
28 ذی القع��ده  1436 | 12س��پتامبر  2015 | س��ال ده��م | ش���ماره 2463 | 12 صفح��ه | 500 تومان  ش��نب�ه 21  شهریور  94 

 شهردار در مراسم تکریم و معارفه مدیران  » اصفهان زیبا« و » ایمنا« تاکیدکرد:

   لایحه حمایت از مطبوعات گام مهمی در حمایت از رسانه های شهر است

رسانه مردم باشید، نه خبرنامه شهرداری
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رییس انجمن حمایت از کشاورزان در گفت و گو با اصفهان زیبا :

برداشت غیرقانونی از 
زاینده رود ادامه دارد

گردشگری و اقتصاد دانش بنیان ؛  محور پیشرفت اصفهان

لاریجانی در گفت وگو با روزنامه آلمانی:

2

به عقیده بس��یاری از کارشناس��ان بهتر است 
ک��ه در کلانش��هر بزرگی مث��ل اصفه��ان که 
محدودی��ت هایی همچون آلایندگ��ی و منابع 
آب وجود دارد، گرایش از س��مت کش��اورزی و 
صنایع آلاینده به س��وی گردش��گری و اقتصاد 
 دانش بنی��ان ب��رود. دلایل آنان این اس��ت که  

سال هاست استان اصفهان با بحران خشکسالی 
زاینده رود مواجه ش��ده و صنعت کشاورزی آن 
تحت تاثیر این خشکس��الی از رونق افتاده است. 
این اتفاق، موجب ش��ده بخش قاب��ل توجهی از 
اقتصاد استان لطمه ببیند. از طرفی دیگر، تجمع 
صنایع در اس��تان س��بب تراکم آلاینده ها شده 

اس��ت و در حقیقت س��هم اصفه��ان از عنوان 
قطب نخست صنعت آلاینده ها و  بیماری های 
ناش��ی از آن، ورود مهاجر کار برای استقرار در 
واحدهای صنعت��ی و در نتیجه تش��دید تراکم 
بوده اس��ت، از این روس��ت ک��ه اخی��را تاکید 

برتوس��عه صنایع��ی چ��ون گردش��گر . . . 

برای آنک��ه تاثیر برداش��ت ها در مس��اله کم آبی 
زاینده رود  مورد ارزیابی قرار گیرد کافی اس��ت به 
آمار ۳۷ س��اله اخیر منتشره از س��وی وزارت نیرو 
مراجعه شود که متوسط دبی رودخانه زاینده رود 
در محل س��د تنظیمی  زاینده رود )که در مقطع 
ورودی رودخانه به اس��تان چهارمحال و بختیاری 

 واقع اس��ت( برابر ۴۶ مترمکعب بر ثانیه به دست 
می آید و  براساس همین آمار متوسط دبی رودخانه 
زاینده رود در محل پل زمان خ��ان )که در حوالی 
مقطع خروج��ی رودخانه از اس��تان چهارمحال و 
بختی��اری واقع اس��ت( براب��ر ۴۶,۴ مترمکعب بر 
ثانیه به دس��ت می آید که تفاوت معنی داری بین 

این دو مقدار وجود ندارد. این نش��ان می دهد آب 
مصرفی در محدوده استان چهارمحال و بختیاری 
عمدتا از طریق زایش های مس��یر رودخانه تامین 
می شود و برداش��ت آب در اس��تان چهارمحال و 
بختیاری که خود منشأ اصلی تولید آب زاینده رود 

است، نمی تواند علت خش��کی زاینده رود . . . 

نرخ بیكاري
را کاهش مي دهیم

استاندار اصفهان :

اس��تاندار اصفهان در جلس��ه ش��وراي اداري  
شهرستان فریدونش��هر که به منظور تکریم و 

4معارف��ه فرمان��دار ای��ن شهرس��تان . . . 

ایران در توافق وین به اهداف خود رسید

وی���������ژه ن���ام���ه
س�����ب�����ک زن�����دگ�����ی

قضاوت داور اصفهانی در فینال جام باشگاه های جهان

نگاهی به نقاط ضعف و قوت سینمای ایران به بهانه روز ملی سینما

کلاهدوزان : هندبال ایران را  
در دنیا با  داورانش می شناسند 

15 درصد اصفهانی ها 
در بافت فر سوده زندگی می کنند

کاش آغاز فیلمسازی در ایران
با فیلمفارسی همراه نبود...
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سرعتی باور نکردنی
پاسخی به نیاز اینترنت پر سرعت شما
حتی اگر خط تلفن نداشته باشید
یا مشکل مخابراتی داشته باشید
اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه
با کمترین تعرفه،کیفیت بالاو نصب سریع
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تلفن تماس : 36205196
www.shabakieh.com

لطفا کمربند های ایمنی خود را ببندید

32218182
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هشدار پلیس فتا
مراقب  ایمیل های افراد ناشناس باشید 
رییس پلیس فتا البرز در خصوص اینکه ش��هروندان چه کارهایی 
انجام دهند تا در دام کلاهبرداران سایبری گرفتار نشوند، هشدار داد. 
 به نقل از ایلنا، سرهنگ یزدان نیکنام گفت: فضای اینترنت فضای 
مناسبی برای جرائم کلاهبرداری است و سوء استفاده کنندگان از 
این فضا تلاش می کنند با دستیابی به اطلاعات شخصی دیگران از 
قربانیان خود اخاذی کرده و از طریق سرقت اطلاعات حساب بانکی 

آنها اقدام به تخلیه حساب آنها کنند.
وی افزود: کلاهب��رداران اغلب به وس��یله حملات فیش��ینگ در 
ایمیل ها یا ش��بکه های اجتماعی و یا س��ایت های مخرب دست به 

این کار می زنند.

 ایران برای آمریکا
 یک تهدید سایبری است 

رییس ادراه امنیت ملی آمری��کا در برابر نمایندگان مجلس آمریکا 
گفته که عمده تهدیدات س��ایبری آمریکا از جانب ایران، روسیه و 
چین است و نبود عواقب جدی برای هکرهای خارجی، این تهدیدها 
را تش��دید می کند. به گزارش فارس، »جیمز کلپ��ر« رییس اداره 
اطلاعات ملی آمری��کا در مجلس نمایندگان آمریکا حاضر ش��د و 
به سوالات در خصوص تهدیدهای س��ایبری پیش روی این کشور 

پاسخ داد.
بر اساس گزارش آسوشیتدپرس، کلپر در برابر نمایندگان گفته که 
ایران، چین و روسیه بیشترین تهدیدهای امنیتی را در حوزه سایبر، 
متوجه آمریکا می کنند و این حملات به دلیل عدم برخورد جدی با 

هکرها، ادامه خواهد یافت.
وی » هک« را یکی از ابزار دشمنان آمریکا برای ضربه زدن به منافع 
این کش��ور دانس��ت و هش��دار داد که هکرها روز به روز دسترسی 
بیشتری به زیرس��اخت های آمریکا پیدا می کنند و این امر، زمینه 

ضربه جدی به منافع ایالات متحده را ایجاد می کند.

 حجاج یمنی هزینه سفر حج را 
به مقابله با سعودی ها دادند

حجاج یمنی امسال هزینه س��فر خود را به مقابله با متجاوزان 
سعودی اختصاص دادند. 

به نقل از پایگاه خبری » الاتحاد پس«، ش��مار زیادی از حجاج 
یمنی که عربستان سعودی اعطای روادید به آنان را برای ادای 
مناسک حج رد کرد، پول های خود را داوطلبانه برای مقابله با 

متجاوزان سعودی پرداخت کردند. 
وزارت اوق��اف یمن اعلام کرد: صدها ش��هروند یمن��ی به این 
وزارتخانه اعلام کردند پول های��ی را که در اختیار کاروان های 
حج این کشور قرار داده بودند برای کمک به نیروهای ارتش و 

کمیته های مردمی اختصاص دادند. 
به گفته منابع یمنی عربستان به بهانه جلوگیری از آنچه ورود 
انصارالله به این کشور خواند، از اعطای روادید به بیشتر حجاج 
یمنی برای شرکت در مناسک حج واجب امسال خودداری کرد. 
وزارت اوقاف یمن تاکید کرد: عربستان حتی حاضر به پذیرفتن 

افراد مسن یمنی هم نشد.

بزرگداشت سی و ششمین سالگرد 
آیت الله طالقانی

سی و ششمین سالگرد آیت الله طالقانی با حضور مردم روستای 
گیلیرد زادگاه وی برگزار شد.

 به نقل از خبرگزاری صداوس��یما، رییس دفتر رییس جمهور 
در این مراس��م، آیت الله طالقانی را یار امام راحل)ره( دانست و 
گفت: از ویژگی های بارز ایشان در مرحله اول صلابت و اقتدار 
و در مرحله بعد روحیه ایثار، آزاد اندیشی، دینداری و تعامل با 

مردم بود. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود افزود: آیت الله طالقانی هیچ گاه در 
مقابل مواضع خود که برمبنای اصول اسلام و ارزش های اسلامی  بود 

کوتاه نمی آمد و هیچ باکی از روشنفکران زمان خود نداشت.
نهاوندیان در ادامه گفت: زنده نگه داشتن خط مشی آیت الله طالقانی 
نیازهای امروز جامعه است و وظیفه ما این است تا اندیشه های ایشان 

را برای نسل جوان بازگو کنیم.

تا 40 سال دیگر اسلام دین اصلی 
اروپا خواهد شد 

 نماینده جامعه المصطفی  العالمیه در جمهوری دموکراتیک کنگو 
گفت: طبق پیش بینی هایی که امروزه در دنیا مطرح می شود، تا 40 
سال آینده اسلام دین اصلی و مس��حیت دین دوم در اروپا خواهد 
شد. حجت الاسلام سید محمد ذوالفقاری در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: آمار گروندگان به اسلام چه از مسیحیت و چه از ادیان دیگر 

آمار بسیار بالایی است.
این آمار ب��ه گونه ای اس��ت ک��ه مصادر اع��لام آمار ک��ه معمولا 
 دستگاه های امنیتی کشورها هستند در خصوص آن احساس ترس و

وحشت می کنند و آمار درس��تی را ارائه نمی دهند؛ از این رو دائما 
با اعلام آمارهای ضد و نقیض س��عی در کتمان آمارهای حقیقی و 

واقعی دارند. 
ذوالفقاری تصریح کرد: در اروپا تا20 درصد از جوامع اروپایی شوق 

به تغییر مذهب دارند و این تغییر مذهب در آنها واقع شده است. 

اخبار کوتاه
گروه ایران
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رهبر حزب الله عراق گفت: نامه مقام معظم رهبری به جوانان اروپایی تاریخ مصرف و انقضا 
ندارد. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از ایسنا، سیدهاشم الحیدری در همایش »داعش و 
آینده عراق« که در فرهنگسرای زیارت برگزار ش��د، اظهار کرد: نامه مقام معظم رهبری 
به جوانان اروپایی و آمریکایی تاریخ انقضا ندارد و بنده تقاضا دارم به این نامه برگردید و 
به محتوای آن توجه کنید. رهبر حزب الله عراق با بیان اینکه »داعش جریانی اس��ت که 
توسط ایالات متحده ایجاد شده و ساخته و پرداخته عربستان سعودی و اسرائیل است«، 
تصریح کرد: هدف از تاسیس داعش قتل، کشتار و تجاوز به محرمات نیست، بلکه هدف 

 از ایجاد داعش تخریب چهره اسلام از طریق قتل، سر بریدن و تجاوز است؛ چرا که آنان 
به نام خدا سر می برند و جنایاتشان را در فضای مجازی منتشر می کنند، به نام دین به زنان 
تجاوز می کنند، نبش قبر می کنند. وی با بیان اینکه » اروپا و آمریکا مدعی هستند داعش 
 نمایانگر چهره واقعی اس��لام است«، خاطر نش��ان کرد: با عنایت به همین مساله بود که 
مقام معظم رهبری نامه خودش��ان را به جوانان غربی و آمریکایی ارسال کردند و ما باید 
خودمان را در این خصوص مواخذه کنیم، بنده از خودم به عنوان فردی از حزب الله و از 

شما سوال دارم که در مقابل این نامه چه کرده ایم؟ 

 رییس س��ازمان حج و زی��ارت در خصوص ص��دور ویزای جعل��ی حج تمتع به مش��تاقان 
زیارت خانه خدا هشدار داد و گفت: در سال های قبل نیز شاهد بودیم زمانی که فرآیند صدور 
ویزای زائران به پایان می رسید، بعضی از کنس��ولگری ها اقدام به صدور روادید برای زائران 
می کردند. به نقل از پایگاه اطلاع رسانی حج، سعید اوحدی در خصوص صدور روادید جعلی 
حج تمتع هشدار داد و گفت: در سال های قبل نیز شاهد بودیم زمانی که فرآیند صدور ویزای 
زائران به پایان می رسید، بعضی از کنسولگری ها اقدام به صدور روادید برای زائران می کردند 
و به دلیل اشتیاقی که زائران برای این سفر و انجام فریضه حج داشتند، وعده و وعیدهایی برای 

صدور روادید حج به آنان داده می شد. وی افزود: سال گذشته400 نفر از مشتاقان سفر حج 
با همین وعده ها و با ویزای جعلی که برای آنان صادر شده بود، به عربستان آمدند و دو روز در 
فرودگاه جده در هواپیما ماندند و به دلیل اینکه ویزای صادرشده برای آنان معتبر نبود، اجازه 
پیاده شدن از هواپیما به آنان داده نشد. رییس س��ازمان حج در ادامه بیان کرد: دو سال قبل 
نیز در شرایط تلخی دو پرواز از کشور قطر۷00 نفر از مشتاقان ایرانی سفر حج را به عربستان 
انتقال داد که متاسفانه به دلیل معتبر نبودن ویزای آنان، اجازه پیاده شدن از هواپیما و ورود 

به فرودگاه عربستان به آنان داده نشد.

هشدار سازمان حج درباره صدور روادید جعلی حج تمتعرهبر حزب الله عراق: نامه مقام معظم رهبری به جوانان اروپایی تاریخ انقضا ندارد

امام جمعه موقت تهران با اش��اره به روای��ات معصومین)س( گفت: 
مسوولان باید نوکر مردم باشند و از نعمتی که خداوند به آنها داده برای 
خدمت به افراد جامعه بهره بگیرند. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از 
خبرگزاری فارس، آیت الله محمدعلی موحدی کرمانی در خطبه های 
نماز جمعه دیروز تهران افزود: مسوولان و آنهایی که قدرتی در اختیار 
دارند، بشنوند، معصوم)س( می فرماید، خدا بندگانی را روی زمین دارد 
که به آنها نعمت می دهند تا مردم از آن استفاده کنند. وی ادامه داد: 
دلیل دادن این قدرت، مکنت و بودجه به آنها هم همین خدمت است، و 
به آنها جایگاهی در نظام جمهوری اسلامی می دهد تا نوکر مردم باشند، 
بنابراین اگر مردم را فراموش کنند، خدا این نعمت را از آنها می گیرد و به 
دیگری می دهد تا او در فکر مردم باشد. امام جمعه موقت تهران در ادامه 
خطبه های نماز جمعه دیروز تهران خطاب به تیم مذاکرات هسته ای 
اظهار داشت: اگر تیم مذاکره کننده هسته ای مراقب و مواظب باشند و 
تقوای سیاسی داشته باشند و در عملکردشان دقت کنند و در حدی که 
لازم است فکر کنند و مطمئن باشند که مشمول عنایات غیبی پروردگار 
خواهند شد. وی افزود: اگر می خواهید به هر مقام بلندی برسید و به 
هر چیز گرانبهایی دست یابید و با یک حرکت کشور را از حلقوم آمریکا 
بیرون بیاورید و خود را از ذلت بردگی آمریکا نجات دهید و عزیز و حاکم 
شوید، و به مرحله ای از قدرت برسید که نامتان پشت آمریکا را بلرزاند، 

تنها راهش ایمان به خدا و وعده های اوست. 
آیت الله موحدی کرمانی ادام��ه داد: رهبر معظم انقلاب که اینچنین 
مقابل استکبار و آمریکا ایستاده اند به این دلیل است که به خداوند و 
وعده هایش ایمان دارند، این ایمان اس��ت که می تواند انسان را موفق 
کند و به پیروزی برساند. وی گفت: سعی کنیم در ماه ذی الحجه که از 
هفته آینده آغاز می شود یک حالت معنوی پیدا کنیم و از مادیات ببُِریم 
و به معنویات وصل شویم؛ هفته ای که گذشت 1۷ شهریور را پشت سر 
گذاشتیم، روزی که یک س��که دو طرفه بود؛ یک طرف سکه جنایات 
ش��اه و خونریزی ها بود که تمام این جنایات هم به امر و فرمان آمریکا 
توسط نوکرش شاه در کشور اتفاق افتاد، نباید جنایات آمریکا را فراموش 
کنیم، یک طرف سکه هم مقاومت، فداکاری و شهادت طلبی مردم بود 

که ستودنی است.
خطیب موقت نماز جمعه تهران در بخش دیگری از سخنانش تصریح 
کرد: اول ذی الحجه سالروز ازدواج حضرت امیرالمومنین )ع( با حضرت 
 زهرا )س( است؛ ازدواج یک مساله بسیار مهمی است که باید ساعت ها 
و شاید روزها راجع به آن سخن بگوییم، پیامبر )ص( به ازدواج سفارش 
کردند، زوجین باید محور و معیار انتخاب همسر اسلام و ایمان طرف 
باشد، زوجین باید انقلابی باشند و ش��رایط یکدیگر را درک کنند و از 
ظلم به یکدیگر بپرهیزند، این موارد معیار است. متاسفانه چه بسا افراد 
فراوانی محور را در انتخاب همسر موارد دیگری قرار دادند؛ مثلا فقط 

زیبایی و یا ثروت طرف را مدنظر قرار می دهند که درست نیست. 
وی خاطرنشان کرد: به همین دلایل طلاق در کشور ما زیاد شده است، 
وقتی محور یک زندگی مادیات باشد، به اندک تلخی متلاشی می شود، 
چندی پیش در رسانه ها آمده بود که روزانه500 طلاق در کشور اتفاق 
می افتد؛ یعنی از هر چهار ازدواج یک ازدواج به طلاق منجر می شود، 
از آنجایی که محور و معیار در زندگی های امروزی مادیات و لذت های 
دنیوی شده است، اگر ذره ای این لذت های دنیوی آسیب ببیند، طلاق 

اتفاق می افتد،  آن هم طلاق توافقی که موضوع بسیار عجیبی است. 

آیت الله موحدی کرمانی در خطبه های نماز جمعه تهران:

مسوولان نوکر مردم باشند
 

علی لاریجانی، رییس مجلس شورای اس��لامی در گفت و گو با یک 
روزنامه آلمانی، صلح، همزیس��تی و امنیت پایدار در خاورمیانه را از 
اهداف ایران برشمرد و گفت: بسیاری از مشکلات منطقه، به روش های 
سیاس��ی قابل حل اس��ت. لاریجانی در این گفت وگو که در روزنامه 
فرانکفورتر آلگماینه منتشر شد، تاکید کرد: برای حل مسائل منطقه ای، 
باید همکاری جمعی انجام شود. وی در پاسخ به پرسشی درباره رقابت 
 ایران و عربس��تان نیز گفت: » ما روابطمان با آنه��ا را در قالب رقابت 
 نمی بینیم؛ س��عودی ها مانند برادران ما هس��تند؛ آنها اش��تباه هم 
می کنند و نباید انتظار داشته باش��ند که از اشتباهاتشان پشتیبانی 
کنیم.« رییس مجلس، از یمن و بحرین به عنوان نمونه های اشتباه 
عربس��تان در منطقه نام برد و تاکید کرد که ریاض می توانست این 
مش��کلات را به روش سیاس��ی حل کند. لاریجانی با تاکید براینکه 
بسیاری از مشکلات منطقه، به روش های سیاسی قابل حل و فصل 
است، خاطرنشان کرد: هر راه حلی برای س��وریه باید اراده مردم این 
کشور را در نظر گرفت؛ اشراف سالاری در این زمانه پذیرفتنی نیست.

وی همچنین خواستار تشکیل دولت ائتلاف ملی در سوریه و افزایش 
تلاش ها برای مبارزه با افراط گرایی شد و بر ضرورت توجه به حقوق 

 اقلیت ها در این کشور تاکید کرد. رییس مجلس همچنین هشدار داد:
فروپاشی کشور سوریه، به عنوان هدیه ای به تروریست ها تلقی خواهد 
شد. به گفته وی در10 سال اخیر، هرجا جنگ و اشغال در منطقه بوده، 
از افغانستان تا عراق و س��وریه، گروه های تروریستی تازه ای تشکیل 
شده است و این اتفاق می تواند در کشور جنگ زده یمن نیز تکرار شود. 
لاریجانی با بیان اینکه » ایران« تنها کشوری است که به طور جدی با 
تروریسم مبارزه می کند، افزود: شماری از کشورها می گویند درحال 
جنگ با تروریسم هس��تند، اما در واقع دارند به آنها کمک می کنند. 
مدارکی داریم که نشان می دهد برخی کشورها با کمک واسطه ها به 

تروریست ها کمک مالی می کنند.

   ایران در توافق وین به اهداف خود رسید
رییس مجلس درباره توافق هسته ای میان ایران و 1+5 گفت: » روی 
هم رفته، فکر می کنم توافق وین قابل قبول است؛ البته دولت آمریکا 
هرگز از خصومت علیه ما دست نکشیده و چیزهایی را نیز تحمیل کرده 
 است که نه مبنای منطقی دارد و نه اساس حقوقی و فنی؛ با این حال، 
جمهوری اس��لامی ایران در این مذاکرات به هدف هایی که داش��ت 
رسید.« وی با بیان اینکه توافق یادشده، ضعف ها و کاستی هایی نیز 
دارد، افزود: عده ای در ایران از جمله در مجلس با این توافق مخالفند. 
لاریجانی درباره پیش بینی اش از وضعیت توافق در کنگره آمریکا نیز 
گفت: تا جایی که می دانم آنقدر رای در کنگره وجود دارد که مانعی 
برای توافق ایجاد نشود. وی در پاسخ به پرسش دیگری درباره فرض رد 
توافق در واشنگتن نیز گفت: اگر آمریکا این توافق را نقض کند، ایران 

نیز مقابله به مثل خواهد کرد و تصمیم مقتضی خواهد گرفت. 
وی گفت: فعلا تمایلی ندارد درباره چنین شرایطی سخن بگوید؛ ضمن 
اینکه این اقدام برای خود آمریکا نیز خوب نخواهد بود و به جهان این 
پیام را خواهد داد که واشنگتن قابل اعتماد نیست. لاریجانی در پاسخ 
به پرسشی درباره احتمال بهبود روابط میان ایران و آمریکا نیز گفت: 
این موضوع به آمریکا بستگی دارد؛ رهبر جمهوری اسلامی ایران گفته 

است که توافق هسته ای در این زمینه یک آزمون خواهد بود. 

لاریجانی در گفت وگو با روزنامه آلمانی:

ایران در توافق وین به اهداف خود رسید

در ساعات پایانی پنجشنبه رای گیری اولیه در 

کی
جو

ه نو
م��
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مورد رد برجام ب��ا وجود اخت��لاف نظر میان 
 جمهوری خواه��ان، س��ه دس��تگی کنگره و

به تعویق افتادن آن رای آورد.چهارشنبه و در  
 حاش��یه نشس��ت اعض��ای جمه��وری خ��واه

مجلس نمایندگان آمریکا با بالا گرفتن اختلاف نظرها 
درخصوص برجام و رد درخواس��ت نمایندگان از اوباما 
مبن��ی ب��ر دسترس��ی آنه��ا ب��ه تواف��ق محرمان��ه و 
طبقه بندی شده میان ایران و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی رای گیری در خصوص برجام به تعویق افتاد و حتی 
زمزمه هایی مبن��ی بر به حد نصاب رس��یدن مخالفان 
برجام به گوش می رس��ید، اما نماین��دگان دموکرات 
مجلس س��نا با رد طرح جمهوری خواهان، به بحث ها 

پیرامون رد برجام پایان دادند. 
 این رای گیری، در حالی انجام شد که درخواست های مکرر

جمهوری خواهان مبنی بر تعوی��ق نامحدود رای گیری و 

دسترس��ی به متون محرمانه توافق ایران و آژانس با 
بی توجهی اوباما، دموکرات ها و حتی میچ مک کانل، 
 رهب��ر اکثری��ت جمهوری خواه��ان مجلس س��نا

روبرو شد. 
نگاه تحلیلانه به هفته ها کشمکش بین جمهوری خواهان 
 و دموکرات ها و همچنین مرور سخنان سیاست مداران

آمریکا در روزهای گذش��ته، انتخاباتی بودن فضای 
بررس��ی برجام در آمریکا را به ذهن متبادر می کرد؛ 
به عنوان مث��ال وزیرخارجه آمریکا درب��اره پرونده 
هسته ای ایران و س��خنان ضدایرانی دونالدترامپ و 
تد کروز، نامزدهای جمهوری خواه انتخابات 2016 
آمریکا گفت: به نظر می رس��د این س��خنان در یک 

کمپین تبلیغاتی ب��رای نامزده��ای جمهوری خواه 
عادی باشد و من نمی خواهم در این مسائل انتخاباتی 
دخالت کنم. از سوی دیگر هیلاری کلینتون، نامزد 
دموکرات انتخابات ریاس��ت جمهوری آمریکا که تا 
پیش از این، از بزرگ ترین مدافعان طرح های نظامی 
علیه ایران بود به شدت از توافق هس��ته ای با ایران 
حمایت کرد و حتی از نمایندگان س��نا خواس��ت به 

ایران اعتماد کنند.
این در حالی است که اوباما با وجود دفاع از برجام همچنان 
 ایران را منب��ع ناامنی در خاورمیانه و غی��ر قابل اعتماد 
می داند. اش��تون کارت��ر، وزیر دفاع آمری��کا نیز در 
روزهای گذشته توافق هس��ته ای و به ویژه بندهای 

مربوط ب��ه برنامه موش��ک های بالس��تیک ایران را 
تضعیف کننده ایران و در راستای اقدام نظامی علیه 

ایران خواند. 
بنابراین به نظرمی رس��د بحث سیاسی کاری، بازی 
 انتخاباتی و جدال همیش��گی میان اح��زاب آمریکا 
در خصوص برجام بحثی س��اده و گذرا باشد. آمریکا 
در پرونده دشمنی اش با ایران تحریم های گسترده، 
خرابکاری در تاسیس��ات هس��ته ای، ترور دانش��مندان 
هس��ته ای و صدها جنایت دیگ��ر را دارد و همچنان 
از گزین��ه نظام��ی روی میزش س��خن م��ی گوید؛ 
بنابراین منطقی اس��ت که خواب ه��ای جدی برای 
قبل و بعد از توافق هس��ته ای دیده باشد. شاهد این 

مدعا سخنان جاش ارنست، س��خنگوی کاخ سفید 
توافق هس��ته ای و بازرسی های هس��ته ای از ایران 
را در جهت کس��ب اطلاعات ب��رای عملیات نظامی 
می دان��د؛ بنابراین مخالف��ت برخ��ی نمایندگان و 
چهره های سرش��ناس سیاس��ی آمریکا ب��ا برجام را 
 نمی توان چن��دان جدی و از روی منطق سیاس��ی

 ارزیابی کرد. 
فراموش نکنیم که طبق فرم��وده اخیر رهبر معظم 
انقلاب در دیدار با اقش��ار مختلف م��ردم: » همین 
حالا در کنگره  آمریکا علیه ایران مشغول توطئه اند؛ 
خبرهایی که به ما می رس��د، نش��ان م��ی دهد که 
همین ح��الا یک ع��ده ای در داخل کنگ��ره  آمریکا 
مشغول طراحی مصوبه ای هستند برای اذیت کردن، 
ایراد درس��ت کردن و مش��کل فراهم ک��ردن برای 
جمهوری اس��لامی ایران؛ دش��منی این ها این جور 

است؛ تمام شدنی نیست.«

با وجود مخالفت های57 نفر از اعضای مجلس سنا؛ 
دست رد به رد برجام!

عباسعلی کدخدایی، مشاور عالی دبیر شورای نگهبان در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس، درخصوص جایگاه ش��ورای نگهبان در نظام 
جمهوری اسلامی و صیانت نظارت اس��تصوابی از حق الناس بودن 
رای مردم اظهار داشت: دلایل هجمه به شورای نگهبان به خصوص 
در سال های اخیر به خوبی روش��ن است و کسانی که انجام وظیفه 
قانونی شورای نگهبان را برنمی تابند، ایرادات و شبهاتی را در افکار 

عمومی ایجاد می کنند.
سخنگوی سابق شورای نگهبان تصریح کرد: کسانی که در گذشته 
دارای مسوولیت بودند نیز گاهی ش��بهاتی را علیه شورای نگهبان 

مطرح می کنند.
لذا مقام معظم رهبری بیانات��ی در جهت تبیین ارکان نظام مطرح 
کردند که باید از معظم له قدردانی کرد، اما بحث ش��ورای نگهبان 
همانطور که امام گفتند یک بحث مرب��وط به بود و نبود جمهوری 

اسلامی است.
عباس��علی کدخدایی مش��اور عالی دبیر ش��ورای نگهبان با اشاره 
به نقش نهادهای مختلف در انتخابات از جمله ش��ورای نگهبان و 
وزارت کشور خاطرنشان کرد: پس از این صحبت رهبری، ما با این 
موضوع مواجه شدیم که مسوولان سابق یا افراد ساده لوح، حق الناس 
بودن رای م��ردم را صرفا صیان��ت از رای م��ردم در روز رای گیری 
 عنوان کردن��د در حالی ک��ه م��ا در انتخابات دو حق ب��رای مردم

 قائل هستیم.
مش��اور عالی دبیر ش��ورای نگهبان ب��ر همین اس��اس افزود: حق 
اول این اس��ت که مردم حق داشته باش��ند در روز رای گیری رای 
خ��ود را آزادانه به هر کس��ی ک��ه می خواهند بدهن��د و حق دوم 
 این اس��ت که مردم حق دارند از مس��وولان ذی صلاح و شایس��ته 

برخوردار باشند.

عباسعلی کدخدایی، مش��اور عالی دبیر ش��ورای نگهبان  تصریح 
کرد: طب��ق قانون اساس��ی این صلاحی��ت را مراج��ع مختلفی از 
 جمله ش��ورای نگهبان بررس��ی کرده و اف��راد دارای صلاحیت را

 اع��لام می کنن��د، ام��ا اگ��ر ف��ردی دارای صلاحی��ت نباش��د 
و به م��ردم معرف��ی و وارد چرخه انتخابات ش��ود و م��ردم نیز به 
 چنین فردی رای دهند از جه��ت عقلی وضعی��ت آن مقام و نهاد 

مشخص است.
وی با بیان اینکه حق قانونی، عقلی و منطقی این اس��ت که از ورود 
افراد فاقد صلاحی��ت به نظام در انتخابات جلوگیری ش��ود، اظهار 
داشت: بنابراین اینکه مردم مسوولان شایسته داشته باشند و به آنها 

رای دهند حق مردم است.

مشاور عالی دبیر شورای نگهبان:

شورای نگهبان » دو حق« را در انتخابات مصداق حق  الناس می داند

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام، مشکلات و مصائب اکثر کشورها را 
نشأت گرفته از دو بلیه استعمار و استبداد دانست و خاطرنشان کرد: دردهای 
جوامع به  خاطر این دو پدیده شوم است که اجازه رشد به ملت ها نمی دهد. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری مهر، آیت الله اکبر هاش��می 
رفسنجانی در دیدار اعضای ش��ورای مرکزی و عمومی انجمن فرهنگ و 
سیاست دانشجویان دانشگاه شیراز  با تاکید بر اینکه استبداد و استعمار 
در جوامع امروز به دلیل آگاهی مردم دیگر جایگاه و زمینه رش��د ندارند و 
رو به اضمحلال هستند، گفت: مسیر کلی حرکت جوامع بشری به طرف 
حاکمیت انسان ها پیش می رود و دیرزمانی است که دژ استبداد شکسته 
و بساط حکومت های موروثی و نظامی برچیده شده است یا می شود. وی 
مشکلات و مصائب اکثر کشورها را نشأت گرفته از دو بلیه استعمار و استبداد 

دانست و خاطرنشان کرد: دردهای جوامع به خاطر این دو پدیده شوم است 
که اجازه رش��د و بالندگی را به ملت ها نمی دهد. رییس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در بخش دیگری از سخنان خود به تفاوت های نسل دیروز با 
امروز از لحاظ آگاهی، رشد و پیشرفت روزافزون جوانان در شرایط کنونی 
اشاره کرد و اظهار داشت: خوش��بختانه در حال حاضر با استفاده از ابزار و 
تجهیزات پیشرفته آموزشی، ارتباطی و خبری، راه یادگیری علم و دانش 
و آگاهی برای همه علاقه مندان در سطح کشور هموار است و با این همه 
وس��ایل ارتباط جمعی که روز به روز بر تعداد آنها افزوده می شود، همواره 

سطح اطلاعات و معلومات افراد به ویژه جوانان افزایش می یابد.
هاشمی رفسنجانی با بیان اینکه ایران جزو سه کشوری است که از تمام 
منابع طبیعی به ویژه منابع انسانی مستعد و مکتب اهل بیت )ع( برخوردار 
اس��ت، افزود: ایرانیان چه در شهرها و چه در روس��تاها، افرادی باهوش و 
تحصیلکرده هستند و خوشبختانه شرایط کشور هم به خوبی از لحاظ سطح 
آگاهی و تحصیل دختران و پسران و وجود جوانان مستعد تغییر کرده و 
آینده خوبی در انتظار ملت ایران است. رییس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام اضافه کرد: دسترسی آسان به شاه راه اطلاعاتی، وسایل ارتباط جمعی 
و رشد آگاهی و تحصیل جوانان، وجه تمایز جوان امروز با دیروز حتی در 
مناطق روستایی و دور افتاده کشور اس��ت و به همین دلیل، نسل جدید 

به ویژه دانشگاهی به راحتی به طور سطحی قانع و راضی نمی شود.
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: ما به عنوان مسلمان باید 
راه و عقیده مان، اسلام و اصولش باشد و هرجا بر اساس اسلام، صداقت و در 

جهت خدمت و رفاه مردم حرکت کنیم، موفق خواهیم بود. 
هاشمی همچنین با تاکید بر اینکه اتکا به قدرت مردم از اول اسلام تاکنون 
همواره با موفقیت همراه بوده اس��ت، گفت: در طول تاریخ، پیوس��تن به 
 اقیانوس مردم نتیجه ای جز پیروزی به همراه نداشته است و ما باید مردم را 

حفظ کنیم.

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

هر وقت بر اساس اسلام به مردم خدمت کنیم، موفق می شویم



ساماندهی واحدهای موزائیک سازی 
مبل سازی و پرنده فروشان 

مدیرعام��ل س��ازمان میادی��ن و س��اماندهی مش��اغل 
ش��هری ش��هرداری اصفهان اعلام كرد: س��اماندهی واحدهای 
 موزائی��ک س��ازی، مب��ل س��ازی و پرن��ده فروش��ان در

 دست اقدام است.
اصغركش��اورزراد با اع��لام این خب��ر گفت: ب��رای جابه جایی 
موزائیک س��ازها براس��اس توافق انجام ش��ده ب��ا منطقه 2 و 
منطبق بر بودجه مصوب س��ازمان، هماهنگی های لازم انجام 
 ش��ده اس��ت و این همکاری تا رس��یدن به نقطه مطلوب ادامه

 خواهد داشت.
 وی در ارتباط با س��اماندهی پرنده فروش��ان گف��ت: تاكنون 
جلسات متعددی با همکاری شهرداری منطقه 10 برگزار شده و 
امید است پس از در اختیار گذاشتن زمین توسط منطقه، نسبت 

به جابه جایی این رسته شغلی اقدام شود.
مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری عنوان 
كرد: س��اماندهی واحدهای كارگاهی و فروشگاهی مبل، چوب 
و صنایع وابسته در قالب یک شهرک از اقدامات و فعالیت های 
دیگر در دست اجراست و س��ایت مورد نظر در مرحله طرح در 

شورای برنامه ریزی توسعه استان برای تغییر كاربری است.
وي تصریح ك��رد: در زمینه مش��اغلی كه با توج��ه به ماهیت 
فعالیت و نیاز شهروندان قابلیت حضور در محیط های شهری 
را دارند، س��ازمان به بررسی شرایط اس��تاندارد حضور فعالیت 
آنها در ش��هر اقدام كرده و پیگیری اصلاح شرایط خاص صدور 
 پروانه با همکاری س��ازمان صنعت، معدن و تجارت در دس��ت

 اقدام  است. 
 كش��اورز راد تاكید كرد: با توجه به نیاز افزایش س��طح آگاهی 
شهروندان در زمینه ش��ناخت هرچه بهتر نسبت به ساماندهی 
مش��اغل و تاثی��رات آن ب��ر جامع��ه، هماهنگی ه��ای لازم با 
مجموع��ه های متول��ی این امر برای  بسترس��ازی مناس��ب و 
 معرفی هر چه بهتر معایب عدم رعایت اصول ساماندهی انجام

 شده است.
 مدیرعامل س��ازمان میادین و س��اماندهی مش��اغل ش��هری 
تاكید كرد: س��اماندهی مشاغل ش��هری حركتی كلان و حوزه 
تاثیرگذاری آن فراتر از مرزهای شهری است و هر اقدامی در این 
خصوص تبعات گسترده ای را به همراه خواهد داشت و همت، 
عزم و تلاش همگانی را می طلبد تا در سایه تعامل با همه اصناف 
و اتحادیه ه��ا و ارگان های ذی نفع و ذی نف��وذ در این زمینه، 

شهرداری بتواند به ایفای نقش بپردازد.

  کوتاهی دولت در  ارائه لايحه 
مديريت واحد شهري 

عضو فراكسیون مدیریت شهري مجلس شوراي اسلامي با انتقاد 
از اینکه دولت در ارائه لایحه مدیریت واحد شهري كوتاهي كرده 
است، اظهارداشت: طرح مدیریت واحد ش��هری باید به زودی 
اجرایی شود كه براساس این قانون باید مدارس، بیمارستان ها، 
امور مربوط به برق، آب و گاز زیرنظر شهرداری مدیریت شده و 

كلید شهر به دست شهردار سپرده شود.
مهرداد لاهوتي افزود: آنچه برنامه نویسان كشور در برنامه سوم، 
چهارم و پنجم توسعه پیش بیني كرده اند، این بوده كه مدیریت 
یکپارچه ش��هري باعث كاهش هزینه ها در ش��هرهاي بزرگ 
مي شود و از طرفي، دولت برخي وظایف هزینه بر و محلي را به 
حکومت هاي خرد و محلي واگذار مي كند و نظارت گسترده تري 

نسبت به فعالیت هاي این نهادها خواهد داشت.
عضو فراكس��یون مدیریت ش��هري مجلس با اش��اره به اینکه 
مدیریت یکپارچه شهري همانطور كه در مواد 136و 137قانون 
برنامه سوم و چهارم توسعه كش��ور پیش بیني شده است باید 
به اجرا درآید، گفت: این قانون به دو دلیل عمده تاكنون مورد 
توجه قرار نگرفته اس��ت. دلیل اول این بود ك��ه دولت در ارائه 
لایحه و تنظیم آن كوتاهي كرده است و دلیل دوم هم این بوده 
كه متولي اجراي این قانون تا كنون انگیزه لازم را براي اجراي 

این قانون نداشته اند.
لاهوتي تاكیدك��رد: تصویب قانون مدیریت یکپارچه ش��هري 
گامي بزرگ و مهم اس��ت، اما باید توجه داش��ته باش��یم كه با 
 تصویب آن، هزینه هاي بیشتري به شهروندان شهرهاي بزرگ 

تحمیل نشود.
گفتني اس��ت؛ در برنامه پنجم درم��اده173 در قالب مدیریت 
هماهنگ ش��هری دولت مجاز اس��ت در طول برنامه نس��بت 
به تهی��ه برنامه جام��ع مدیریت ش��هري به منظور دس��تیابي 
به س��اختار مناس��ب و مدیریت هماهنگ و یکپارچه ش��هري 
در مح��دوده و حری��م ش��هرها، ب��ا رویک��رد تحقق توس��عه 
 پایدار ش��هرها، تمركز مدیری��ت از طریق واگ��ذاري وظایف و 
تصدي هاي دس��تگاه هاي دولتي به بخش ه��اي خصوصي و 
تعاوني و شهرداري ها، بازنگري و به روزرساني قوانین و مقررات 
شهرداري ها و ارتقای جایگاه شهرداري ها و اتحادیه آنها اقدام 

قانوني به  عمل آورد.

 سبد خبر
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گروه شهر

مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان گفت:20درصد شهر اصفهان 
شامل بافت های تاریخی و فرسوده می ش��ود كه از مجموع جمعیت 2 میلیون نفری 

اصفهان، 15درصد آنها در این بافت ها زندگی می كنند.
حسین جعفری با اش��اره به اینکه در اصفهان بالغ بر 1700هکتار بافت تاریخی وجود 
دارد، ادامه داد: جمعیت پذیری در این بافت ها به نسبت اقتصادی و یا گردشگری بودن 

آنها به طور متوسط دوبرابر میزان موجود است.

وی یادآور شد: متاسفانه در بسیاری از بافت های تاریخی میزان سکونت بسیار پایین 
است كه ساماندهی و احیای بافت های تاریخی می تواند جمعیت پذیری این بافت ها 

را افزایش دهد.
مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه اصفهان بیش 
از هزار خانه تاریخی دارد كه تنها بخش هایی از آنها شناس��ایی شده اند، افزود: امروز 

بهترین فضا برای سکونت، بافت های تاریخی به شمار می روند.

وی تاكید كرد: با احیا و نوسازی بافت های فرسوده می توان شرایط را برای جمعیت پذیری 
آن فراهم كرد.

جعفری به گسترش قابلیت گردشگری در بافت تاریخی هسته مركزی شهر اصفهان 
اشاره و تصریح كرد: به منظور تحقق این مهم، بنا داریم تردد وسایل نقلیه را در خیابان های 
س��په و چهارباغ عباس��ی حذف و این خیابان ها را به محلی برای ت��ردد عابران پیاده 

تبدیل كنیم.

15درصد اصفهانی ها در بافت فرسوده زندگی می کنند
مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان:

مراسم تکریم و معارفه مدیران رسانه های شهرداری 
اصفهان، پیش از ظهر پنجشنبه با حضور شهردار 
اصفهان و جمعی از مدیران شهری، اعضای شورای 
ش��هر و اصحاب رس��انه های اصفهان در كتابخانه 

مركزی شهرداری اصفهان برگزار شد. 
شهردار اصفهان در این مراسم با اشاره به نقش های متعدد 
رس��انه گفت: یکی از نقش های كلیدی رس��انه ها، بحث 
هویت بخشی اس��ت و آنگونه كه مقام معظم رهبری دهه 
 چهارم انقلاب را دهه تمدن سازی نوین اسلامی نام گذاری 
كرده اند، برای تحقق این موضوع ابتدا باید هویت گذشته 
خود را بشناسیم و به آن رونق دهیم و شکل نوینی از هویت 
را ایجاد كنیم. دكتر مهدی جمالی نژاد با تاكید بر این مهم 
كه در این راستا باید به یک نقشه راه رسیده و نظام نوینی 
را ریل گذاری كنیم، به علل زوال هویت گذش��ته اش��اره 
كرد و افزود: ابن خل��دون در كتاب علم العم��ران، به واژه 
عصبیت اشاره كرده و این واژه را اعتقاد به باورها و ارزش های 
گذشته معنی می كند و از آنجا كه در تاریخ شاهد فروپاشی 
امپراطوری اس��لامی بوده اس��ت، به ضرورت بازشناسی 
هویت گذشته بس��یار تاكید می كند. وی اضافه كرد: اگر 
بخواهیم جامعه ای منس��جم و همدل داشته باشیم، باید 
حس تعلق در افراد جامعه افزایش یابد و برای این منظور 
باید افراد پیشینه تاریخی و به اصطلاح شناسنامه خود را 
بشناسند و جامعه ای كه بدون شناسنامه باشد، نمی تواند 

تمدن سازی كند.

  همه رس�انه ه�ای ش�هری به تحق�ق همدلی 
کمک کنند

شهردار اصفهان با اشاره بر اینکه باید در كنار هم باورهای 
ملی و معنوی را در جامعه تبیین و شکوفا كنیم، تصریح كرد: 
وقتی این باورها در شهروندان اصفهانی بیشتر شود، سرمایه 

اجتماعی جامعه افزایش می یابد. 
دكتر جمالی نژاد خاطرنش��ان كرد: نقش رسانه ها در این 
راستا بس��یار مهم اس��ت كه بتوانند همه با هم و در یک 
منظومه جامع اهداف مشخصی را پیش ببرند. وی خطاب 
به رسانه ها و به خصوص خبرگزاری ایمنا و روزنامه اصفهان 
زیبا گفت: امیدوارم همه رس��انه های شهر در یک جهت، 
به تحقق این همدلی كم��ک كنند. ش��هردار اصفهان با 
 تاكید بر این مهم كه ش��هر اصفهان از تنش ها، التهاب ها

و درگیری ها خس��ته است، اظهار داش��ت: اگر قرار است 
اصفهانی آباد داشته باش��یم، این همدلی لازم است. وی 
ادامه داد: اگر شورا و ش��هرداری قرار است به هدفی دست 
پیدا كنند، در این راستا اگر همدلی نباشد مشاركت مردم 
را نخواهیم داش��ت. دكت��ر جمالی نژاد با اش��اره به اینکه 
سال هاست از مش��اركت مردم س��خن می گوییم اما این 
واژه به یک كلیدواژه تکراری تبدیل شده است، گفت: این 
موضوع برای من درد بزرگی است كه وقتی شهرداری قصد 
دارد شهر را رشد دهد، احساس می كنم همانند یک جزیره 
است و همدلی و اعتماد و رفاقت ایجاد نمی شود و در حد 

حرف باقی می ماند. 

  در حوزه رسانه ای بايد خلاقانه عمل کنیم
ش��هردار اصفهان با تاكید بر اینکه هیچگاه از نقد ش��دن 
 فرار نکرده ام، تصریح كرد: اما احساس می كنم تخریب و 
بی اعتمادی و ایج��اد دودلی و ان��زوا را بای��د از خود دور 
 كنیم. شهردار اصفهان خاطرنشان كرد: امیدوارم خانواده 

رسانه ها یک بار اراده كنند كه شهر را بسازند و باعث تحقق 
مشاركت مردم در ساختن ش��هر شوند. دكتر جمالی نژاد 
گفت: اگر به دنبال تحقق تمدن س��ازی نوین اس��لامی 
هستیم، بهترین شهر برای اجرای این هدف اصفهان است؛ 
 چرا كه اصفهان شهری با عظمت، هویت، دارای ارزش های

 معنوی غنی و میراث بس��یار كه��ن اس��ت و امیدواریم 
رسانه ها در این زمینه وارد شوند و مدیریت شهری را در این 
مسوولیت سنگین یاری دهند. شهردار اصفهان با تاكید بر 
اینکه انتظارات از رسانه های شهرداری بالا رفته است و باید 
یک گام رو به جلو برداریم، گفت: ایجاد ساختارهای نوین 
به ویژه بخش بین الملل، در روزنامه اصفهان زیبا بس��یار 
مهم اس��ت. وی افزود: در بخش های مختل��ف روزنامه به 
خصوص در محتوا و س��تون بندی باید تحول ایجاد شود. 
دكتر جمالی نژاد خاطرنشان كرد: اگر قرار است اصفهان 
 شهری خلاق باشد و به شبکه ش��هرهای خلاق راه یابد، 

در حوزه رسانه ای باید خلاقانه عمل كند.

  بايد تمام نگرش های سیاسی در اصفهان زيبا و 
ايمنا به منصه ظهور برسد

ش��هردار اصفهان با اش��اره به اینکه از خبرگ��زاری ایمنا 
انتظارات بیش��تری وجود دارد، گفت: دو زبانه شدن ایمنا 
و در ادامه سه زبانه شدن آن خیلی جسارت می خواست، 
اما مهم اس��ت كه در این حالت بتوانی��م به نیاز مخاطبان 
 پاسخ دهیم. ش��هردار اصفهان خاطرنشان كرد: باید تمام

نگرش های سیاسی در اصفهان زیبا و ایمنا به منصه ظهور 
برسد و این دو رسانه باید جهت گیری شان بی طرفی صرف 
باشد؛ چرا كه رسانه های شهر هستند. دكتر جمالی نژاد 
با تاكید بر ایجاد س��اختارهای نوین در حوزه های جهانی 
اظهار داشت: وقتی مطرح می ش��ود كه رسانه قدرت نرم 
اس��ت، باید در این حوزه خ��وب كار ش��ود و این موضوع 
 به بركت چندزبانه ش��دن رس��انه های ش��هرداری اتفاق 
می افتد. وی با بیان اینکه قرار نیست نقد نشود و مشکلات 
شهر گفته نش��ود، تصریح كرد: قرار است جامعه به هدف 
مشخص برسد و برای رسیدن به این هدف، باید نقد انجام 

شود. دكتر جمالی نژاد ادامه داد: اصفهان زیبا و ایمنا نباید 
بولتن شهردار و شهرداری باشند، بلکه باید به رسانه های 

مردمی تبدیل شوند.

  در کنار انتظارات بايد به ظرفیت 
رسانه ها نیز توجه شود

در این مراس��م همچنین رییس شورای 
اس��لامی ش��هر اصفهان گف��ت: همه در 
 صحبت های خ��ود به ظ��رف اصفهان و
 رسانه ها اش��اره می كنند، اما به مظروف ها

توجهی نمی شود. مهندس رضا امینی با 
اش��اره به اینکه در دو سال اخیر انتظارات 
ش��ورا از رس��انه ها دچار ابهامات زیادی 
شده است، افزود: تشابهاتی بین رسانه ها 
 و اعضای شورا وجود دارد؛ چرا كه رسانه ها

زبان مردم و اعضای شورا نمایندگان مردم 
هس��تند و چنانچه رابطه ای منطقی بین این دو برقرار و 
همدلی واقعی به دور از شعارزدگی محقق شود، در نهایت 
منفعت آن به مردم می رسد. وی با تاكید بر اینکه انتظارات 
شورا از رسانه ها در دو محور اساسی اخلاق و انصاف تعریف 
می شود، تصریح كرد: پشتی نرم زیر سر مدیران؛ یعنی به 
 قهقرا رفتن آنها و رس��انه ها به عنوان چشم بینای جامعه 

می توانند به دستگاه های اجرایی كمک كنند. 
مهندس امینی گفت: دركنار انتظاراتی كه از رسانه ها وجود 
دارد، باید امکانت مادی و بضاعت رسانه ها هم در نظر گرفته 
شود؛ چرا كه اگر معتقد به استقلال رسانه ها هستیم، باید 
رسانه های ما دغدغه مادی نداشته باش��ند. وی ادامه داد: 
از این رو نباید صرفا انتظارات را مط��رح كرد، بلکه باید به 

ظرفیت ها نیز توجه شود.

  رسانه های شهرداری فضای نقد منصفانه را برای 
مردم مهیا کنند

رییس ش��ورای ش��هر لایحه حمای��ت از مطبوع��ات را 
گام مهمی در حمایت از رس��انه های ش��هری دانس��ت و 

خاطرنش��ان كرد: هرچند سال گذش��ته بودجه روزنامه 
اصفهان زیبا و خبرگزاری ایمنا صفر ش��د، اما امروز شاهد 
 رش��د و ارتقای این دو رس��انه هس��تیم. مهندس امینی

با یادآوری این مهم كه فلس��فه وجودی 
رسانه های شهرداری افزایش اعتماد مردم 
به حاكمیت اس��لامی بود، اظهارداشت: 
باید به استقلال رسانه ها كمک كنیم و از 
 طرف شورا این قول را می دهم كه در قبال

رسانه ها انجام وظیفه خواهیم كرد. 
وی تاكید كرد: ماحصل همه تلاش ها در 
عرصه رسانه ای باید جلب و افزایش اعتماد 
مردم باش��د و از طرفی باید به این سمت 
حركت كنیم كه برای م��ردم فضای نقد 

منصفانه  مهیا شود.

  رسانه های شهرداری می توانند 
سرعت توسعه شهر را دوچندان کنند

در ادامه، رییس كمیس��یون فرهنگی اجتماعی ش��ورای 
 شهر با تاكید بر این مهم كه اگر امروز ش��اهد ثمرات و نفوذ 
رسانه های شهرداری هستیم به واس��طه حضور مدیران 
عاش��قی بوده اس��ت كه از عمق وجود تلاش می كردند، 
گفت: ام��روز روزنامه اصفهان زیبا و خبرگ��زاری ایمنا در 
سطح شهری، استانی و ملی نقش بسیار تاثیرگذاری دارند. 
اصغر آذربایجانی افزود: نهادهایی همانند مدیریت شهری 
نیازمند دوبال در توسعه شهر هستند؛ یکی مشاركت مردمی 
و دیگری اعتماد عمومی و این دو، زمانی ایجاد می شود كه 
ارتباط دوسویه ای با شهروندان ایجاد شده و ظرفیت های 
لازم برای این منظور فراهم شود كه این ظرفیت از طریق 
رسانه ها ایجاد می شود.  وی با اشاره به اینکه اگر شهرداری 
قصد دارد در مسیر توسعه اصفهان گام بردارد باید در حوزه 
مش��اركت مردمی و جلب افکار عمومی گام های اساسی 
برداشته شود، تصریح كرد: در این صورت سرعت توسعه 
شهر دوچندان می ش��ود و در این راستا نقش رسانه های 

شهرداری بسیار مهم است. 

  رسانه های شهرداری خواستگاه تمنیات شهری 
باشند

ریی��س كمیس��یون فرهنگی اجتماعی ش��ورای ش��هر 
با اش��اره به اینک��ه اگر صرفا ب��ه دنبال انع��کاس گزارش 
عملکرد شهرداری باش��یم جایگاهی در ذهن مخاطبان 
نخواهیم داش��ت، خاطرنش��ان ك��رد: باید ش��هروندان 
 ببینند ك��ه این دورس��انه ش��هری خواس��تگاه تمنیات 
شهری هستند. آذربایجانی با تاكید بر اینکه نگاه حرفه ای 
به اطلاع رسانی یک بعد از كار رسانه هاست، ادامه داد: بعد 
مهم تر در كار رسانه ای مدعی العموم بودن رسانه هاست و 
اینکه حلقه واسط دقیقی برای ارائه تحلیل های قوی نسبت 
 به موضوعات ش��هری باش��ند. وی با بیان این مطلب كه 
رسانه ها باید چشم بینا، گوش شنوا و زبان گویای واقعیات 
جامعه در حوزه های مختلف باشند، گفت: باید این رویکرد 
در رسانه های ش��هرداری تقویت ش��ود و در حوزه افکار 
عمومی، مخاطبان این دو رس��انه را از خود بدانند و زبان 

شهروندان باشند.

  ضرورت حضور نخبگان در رسانه های شهرداری
آذربایجانی با بیان این مهم كه یکی از جایگاه های بسیار 
مهمی كه باعث ارتقای ش��انیت اصفه��ان در بعد محلی، 
ملی و بین المللی می شود رسانه های شهرداری هستند، 
خاطرنشان كرد: اصفهان زیبا و ایمنا می توانند بسترساز 

توسعه رسانه های محلی باشند. 
 آذربایجانی تاكی��د كرد: با توج��ه به ظرفی��ت های این

دو مجموعه از شهرداری، می خواهیم ظرفیت ها و بسترهای 
لازم را برای توس��عه این دو مجموعه فراهم كنیم. وی به 
برخی از ظرفیت ها اشاره كرد و گفت: حضور نخبگان در 
رسانه های ش��هرداری، ارتقای ظرفیت مهندسی ارزش و 
ارزش گذاری رسانه ای، فراهم كردن مدل خروج رسانه  از 
وابستگی به دستگاه ها و ارتقای جایگاه خبرنگاران و آموزش 

آنها از جمله برخی از این ظرفیت هاست.

  خبرن�گاران س�طح نقدپذي�ری را در ش�ورا و 
شهرداری بالا ببرند

رییس كمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای شهر با  انتقاد 
از اینکه در حوزه رسانه ای نقدپذیری مدیران پایین است، 
گفت: رسانه های شهرداری می توانند سطح نقدپذیری و 
اعتماد افکار عمومی را بالا ببرند. آذربایجانی افزود: به طور 
قطع ش��هردار نیز از این رویکرد حمای��ت خواهد كرد كه 
فعالیت رسانه های شهرداری محدود به گزارش عملکرد 
 شهرداری نباشد، بلکه به واسطه نقد موشکافانه چالش ها

و آس��یب های ش��هر را بیان كنند و س��طح نقدپذیری را 
افزایش دهند. وی خاطرنش��ان كرد: با توج��ه به جایگاه 
حقوقی شهرداری، می توان بس��تر افزایش نقدپذیری را 
 افزایش داد. آذربایجانی خاطرنش��ان ك��رد: از خبرنگاران 
می خواهم س��طح نقدپذیری را در ش��ورا و ش��هرداری 
بالا ببرند.  شایان ذكر اس��ت؛ در این مراسم ضمن تقدیر 
از مجموع��ه فعالیت های س��ردبیران قبلی رس��انه های 
ش��هرداری، طی حکمی مجتب��ی ش��اهمرادی به جای 
رضوان اصغری به عنوان س��ردبیر جدید روزنامه اصفهان 
زیبا و همچنین هَدا محمدی به جای س��عید س��اكت به 
عنوان س��ردبیر جدید خبرگزاری ایمنا و  محمد قاسمی 
 به سمت رییس اداره ارتباطات رس��انه ای روابط عمومی 

منصوب شدند.

ش��هردار اصفهان در دیدار با هیات30 نفره از 
نخبگان و فرهیختگان سوریه بر گفت وگوی ادیان 
تاكید كرد و ب��ه صفاخانه به عن��وان نمونه ای 
 خ��وب و درخش��ان از گفت وگ��وی ادیان در 

یکصدسال پیش در اصفهان یاد كرد.
 نخبگان و فرهیختگان س��وریه در سفر به اصفهان با

ش��هردار اصفهان دیدار كردند تا علاوه بر آشنایی با 
ساختار مدیریت ش��هری این شهر، با ش��یوه اداره و 
مدیریت كلانش��هر اصفهان در مواقع بحرانی آش��نا 

شوند.
ش��هردار اصفهان در ای��ن دیدار با بیان اینکه ش��هر 
اصفهان یکی از هشت كلانشهر كشور است، به تشریح 
ساختار مدیریت شهری در اصفهان پرداخت و گفت: 
مردم، اعضای ش��ورای ش��هر را انتخاب می كنند و 

شورای شهر شهردار را انتخاب می كند. 
دكتر جمالی نژاد افزود: پس از فعالیت شوراها، تشکیل 
شورایاری ها كه مجموعه هایی كوچک تر هستند، در 

محلات شهرها مورد توجه قرار گرفت.
وی با بیان اینکه ش��هر اصفهان ب��ه مناطق، نواحی 
و محلات تقس��یم ش��ده اس��ت، به هش��ت معاونت 
شهرداری اصفهان اش��اره كرد و گفت: سازمان ها و 
شركت های وابسته به ش��هرداری اصفهان نیز فعال 

هس��تند. توس��عه آبادانی محلات اصفه��ان از دیگر 
مواردی ب��ود كه ش��هرداراصفهان در ای��ن دیدار به 
 آن اش��اره كرد و اظهار داش��ت: اصفه��ان  با رویکرد

محله محوری توسعه می یابد.
 دكترجمالی نژاد تاكید كرد: رسیدگی به محله های شهر
 احس��اس تعل��ق ش��هروندان را ب��ه آن افزای��ش

می دهد و وقتی احساس تعلق ش��هروندان افزایش 
یافت، به سرمایه اجتماعی شهر افزوده می شود. 

وی در ادامه گفت: زمانی كه همبس��تگی اجتماعی 
افزایش پیدا كند، امنیت اجتماعی بیشتر می شود و 

امنیت ملی كشور ارتقا می یابد.
ش��هردار اصفهان با تاكید بر اینکه اصفهان بر اساس 
برنامه مدیریت می شود، به برنامه های كوتاه مدت، 
میان مدت و بلندمدت برای اداره ش��هر اشاره كرد و 
 ادام��ه داد: مباحث فرهنگی، عمرانی، شهرس��ازی و 
بین المللی در برنامه های ش��هر اصفهان مورد توجه 
قرار م��ی گیرد. ش��هردار اصفهان به نظرس��نجی از 
شهروندان اصفهانی اشاره كرد و گفت: نیازسنجی از 
شهروندان در سه حوزه نیازهای محله، منطقه و شهر 
انجام و از نتایج آن در تدوین برنامه و بودجه شهرداری 
استفاده می شود و توس��عه محله های شهر و اجرای 
پروژه های عمرانی براساس نظرات شهروندان صورت 

می گیرد. دكتر جمالی نژاد با تاكید بر اهمیت حوزه 
فرهنگ در شهر، به برنامه های فرهنگی برگزارشده 
در اصفهان اشاره كرد و از جشنواره های ملی و بین المللی 
كه براساس برنامه های زمان بندی شده در اصفهان 
 برگزار می ش��ود، گفت. وی تاكید ك��رد: برنامه های

فرهنگی در اصفهان تنها به برگزاری برنامه های كلان 
خلاصه نمی شود و برنامه های فرهنگی و تفریحی در 

محلات شهر نیز برنامه ریزی شده است. 
دكتر جمالی نژاد اصفهان را ش��هری مس��جدمحور 
دانس��ت و گفت: در فضای  اطراف مساجد اصفهان، 
فرهنگس��را و مراكز ورزش��ی و تفریحی پیش بینی 

شده است.
همزیستی مس��المت آمیز پیروان ادیان مختلف در 
اصفهان از دیگر مواردی بود كه شهردار اصفهان در ا 
ین دیدار به آن اشاره كرد و اظهار داشت: پیروان ادیان 
مختلف سال هاست كه در این شهر در كنار یکدیگر 

در صلح زندگی می كنند.
وی با تاكی��د برگفت وگوی ادیان، ب��ه نمونه  خوب و 
درخشان آن دریکصدس��ال پیش در اصفهان اشاره 
كرد و در خصوص صفاخانه اصفهان گفت: صفاخانه 
مركزی ب��ود ك��ه در آن نماین��دگان مس��یحیان و 

مسلمانان به گفت وگو می پرداختند.

وی افزود: ارتباط اصفهان با ش��هرهای جهان نیز در 
قالب پیمان های خواهرخواندگی انجام می ش��ود و 

اصفهان اكنون 13خواهرخوانده دارد.
ش��هردار اصفهان تاكید كرد: حفظ آث��ار تاریخی در 
اصفهان از اهمیت برخوردار اس��ت و تلاش می شود 

از بناهای تاریخی و باغ های اصفهان محافظت شود.
دكتر جمالی نژاد، امین، طیب، دارالعلم و دارالعباده 
بودن را ازشاخصه های ش��هرهای اسلامی دانست و 
گفت: شهراسلامی به فرد فرد اجتماع شکل دهنده در 
یک شهر بستگی دارد و از شهروندان انتظار می رود در 

سطوح مختلف مدیریت شهر مشاركت كنند.
ش��هردار اصفهان تصریح ك��رد: مش��اركت فکری، 
مشاركت خیرخواهانه، مش��اركت منفعت طلبانه و 
مشاركت داوطلبانه از انواع مشاركت شهروندان است.

وی اصفهان را یکی از ش��هرهای موف��ق در مدیریت 
پسماند معرفی كرد و گفت: در این شهر دفن پسماند 

نداریم و پسماندها بازیافت می شود.

  ش�هرداری ها در پدافند غیرعامل نقش�ی 
حیاتی دارند

شهردار اصفهان در بخش دیگری از سخنان خود در 
این دیدار با بیان اینکه مصون سازی شهرها در برابر 

بلایای طبیعی از وظایف شهرداری هاست،تاكید كرد: 
ش��هرداری ها در پدافند غیرعامل نق��ش بی بدیل و 

حیاتی دارند. 
دكتر جمالی نژاد افزود: كاهش اثرات بلایای طبیعی 
باید در برنامه ریزی های شهری مورد توجه قرار گیرد 
و مصون سازی بافت قدیم و فرسوده شهر در اولویت 

قرار گیرد.
وی گام اول در مدیریت بحران در ش��هر را تش��کیل 
سازمان مدیریت بحران در شهر با محوریت شهرداری 
دانست و ازتشکیل سازمان پدافند غیرعامل در مقابله 
با بلاهای غیرطبیعی به عنوان گام دوم یاد كرد. وی 
نکته كلیدی در مدیریت بح��ران، پدافند غیرعامل و 
دفاع مسلحانه را بس��یج گروه های مردمی ذكر كرد  
و پش��توانه مردمی و مش��اركت آنان را رمز موفقیت 

جمهوری اسلامی دانست.
دكترجمالی نژاد گفت: شهر اصفهان اكنون با بحران 
خش��کی زاینده رود، آلودگی ه��وا و وزش ریزگردها 
مواجه است و این معضل حفظ و گسترش فضای سبز 
شهر و سلامتی شهروندان را به مخاطره انداخته است. 
وی با بیان اینکه در جنگ س��وریه نگران ش��هرهای 
تاریخی هس��تیم، ابراز امیدواری كرد جنگ در این 

كشور خاتمه یابد و سوریه امن را شاهد باشیم.

شهردار در مراسم تکریم و معارفه مدیران »اصفهان زیبا« و »ایمنا« تاکیدکرد:

رسانه مردم باشید، نه خبرنامه شهرداری

شهردار  اصفهان:

صفا خانه، نمونه درخشانی از گفت وگوی اديان در اصفهان بود 
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قرار نیست نقد 
نشودو مشکلات 
شهر گفته نشود،  
قرار است جامعه 
به هدف مشخص 

برسد و برای 
رسیدن به اين 
هدف بايد نقد 

انجام شود
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شهرستان فريدونش��هر كه به منظور تكريم و 
معارفه فرماندار اين شهرستان برگزار شده بود 
شركت كرد و سخنان مهمي در زمينه وضعيت 

استان بيان كرد.
به گ��زارش اصفهان زيبا ب��ه  نق��ل از اداره كل روابط 
عمومی اس��تانداری اصفهان، زرگرپور ب��ا بيان اينكه 
10 درصد صنايع اس��تان در دولت قبل تعطيل شده 
بودند و50 درصد آنها هم با ظرفيت30 درصد فعاليت 
می كردند، ادام��ه داد: با تلاش و برنام��ه ريزی های 
دولت يازدهم، توسعه اقتصادی كشور آغاز شده و اين 
صنايع در حال راه اندازی مجدد و يا تش��ديد فعاليت 

خود هستند. 
وی ابراز اميدواری كرد: با حركت مجدد چرخه صنعت 
اس��تان، نرخ بيكاری كاهش و اشتغالزايی در اصفهان 

افزايش يابد.
استاندار اصفهان گفت: توافق وين ) برنامه جامع اقدام 
مشترک ( و اجرای طرح تحول نظام سلامت از جمله 
خدمات دولت يازدهم است كه در تاريخ نظام مقدس 

جمهوری اسلامی ايران بی نظير است.
رسول زرگرپور افزود: متاس��فانه برخی افراد به دليل 
اغراض سياس��ی، قصد كمرنگ كردن خدمات دولت 
را دارند، اما مردم هوشيار هستند و تغييرات به وجود آمده 
درجهت پيشرفت و توسعه كشور را به خوبی احساس 

می كنند.
وی تصريح كرد: متاس��فانه برخی افراد به دليل اهداف 
خاص سياسی نمی توانند توس��عه و پيشرفت كشور را 
ببينند، از اين رو به هر نحوی با برنامه های دولت مخالفت 
می كنند، البته مردم و مسوولان هوشيار هستند و اين 

خدمات و تغييرات را به خوبی احساس می كنند.
وی ميزان تورم پيش از تص��دی دولت تدبير و اميد را 
45 درصد اعلام كرد و افزود: در طی دو س��ال تصدی 
دول��ت تدبي��ر و اميد، تورم ب��ا كاه��ش31 درصد به 
14درصد رسيد و اميدواريم اين رقم تا پايان چهارسال 

مسووليت دولت، تک رقمی شود. 

وی رشد اقتصادی كش��ور در دولت قبل را منفی 6 دهم 
درصد اعلام كرد و افزود: اكنون رشد اقتصادی كشور 

مثبت شده است. 
زرگرپور با بيان اينكه10 درصد صنايع استان در دولت 
قبل تعطيل شده بودند و50 درصد آنها هم با ظرفيت 
30 درصد فعاليت م��ی كردند، ادام��ه داد: با تلاش و 
برنامه ريزی های دولت يازدهم، توسعه اقتصادی كشور 
آغاز ش��ده و اين صنايع در حال راه اندازی مجدد و يا 

تشديد فعاليت خود هستند. 
وی ابراز اميدواری كرد: با حركت مجدد چرخه صنعت 
اس��تان، نرخ بيكاری كاهش و اشتغالزايی در اصفهان 

افزايش يابد. 
استاندار اصفهان در ادامه به وضعيت كشورها و حوادث 
منطقه اشاره كرد و افزود: ايران امن ترين كشور منطقه و 
 يكی از با ثبات ترين كشورهای جهان است؛ لذا دشمن

در تلاش است تا آرامش كشور را از بين ببرد. 
وی با اشاره به در پيش بودن انتخابات مجلس شورای 
اسلامی و خبرگان رهبری اظهاركرد: مسوولان تمام 
همت و تلاش خود را ب��رای حفظ امني��ت موجود و 
آرامش كشور برای حضور حداكثری مردم در انتخابات 

سالم و پرشور به كار بسته اند. 
زرگرپور از فريدونشهر به عنوان بهشت قوميت ها نام برد 

و گفت: متاسفانه برخی افراد قصد دارند با ايجاد تفرقه 
و اختلاف بين قوميت ه��ا، از قوميت ها و تنوع آن برای 

رسيدن به اهداف خود سوء استفاده كنند. 
وی وحدت و همدلی بين قوميت ها را لازمه پيشرفت 
و توسعه شهرس��تان فريدونشهر دانست و تاكيد كرد: 
همه ما باي��د به دور از سياس��ی كاری و قوم گرايی در 
حفظ نظام مقدس جمهوری اس��لامی ايران و توسعه 

كشور گام برداريم.
استاندار اصفهان در اين جلسه با اشاره به درخواست 
مردم چهار شهرس��تان غرب اصفهان ب��رای مرمت و 
تجهيز خانه های عالم )خانه های ام��ام جماعات( در 

روس��تاها گفت: اس��تانداری اصفهان برای كمک به 
بازسازی و تجهيز اين خانه های عالم يک ميليارد ريال 

كمک خواهد كرد.
نماينده مردم فريدونشهر در مجلس شورای اسلامی 
نيز با اشاره به وجود هشت شهر و 300 روستا در حوزه 
انتخاباتی خود، خواس��تار توجه ويژه دولت به اجرای 

طرح های اشتغالزا در اين مناطق شد.
محمدعلی اسفنانی از تصويب طرح گاز رسانی به 62 
روستای باقيمانده شهرس��تان فريدونشهر خبر داد و 
افزود: با ايجاد امكانات در روستاها و اشتغالزايی، شاهد 

مهاجرت از روستاها به شهرها نخواهيم بود.
حجت الاس��لام والمس��لمين غف��اری، ام��ام جمعه 
شهرستان فريدونش��هر هم با اش��اره به نرخ بيكاری 
ب��الای 28 درص��د در اي��ن شهرس��تان اظهاركرد: 
فريدونش��هر ظرفيت های فوق الع��اده ای در بخش 
كش��اورزی و گردش��گری دارد ك��ه با برنام��ه ريزی 
 مسوولان می توان از اين ظرفيت ها برای توسعه استان

استفاده كرد.
حج��ت الاس��لام غف��اری نيمه تم��ام ب��ودن مصلای 
فريدونشهر و عدم فضای فيزيكی مناسب و مطلوب برای 
برگزاری نمازجمعه را از ديگر مش��كلات اين شهرستان 
 بي��ان كرد و خواس��تار توج��ه دولت به برطرف ش��دن 

اين مشكلات شد. 
غلامرضا يس��ليانی، سرپرس��ت پيش��ين فرمانداری 
 فريدونشهر نيز در سخنانی تصويب وام250 ميليون ريالی

برای شش روس��تای اين شهرس��تان با بافت قديمی 
همچنين آبرسانی به هفت روس��تا، گازرسانی به پنج 
روستا و برق رسانی به روستای خوش بهار را از جمله 
فعاليت های انجام ش��ده در مدت 18ماه مس��ووليت 
خود به عن��وان سرپرس��تی فرمانداری شهرس��تان 

فريدونشهر عنوان كرد.
در اين جلسه، ناصر اس��دی به عنوان فرماندار جديد 
شهرستان فريدونش��هر معرفی و از زحمات 18ماهه 
غلامرضا يسليانی به عنوان سرپرست اين فرمانداری 

تجليل شد.

فرماندار اصفهان:
 آموزش مهارت های فردی در مقابله
 با مواد مخدر در اولویت قرار گیرد 

 فرماندار اصفهان گفت: آگاهی رسانی و آموزش مهارت های فردی در 
مقابله با مواد مخدر بايد همچنان در اولويت برنامه ها قرارگيرد.

 به گزارش اصفهان زيبا به نق��ل از روابط عمومی فرمانداری اصفهان،
 فضل الله كفيل در جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر اين 
شهرستان اظهاركرد: آگاه كردن و آموزش جوانان و دانش آموزان در 

زمينه عواقب اعتياد ضروری است.
وی افزود: افزايش آگاهی و افزايش مهارت های فردی راهكاری موثر در 

جهت پيشگيری و مقابله با اين معضل جامعه است.
روابط عمومی فرمان��داری اصفهان به نقل از كفي��ل نقش آموزش و 
پرورش به عنوان خانه دوم دانش آموزان در آگاهی بخشی به اين قشر 
از جامعه را بسيار تاثيرگذار دانست و افزود: نقش آموزش و پرورش و ديگر 
دستگاه های فرهنگی و آموزشی بايستی در اين موضوع پر رنگ تر باشد.

وی اولويت های لازم به منظور بازگشت س��الم افراد معتاد به جامعه 
و زندگی سالم را اشتغال، آموزش و مهارت آموزی شغلی به معتادان 

بهبود يافته عنوان كرد.
 وی اظهاركرد: دس��تگاه های متولی اين امر نظي��ر اداره كار و آموزش 
فنی و حرفه ای با همراهی و مشاركت بخش خصوصی و دفاتر كاريابی 

بايستی با برنامه ريزی، نگاه ويژه ای به اين افراد داشته باشند.
رييس ش��ورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر شهرس��تان اصفهان 
اجرای دوره های آموزشی و آگاهی رسانی در جامعه كارگری و شركت 
های صنعتی را از جمله اقدامات اثرگذار در حوزه پيش��گيری از اين 
بلای خانمان سوز برشمرد. وی خاطرنشان كرد: با تشكيل كميته ای 
 ويژه در واحدهای كارگری بالای100نفر جمعيت نس��بت به رصد،
آگاهی بخشی و اطلاع رسانی متناسب با محيط های كارگری اقدام شود.

فهرست صنایع آلاینده استان اصفهان اعلام شد
  976 واحد صنعت آلوده کننده 

محیط زیست در استان
فهرست واحدهای صنعتی آلاينده استان اصفهان برای اجرا در دوره های 
مالياتی سال 94 اعلام شد. فهرس��ت 976 واحد صنعت آلوده كننده 
محيط زيست اين اس��تان برای اجرا در دوره های مالياتی سال 94 را 
اعلام كرد. تبصره يک ماده 38 قانون ماليات بر ارزش افزوده مربوط به 
واحدهای آلاينده محيط زيست می شود.  در اين تبصره آمده است: 
واحدهای توليدی آلاينده محيط زيست كه اس��تانداردها و ضوابط 
حفاظت از محيط زيست را رعايت نمی كنند، طبق تشخيص و اعلام 
سازمان حفاظت محيط زيست )تا 15 اسفند هر سال برای اجرا در سال 
بعد( همچنين پالايش��گاه های نفت و واحدهای پتروشيمی علاوه بر 
ماليات و عوارض متعلق موضوع اين قانون مشمول پرداخت يک درصد  

از قيمت فروش به عنوان عوارض آلايندگی هستند. 
واحدهايی كه در طی سال نس��بت به رفع آلايندگی اقدام نمايند با 
درخواست واحد مزبور و تاييد سازمان حفاظت محيط زيست از فهرست 
واحدهای آلاينده خارج می شوند . در اين صورت واحدهای ياد شده در 
دوره مالياتی بعدی، مشمول پرداخت عوارض آلايندگی نخواهند شد.  
به نقل از پايگاه اطلاع رسانی محيط زيست استان اصفهان، از سويی 
واحدهايی كه در طی سال بنا به تش��خيص و اعلام سازمان حفاظت 
محيط زيس��ت به فهرس��ت واحدهای آلاينده محيط زيست اضافه 
شوند از اول دوره مالياتی بعدی مشمول پرداخت عوارض آلايندگی 

خواهند بود.
عوارض موضوع اين تبصره در داخل حريم شهرها به حساب شهرداری 
محل استقرار واحد توليدی و در خارج از حريم شهرها به حساب تمركز 
وجوه موضوع تبصره 2 ماده 39 واريز می شود تا بين دهياری های همان 
شهرستان توزيع ش��ود.  قانون ماليات بر ارزش افزوده مشتمل بر53 
ماده و 47 تبصره در جلسه 17 ارديبهشت 1387 كميسيون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی طبق اصل 85 قانون اساسی جمهوری اسلامی 

ايران تصويب شد.
) اسامی اين صنايع در پايگاه اطلاع رسانی محيط زيست استان اصفهان 

موجود است(.

مدیرکل نوسازی مدارس استان اصفهان:
 طرح های آموزشی استان

 نیازمند 400 میلیارد ریال اعتبار است
مديركل نوسازی مدارس استان اصفهان گفت: برای تكميل40 طرح 

نيمه تمام آموزشی استان اصفهان400 ميليارد ريال اعتبار نياز است.
محمدحسين سجاد شامگاه در نشست خيران مدرسه ساز آران و بيدگل 
اظهار داشت: نبود مديريت بر منابع مالی در دو سال آخر دولت گذشته 
مانع از تكميل و بهره برداری بخش عم��ده ای از طرح های آموزش و 

پرورش استان شد.
 وی با بيان اينكه در دو سال فعاليت دولت تدبير و اميد اعتبارات خوبی 
 جذب و بخش��ی از طرح های آموزشی اس��تان اصفهان تكميل و به 
بهره برداری رس��يد، تصريح كرد: شهرستان آران و بيدگل بيشترين 

سالن های ورزشی خيرساز استان را دارد. 
سجاد با درخواس��ت از نيكوكاران آران و بيدگل برای تشكيل هيات 
امنای مجمع خيران مدرسه ساز گفت: با تشكيل اين مجمع می توان 

به غير از استفاده مالی از ايده ها و نظرات خيران هم بهره برد.
شهرستان آران و بيدگل با جمعيتی حدود 90492هزار نفر با دو بخش 
مركزی و كويرات شامل چهار شهر آران وبيدگل، نوش آباد، ابوزيد آباد 
و سفيد شهر و سه دهستان و 12 روستا در شمالی ترين نقطه استان 
اصفهان واقع است.  اين شهرستان از شمال به درياچه نمک و استان های 
سمنان و قم از غرب به شهرستان كاشان از جنوب به نطنز و از شرق به 
اردستان محدود و از طريق دو جاده اصلی به كاشان و شبكه راه های 

اصلی كشور مرتبط می شود.

اخبار کوتاه

استاندار اصفهان با اشاره به حرکت مجدد  چرخه صنعت در استان اعلام کرد:

نرخ بيكاري را كاهش مي دهيم
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بيش از 70 درصدآبی كه بخش كشاورزی در اختيار دارد قابليت شرب ندارد واز كيفيت 
پايين برخوردار است و اين آب بدون تصفيه وبی كيفيت را تبديل به غذای ارزشمند ويا 
محصول صادراتی ارزشمند می كند. مصرف آب در بخش كشاورزی جهت تامين غذای 
جامعه است و اينكه چه درصدی از آن تلف می شود محاس��به دقيقی در جايی صورت 
نگرفته و اين رقم حدودی است.60 درصد كسری مخازن مربوط به حوزه كشاورزی است 
كه در حال مديريت است و نبايداز مديريت40 درصد ديگر كه مربوط به صنعت، شرب 
وگردشگری است غافل بمانيم كه در اين صورت اقدام ما تاثيری در صرفه جويی ندارد؛ لذا 

همه بخش های آب بر بايد هماهنگ و كنترل مديريت شود.
در »طرح تعادل بخشی« ضرورت دارد كه ميزان برداشت و صرفه جويی هر بخش تعيين 
شود و همچنين سهم هر بخش برای صرفه جويی برای خودش هزينه شود؛ يعنی صرفه جويی 

 هر حوزه برای خودش لحاظ ش��ود واين طور نباشدكه س��هم صرفه جويی كشاورزی را 
به بخش های ديگر واگذار كنيم و يا بفروشيم.

مديرعامل شركت آب منطقه ای اصفهان گفت: ساليانه به طور ميانگين300 ميليون متر 
مكعب در استان اصفهان از ميزان ذخاير آب های زيرزمينی كاسته می شود.

مسعود مير محمد صادقی با اشاره به خشكسالی های پی در پی در استان اصفهان، اظهار 
داشت: مديريت بر منابع آب های سطحی و زيرزمينی و اجرای برنامه های مبتنی بر صرفه جويی 

را از مهم ترين سياست های شركت آب منطقه ای است.
وی افزود: اردستان، ميمه، مورچه خورت و دامنه به عنوان پايلوت های استان اصفهان 
برای س��نجش و نتيجه گي��ری نهايی طرح تعادل بخش��ی تعيين ش��ده و بايد تمامی 

كنتورهای پيش بينی شده در اين مناطق نصب شود.
 مدير عامل شركت آب منطقه ای اصفهان با بيان اينكه استان اصفهان در فلات مركزی و 
يكی از خشک ترين حوزه های آبريز ايران واقع شده است، تصريح كرد: با انجام  طرح هايی 

مثل تعادل بخشی می توان شرايط بحرانی را بهبود بخشيد.

  حمایت قاطعانه مسوولان استانی از طرح تعادل بخشی
معاون حفاظت و بهره برداری شركت آب منطقه ای اصفهان نيز بيان داشت: با مشكلات 
پيش روی اين شركت در اجرای طرح تعادل بخشی حمايت قاطعانه مسوولان استان از 
اين طرح لازم است. علی بصيرپور تاكيد كرد: با افزايش مصرف و كاهش منابع زيرزمينی 
طرح تعادل بخش��ی تنها راهكار برای جلوگيری از چالش های كم آبی در استان و شهر 
اصفهان است. وی در راستای اجرای سياست های طرح تعادل بخشی، تصريح كرد: طرح 
» تعادل بخشی« با مسدود كردن چاه های غيرمجاز و پايش ميزان آب برداشتی از چاه های 

مجاز با نصب كنتورهای هوشمند عملياتی می شود.

گروه خبر

طرح تعادل بخشي آب تنها راهكار مقابله با تنش آبي
کاهش سالیانه 300 میلیون مترمکعب از  میزان ذخایر آب های زیرزمینی در اصفهان 

 ريي��س جمهور اتريش س��فر ب��ه ايران و ش��هر 
اصفهان را خوب و ثمربخش توصيف كرد و افزود: 
 در جريان اين س��فر، ديداره��ا و توافقات خوبی با 

جمهوری اسلامی ايران انجام گرفت.
به نقل از روابط عمومی استانداری اصفهان، هاينس 
فيشر  عصر چهارشنبه در جريان بازديد از مجموعه تاريخی 
ميدان امام )ره( اصفهان اظهار كرد: در اين سفر با مقامات 
بلندپايه جمهوری اسلامی ايران ديدارهای خوبی داشتيم 
و در زمينه همكاری های اقتصادی و گردشگری بين دو 

كشور گام های مهمی برداشته شد. 
رييس جمهور اتريش يكی از محورهای توافق های انجام 
شده در تهران را در زمينه توسعه همكاری های گردشگری 
بيان كرد و افزود: در سفر به اصفهان نيز با استاندار اصفهان 
توافق كرديم كه استاندار ايالت سالزبورگ اتريش كه يكی 
از قطب های گردشگری اين كشور است در دو ماه آينده 

به اصفهان سفر كند. 
وی با اشاره به اينكه ايران از بناهای تاريخی و جاذبه های 

گردشگری زيادی برخوردار است، اظهاركرد: اتريش نيز در 
زمينه گردشگری از دانش و تجربيات خوبی برخوردار است 
و اين ظرفيت ها می تواند همكاری های دو كشور در زمينه 

گردشگری را توسعه دهد. 
رييس جمهور اتريش كه از بناهای تاريخی مجموعه ميدان 
امام )ره(، باغ موزه چهلستون و بازارهای قديمی اصفهان 
ديدن كرده بود، از اصفهان به عن��وان گوهر بی بديل نام 
 برد و افزود: بی دليل نيست كه اين شهر به عنوان يكی از 

قطب های فرهنگی دنيا شناخته می شود.
وی با تقدير از همراهی اس��تاندار اصفهان و وزير صنعت، 
معدن و تجارت در جريان بازديد از اماكن تاريخی اصفهان 
اضافه كرد: يكی از خواسته من و همسرم در سفر رسمی به 

ايران، بازديد از اصفهان بود و خوشحال و سپاسگزارم كه 
مقامات ايرانی زمينه اين سفر را فراهم كردند. 

فيشر با اشاره به اينكه اصفهان برای هر فرد بافرهنگ و آشنا 
به آثار تاريخی و تمدنی جذابيت دارد، افزود: خوشحالم 
كه اين فرصت فراهم شد تا بتوانم از نزديک آثار تاريخی و 

زيبای اصفهان را مشاهده كنم.
رييس جمهور اتريش و هيات بلند پايه اين كشور به منظور 
بازديد از اماكن تاريخی و فرهنگی اصفهان وارد فرودگاه 
بين المللی شهيد بهشتی اين شهر شد و از سوی استاندار 
و وزير صنعت، معدن و تجارت مورد استقبال قرار گرفت. 

فيش��ر و هيات همراه پس از ورود به اصفهان در ضيافت 
ناهار كه از سوی استاندار در هتل عباسی اصفهان ترتيب 

يافته بود، شركت كرد.  رييس جمهور اتريش بنا به دعوت 
رسمی رييس جمهور اسلامی ايران در صدر هيات240 نفره  
با هدف توسعه مناسبات دو كش��ور عصر دوشنبه هفته 
گذشته وارد تهران ش��د و با مقامات بلند پايه سياسی و 
اجرايی ايران ديدن كرد.  فيشر در طول سفر سه روزه به 
ايران با رهبر معظم انقلاب اسلامی، رييس جمهور، رييس 
قوه قضاييه و رييس مجمع تشخيص مصلحت نظام ديدار 
 و درباره مناسبات دو كشور و مسائل بين المللی به گفت و گو

پرداخت.  سفر فيشر به عنوان اولين رييس جمهور كشور 
عضو اتحاديه اروپا ك��ه پس از توافق اخير هس��ته ای به 
كش��ورمان س��فر می كند پيام خاص خود را به محافل 
سياسی و رسانه ای اروپا منتقل خواهد كرد و نشان خواهد 

داد كه رهيافت سياست خارجی جمهوری اسلامی ايران 
همان طور كه دكتر روحانی در كارزار انتخاباتی و پس از آن 
عنوان كرد مبتنی بر تعامل سازنده و خردمندانه بر اساس 

احترام متقابل با جهان خارج است. 
جمهوری اسلامی ايران و اتريش از ديرباز دارای روابطی 
خوب و سنتی به ويژه در عرصه های اقتصادی و فرهنگی 
بوده اند. البته اگرچه اين روابط ب��ا تاثر از فضای حاكم بر 
روابط غرب و اتحاديه اروپا با ته��ران در پاره ای از زمان ها 
دچار فراز و نشيب شده است، اما پس از برگزاری انتخابات 
رياست جمهوری در ايران و به ويژه توافق اخير هسته ای 
شاهد رشد و تحرک مناسبات در همه عرصه ها به خصوص 

سياسی، اقتصادی و فرهنگی بوده ايم.
حجم مبادلات تجاری ايران و اتريش در شش ماهه نخست 
سال جاری ميلادی در مقايسه با مدت مشابه سال قبل در 
حدود 44 درصد رشد داشته است كه اين امر نيز يكی ديگر 
از نشانه ها و علائم تمايل طرف اتريشی برای حضور در بازار 

پر رونق ايران است.

رییس جمهور  اتریش:
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مع��اون غ��ذا و داروی دانش��گاه علوم پزش��كی اصفهان 
گفت: طبق قوانين كش��ور بحث كنترل، نظارت، صدور و 
تمديد پروانه های واحده��ای توليدی و همچنين ضوابط 
 ص��ادرات و واردات محص��ولات غذايی بر عه��ده وزارت

بهداشت است. 
 عباس جعفريان دهكردی در سومين همايش ملی علوم و صنايع 
غذايی با تشريح س��اختار معاونت غذا و دارو در كشور و اهميت 
 اين حوزه گفت: رس��الت معاونت غذا و دارو ارتقای سطح ايمنی

است.
به گزارش فارس، وی با اشاره به نام گذاری سال 2015 به عنوان 
سال ايمنی غذا از مزرعه تا سفره، افزود: طبق قوانين كشور بحث 
كنترل، نظارت، صدور و تمديد پروانه های واحدهای توليدی و 
همچنين ضوابط ص��ادرات و واردات محصولات غذايی بر عهده 

وزارت بهداشت است.
جعفريان با انتق��اد از برخی ناهماهنگی ه��ای موجود در بخش 
صنايع غذايی كشور به واسطه تعدد دستگاه ها و نهادهای نظارتی 
ادامه داد: در حال حاضر ارگان های مختلفی نظير س��ازمان غذا 
و دارو، سازمان استاندارد و سازمان دامپزشكی در امر نظارت بر 
س��لامت و كيفيت صنايع غذايی نقش دارند كه بايد در آينده از 

تعداد آنها كاسته شود.
اين استاد دانشگاه خاطر نش��ان كرد: در زنجيره سلامت مسائل 
مهمی وجود دارد كه موضوع غذا و عوامل پيرامونی آن بسيار مهم 
است؛ به طور مثال در بحث عوامل سرطان آن چيزی كه به طور 
عمده در محافل مختلف مطرح می ش��ود موضوع افزودنی های 
غذايی اس��ت كه س��هم اندكی در حدود يک تا 2 درصد در بروز 

سرطان مطابق آمار جهانی دارد.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشكی اصفهان با بيان اينكه 
اين جمع را مغتنم می شماريم تا چالش های نظارتی پيش رو رفع 
شود، گفت: يكی از وظايف مهم سازمان غذا و دارو ارتقای سطح 

آگاهی جامعه است.
وی با اش��اره به رسالت اصلی س��ازمان غذا و دارو در بعد نظارت 
و پايش خاطر نش��ان كرد: افزايش بيماری های غير واگير نظير 
ديابت و چاقی و تغييراتی كه در س��بک زندگی افراد به واسطه 
كاهش فعاليت های بدنی پديد آمده اين س��ازمان را به س��متی 
برده اس��ت كه بتواند پايش های ويژه ای بر روی مصرف نمک و 

روغن داشته باشد.
جعفريان با تأكيد ب��ر لزوم برخورد جدی ب��ا محصولات غذايی 
تقلبی افزود: يكی ديگر از معضلات بخش صنايع غذايی موضوع 
قاچاق مواد خوراكی در وس��عت زياد اس��ت كه بايد با سازوكار 

نظارتی قوی از اين پديده جلوگيری شود.
مع��اون غ��ذا و داروی دانش��گاه عل��وم پزش��كی اصفه��ان در 
تش��ريح اقدامات اين س��ازمان بيان داش��ت: نمونه ب��رداری در 
س��طح عرضه علاوه بر نمونه ب��رداری در س��طح توليد، آموزش 
عامه م��ردم در خصوص م��واد غذاي��ی و همچنين رس��يدگی 
 ب��ه ش��كايات و واح��د اطلاع رس��انی از جمل��ه اقدام��ات اين

 سازمان است.
وی در پايان با اش��اره به اينك��ه تعدد ارگان ه��ای نظارتی يک 
چال��ش جدی در ايمن��ی و امنيت غذايی اس��ت گفت: مس��اله 
شناس��نامه دار نبودن محصولات كش��اورزی و همچنين فراهم 
نبودن حداقل شرايط سرمايه گذاری جهت پيوند سرمايه گذاران 
 در بخ��ش صناي��ع غذاي��ی از جمل��ه مش��كلاتی اس��ت بايد

 رفع شود.

معاون غذا و  داروی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

تعدد  ارگان های نظارتی چالش جدی در امنیت غذایی است
نايب رييس مجلس با بيان اينكه جهاد در اسارت معنا و مفهوم  

 می يابد، گفت: هر اسيری در دوران اس��ارت سعی بر اين دارد 
تا تمام توان خود را برای كمک به همنوعانش به كار گيرد 

و اين معنای واقعی جهاد است.
حجت الاسلام محمدحسن ابوترابی فرد در سومين همايش 
سراس��ری آزادگان موصل دوكش��ور كه با عنوان خيبری ها در 
آموزشكده اميرالمومنين)ع( و سپاه صاحب الزمان)عج( استان 
اصفهان برگزار ش��د ضمن ابراز خرسندی از حضور خود در بين 
جمعی از آزادگان سراسر كش��ور و با بيان اينكه جمع كثيری از 
آزادگان موصل دو را اصفهانی ها تشكيل می دادند، اظهار داشت: 
اصفهان به واقع نصف جهان اس��ت و نقش بی بديل اين شهر در 
هشت س��ال دفاع مقدس به گونه ای بود كه صدام در آن دوران 
اعتراف می كرد كه من نمی دانم در اين جنگ با ايران می جنگم 

يا با اصفهان.
وی ولايتمداری رزمندگان و آزادگان موصل دو را از شاخصه  های 
اين عمليات عنوان كرد و ابراز داشت: امروز اين ولايتمداری مايه 

عزت و افتخار جمهوری اسلامی ايران شده است.
نايب رييس مجلس شورای اس��لامی در ادامه به جنگ روانی ايجاد 
شده از سوی كشورهای عربی و كشورهای غربی عليه سردار قاسم 
سليمانی، فرمانده سپاه قدس جمهوری اسلامی ايران اشاره كرد و 
افزود: سردار س��ليمانی نماد اقتدار و س��ربلندی ايران و كشورهای 

منطقه است و از اين رو برای اين فرمانده آرزوی سلامتی داريم.
وی با تاكيد بر اينكه رزمندگان جمهوری اسلامی ايران با پاكی 
اسير شده و با اوج طهارت آزاد شدند، افزود: اين امر شعار مرحوم 
علی اكبر ابوترابی بود كه در وجود تک تک رزمندگان و آزادگان 

كشور نمود پيدا كرد.

حجت الاسلام ابوترابی فرد با بيان اينكه بنا بر فرموده رهبر معظم انقلاب 
آزادگان الماس های درخشانی هستند كه در اسارت و سختی های 
آن به الماس تبديل ش��ده اند، ادامه داد: طهارت و پاكی آزادگان 
جن��گ تحميلی در ه��ر روزی كه از اس��ارات آنها می گذش��ت 

پررنگ تر می شد.
وی كمک به همنوع��ان و هموطنان برای حل مش��كلات و دوری از 
سختی ها را به گونه ای ادامه دادن راه آزادگان دانست و افزود: در اسارت، 
 فرار معنا نداش��ت؛ چرا كه فرار به اين معنا بود ك��ه همرزمان خود را 
در شرايط سخت تنها بگذاری و اين در حالی است كه امروز اين 
راه و روش بايد در خص��وص محرومان و س��تمديدگان جامعه 

مورد توجه باشد. 
نايب رييس مجلس شورای اس��لامی در ادامه با تاكيد بر اينكه 
آزادگان موصل دو حسرت ش��نيدن يک »آه« را بر دل بعثی ها 
گذاشتند، اضافه كرد: اين در حالی بود كه سربازان بعثی اعتراف 
می كردند كه عقايد و اهداف اس��رای ايرانی بر اردوگاه حكمفرما 

شده و تنها پرچم ايران را در اردوگاه كم دارند. 
وی حضور آزادگان، رزمندگان، جانب��ازان، ايثارگران و خانواده 
شهدا را مايه بركت جمهوری اسلامی ايران دانست و افزود: خدا 
به احترام حضور اين افراد در كشور بلا را بر ايران نازل نمی كند 
و اين امنيت و عزت كشور را مديون رش��ادت ها و افتخارات اين 

عزيزان هستيم.
حجت الاس��لام ابوترابی فرد با بيان اينكه جهاد در اسارت معنا و 
مفهوم می يابد، افزود: هر اس��يری در دوران اسارت سعی بر اين 
دارد تا تمام توان خود را برای كمک به همنوعانش انجام دهد و با 
وجود اين شرايط اسرا زمانی برای تلف كردن نداشتند و هميشه 

به خدمت، به يكديگر مشغول بودند.

نایب رییس مجلس شورای اسلامی در سومین همایش سراسری خیبري ها در اصفهان:

نقش اصفهان در دفاع مقدس بي بدیل است
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کمپین خیریه جایگزین
 خرید سوغاتی از مکه

با نزدیک ش��دن ایام حج بس��یاری از حجاج از حالا برای بازگش��ت از حج و 
س��وغاتی های س��فر برنامه ریزی می کنند. خرید سوغاتی ش��اید ریشه در 
مستحبات دینی داشته باشد، ولی حجم س��وغاتی هایی که زائران ایرانی از 
عربستان می خرند هیچ ریشه اسلامی نداشته و با اصول دینی ما هماهنگ 
نیس��ت. جمعیت امداد دانش��جویی مردمی امام علی )ع( ط��رح کمک به 
نیازمندان طرحی را به عنوان جایگزین سوغاتی های حج در دستور کار خود 
قرار داده است. گروهی که این روزها به حمایت از کودکان و زنان بی سرپرست 

و بدسرپرست معروف شده است. 
اعضای این جمعیت معتقدند که حج نباید در ایام حج متوقف ش��ود و باید 
دنباله دار باشد. »هاجرها زیاد هستند. کسانی که شبانه روز برای کسب روزی 
فرزندان خود تلاش می کنند. ما معتقدیم که این حرکت زیبای حجاج باید 
ادامه پیدا کند؛ یعنی از حالت نماد و سمبل به سمت یک حرکت واقعی برود و به 
تغییر در جامعه بینجامد.« و برای تحقق این امر، اعضای جمعیت امام علی)ع( 
در ایام حج با تهیه بسته هایی به سراغ حاجیان می روند. »مثلا ما بسته هایی را 
در اختیار حجاج قرار می دادیم که به طور نمادین همان طور که حضرت هاجر 
هفت بار مسیر بین صفا و مروه را طی کرده، ما هم در این بسته ها از هر منطقه 

محروم هفت زن سرپرست خانوار را معرفی کردیم.«
بچه های جمعیت امام علی )ع(برای راضی کردن حجاج هر ساله کاروان به 
کاروان می رفتند و با تمامی آنها  از مسوول و روحانی کاروان گرفته تا تک تک 
حاجی ها صحبت می کردند و طرح را توضیح می دادند؛ با این حال این طرح با 
استقبال زیادی مواجه نشده است. »موضوعی که ما با آن مواجه شدیم، این بود 
که تمام این دوستان شوق و ذوق رفتن به سفر را داشتند و برای همین خیلی 
کمک آنچنانی به سرپرست خانوار از این طریق جمع آوری نشد. البته تعدادی 
هم بوده اند که کمک کرده اند و حتی فیش حج خودر ا به این زنان سرپرست 

خانوار هدیه کردند.« 

  دعای عرفه را در مناطق فقیرنشین می خوانیم
پایان شیرین این طرح امسال در روز عرفه انجام می شود و این گروه برای اولین 
بار قرار است مراسم دعای روز عرفه را در یکی از مناطق بی بضاعت تهران برگزار 
کند و از دانشجویان و مردم دعوت می  کنند که دعای عرفه امسال را در این 
منطقه محروم برگزار کنند. »ما به تمام دانشگا ه ها و حجاج فراخوان می دهیم 
که دردعای عرفه ما شرکت کنند و این دعای عرفه بهانه ای است برای اینکه 
هم وضع معیشتی این مردم دیده شود هم اینکه در کنار این مراسم عبادی، 
اقداماتی مثل مددکاری، رسیدگی زیست محیطی و غیره برای کمک به مردم 

این منطقه محروم انجام شود.«

کمپینی که فضای مجازی را به وجد آورد  

رسیدن ماه مهر، ما را به روزهای شیرین اولین روزهای مدرسه می اندازد، 
از دفترهایی که پشت آنها شعارهایی از قبیل »تعلیم و تعلم عبادت است« 
و یا »به پدران و مادران خود نیکی کنید« اس�تفاده می کردیم؛ اما امروز 
تنوع لوازم التحریر در بازار به قدری زیاد اس�ت که به ندرت می توانی در 
یک کلاس درس، 2 دانش آموز را پیدا کنی که جلد دفترهای مشقش�ان 
یک تصویر داشته باشد.به نظر می رسد در جامعه ای که زندگیمان شده 
چشم و هم چشمی و تجمل گرایی، لوازم التحریر هم از قافله دور نمانده اند. 
در این بازار برخی کالاها که ظاهری س�اده دارند با قیمتی پایین و برخی 

لوازم التحریر که دارای عکس های شخصیت های کارتونی هستند با قیمتی 
گران تر تهیه می شود.همچنین در س�ال های اخیر در اقدامی شایسته 
تصویر باربی و بن تن بر روی لوازم التحریر، جای خود را به طرح های ایرانی 
و اسلامی می دهد . شاید به نظر برس�د که خرید این لوازم برای کودکان 
بسیار هیجان انگیز اس�ت، ولی برای والدین اهمیت ندارد. اما بر اساس 
تحقیقات انجام ش�ده در س�ال های اخیر برخی از دانش آموزان نسبت 
به برخی از مواد تشکیل دهنده لوازم التحریر آلرژی دارند.در این مقاله 
نکاتی را ارائه دادیم که خوب است والدین هنگام خرید به آنها توجه کنند.

•موقع خرید لوازم التحریر باید س��ن فرزندتان 
را در نظر بگیرید. اگر دانش آموز س��ن کمی دارد 
نکات ایمنی بیشتری باید رعایت شود. برای مثال 
ابزاری مانند مداد و پرگار و گونیا به دلیل نوک تیز 
 بودن می توانند برای چشم بچه خطرناک باشند. 
رنگ های غیرمجاز بعضی از نوش��ت افزار مانند 
ماژیک و مداد شمعی هم ممکن است تولید آلرژی 
کنند. اصلی ترین ابزار برای نوشتن، مداد و خودکار 
 اس��ت.مدادهای معمولی ترکیب��ی از گرافیت و 
خاک رس و کمی دوده می باش��د که بس��ته به 
 میزان حرارتی که مدادهای مختلف موقع ساخت 
می بینند، میزان سفتی و نرمی شان متفاوت است. 
بهتر اس��ت برای بچه ها مداد خیلی نرم نگیرید 
چون زود نوکش گرد می شود و مدام باید تراشیده 
 شود. به همین علت مدادهای با نوک نرم خیلی 

به صرفه نیستند.

از طرفی نوش��تن با مدادهای��ی که نوک 
خیلی س��فت دارند برای بچه ها دشوار است، 
ضمن اینکه این جور مدادها بعد از تراش��یده 
ش��دن خیلی تیز می ش��وند و ممکن است در 
 حال ش��یطنت و بازی در چش��م دانش آموز 
فرو روند. مدادهای اتود هم برای دانش آموزان 
بالاتر از سن دبستان مناسب اند، چون تعویض 
 نوک ای��ن مداد ب��رای بچه ه��ای کوچک کار 

آسانی نیست. 
مزیت این مداد به مداد معمولی این اس��ت که 
نیازی به تراش��یدن ندارد و تا م��دت ها قابل 
استفاده اس��ت. اما این عیب را هم دارد که در 
صورت فشار زیاد یا گذاشتن داخل جامدادی 

نوکشان می شکند.

در مورد خرید خودکار هم جنس و کیفیت 
آن را در نظر بگیرید. بدنه خودکارها را معمولا 
از پلاستیک، چرم، سرامیک، آلومینیوم، چوب 
و استیل می سازند. بهتر است خودکاری تهیه 
کنید که سبک وزن باش��د و در داشته باشد تا 
داخل کیف یا جامدادی را خط خطی نکند و در 
 صورت پس دادن جوهر، وسایل دانش آموز را 

کثیف نکند. 
در خرید خودکارهای معطر دق��ت کنید این 
خودکاره��ا توجه بس��یاری از دان��ش آموزان 
را به خ��ود جلب م��ی کنند، اما ممکن اس��ت 
 برخ��ی از دانش آم��وزان به این م��واد آلرژی 

داشته باشند.

  دفترچ��ه ه��م از دیگر ل��وازم التحری��ر اصلی 
مورد استفاده دانش آموزان اس��ت که در انواع 
متعدد خط دار و بی خط، 40ب��رگ، 60 برگ، 80 
برگ، 100 برگ و 200 برگ در بازار موجود است. 
بهتر است برای بچه های کوچک دفترچه هایی با 
تعداد برگ کم بخرید،چون دفترچه های قطور دیر 
تمام می شوند و مدت ها در دست دانش آموز ورق 
می خورند و ممکن است ورق هایشان لوله یا کثیف 
ش��وند. دفترچه های س��یمی با جلدهای محکم 
بهترین انتخاب برای همه مقاطع تحصیلی اند. بهتر 
است موقع خرید دفتر، دفترهایی با رنگ و طرح جلد 
متفاوت بگیرید تا بعد برای پرهیز از اشتباه فرزندتان 
در تشخیص دفترهایش، برای هر درس دفتری با 

یک رنگ و یا طرح متفاوت اختصاص دهید.

 مدادش��معی و ماژیک ه��م به دلی��ل تنوع رنگ��ی ش��ان، از ل��وازم التحریر 
مورد علاقه بچه ها برای نقاشی هستند،اما در عین حال ممکن است آلرژی زا 
و سمی هم باشند. مداد ش��معی را از ترکیب پارافین و رنگ می سازند و به همین 
دلیل خیلی مراقب باشید بچه بعد از اس��تفاده از مداد شمعی دستش را به دهان 
 یا چش��مش نزند. خرید مداد ش��معی روکش دار بهترین راه ب��رای ایمن کردن 
 دانش آم��وزان در برابر مس��مومیت و آلرژی اس��ت. درب��اره ماژیک ه��م مانند 

 مداد ش��معی بهتر اس��ت مارک های مرغ��وب و قاب��ل اطمینان را تهی��ه کنید. 
 »Not poisoning« ماژیک های غیرسمی که در بازار موجود هستند با عبارت
مش��خص می ش��وند و اگرچه کم��ی گ��ران ت��ر از دیگ��ر ماژیک ها هس��تند، 
 برای بچ��ه های کوچک که ع��ادت به دهان ب��ردن همه چیز را دارند مناس��ب تر 
است. انواع رنگ های فسفری و روشن ماژیک هم می توانند چشم بچه ها را خسته 

و ناراحت کنند.

می افتی تو 
حوض نقاشی

راهنمای انتخاب لوازم التحریر بچه ها 

کارلـوسِ سا 
ظــریفِسا

چند هفته پیش محمد جواد ظریف، ش�خصیت معروف این روزها به اصفهان آمد و با مقامات استانی 
دیدار و گفت وگو کرد. قصه ظریف البته ب�ا کارلوس فرق می کند، اولا که ایش�ان اصالتا اصفهانی 
است و چاقو دسته خودش را نمی برد. در ثانی مردم دوستش دارند و به او به خاطر تلاش هایش در 
حل و فصل مساله هسته ای احترام می گذارند. با این حال جوگیری عمیقی برای سلفی گرفتن با 
 ظریف به راه افتاده بود که قبلا سابقه نداشت. بعضی مسوولان به اینکه آستین کتشان در عکس 

دسته جمعی با ظریف پیدا بود، مباهات می کردند...

سبک برخورد مردم اصفهان با مشاهیر چگونه است ؟

سبـک زندگی
در این شماره می خوانیم...

آشپزی مثبت با طعم یک غذای سنتی

کدام رنگ برای کدام دکوراسیون؟

گزارش اصفهان زیبا از همایش اصول 
تغذیه سالم در فرهنگسرای دانش

 میرزا قاسمی را 
از دست ندهید!

 رنگ زرد 
ذهن را باز می کند

جایگاه هرم غذایی 
در سبدغذایی شما 

چقدر است؟ 
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هفته گذشته فرهنگس�رای دانش همایشی با عنوان 
 رژی�م غذای�ی س�الم برگ�زار ک�رد. در ای�ن همایش 
دکتر امی�ن زارع، مش�اور تغذی�ه و رژی�م درمانی به 
چگونگی یک رژیم تغذیه ای سالم و جایگاه هرم غذایی 

پرداخت که به آن اشاره می شود.

ک��ن��ی��د اص��������اح  را  خ������ود  زن�����دگ�����ی  س���ب���ک 



آشپزی مثبت با طعم یک غذای سنتیروش ها و ترفندها

کدام رنگ برای کدام دکوراسیون؟

رنگ زرد ذهن را باز می کند

اين رنگ روش��ن ترين رنگ هاس��ت. اين رنگ س��نبل 
نوراني بودن و نور خورشيد اس��ت؛ بنابراين نوردهي آن  
از همه رنگ ها بيشتر است و اين نوردهي زماني كاهش 
مي يابد كه آن را با خاكستري، سياه و يا بنفش مخلوط 
كنيم. رنگ زرد باعث مي ش��ود ذهنتان بيشتر باز شود. 
اين رنگ باعث مي ش��ود نقطه نظرات ديگ��ران را بهتر 
بفهميد و سياست بيشتري در زندگي خود اعمال كنيد. 
معمولا هنرمندان رنگ زرد را با دقت و سليقه زيادي در 
آثار هنري خود به كار مي برند؛ زيرا اين رنگ تاثيرگذار  
اس��ت و مي تواند باعث تغيير س��ريع ماهيت رنگ هاي 
ديگر ش��ود. رنگ زرد اگر به ص��ورت زرد تي��ره به كار 
 رود معناي خيانت، حس��ادت، بي اعتمادي و اضطراب

را مي دهد.

  رنگ آبي افزایش دهنده الهامات است
اين رنگ سنبل بي تحركي، ناشكيبايي و بي اراده بودن 

است و در عين حال فعال و پر قدرت است. 
رنگ آبي متوجه درون و نمادي از سرماست كه پيوستگي 
خاصي با اعصاب دارد. همچنين اين رنگ احساس ميل 
به خودنمايي در تاريكي را القا م��ي كند. رنگ آبي تيره 
سنبل بيم و ترس، غم و اندوه و سقوط است افرادي كه 
فشارخون پاييني و ميزان نبض پاييني دارند، رنگ آبي را 
تا حدي انتخاب مي كنند و داراي اعصابي قوي و محكم 
هستند، اش��اره به فضاي لامتناهي و روح و روان آدمي 

پيوند مي خورد.
در چين آبي سمبل جاويداني است. تركيب رنگ آبي با 
رنگ قرمز نماد بحران اس��ت؛ به عبارت ديگر رنگ آبي 
تيره سنبل بحران و فاجعه است. لباس آبي رنگ فرد را 
رويايي می كند و الهامات را افزايش مي دهد. اين رنگ 
 بس��يار آرامبخش بوده و باعث متمركز ش��دن افكار آن 
مي ش��ود. اثر آرامش بخ��ش اين رنگ باعث مي ش��ود 
برنامه ها و افكار مغشوش از ذهنتان خارج شوند و رويا و 

اهدافتان نظم و ترتيب بيشتري بگيرند.

  رنگ قرمز انسان را اهل عمل می کند
اولين رنگي كه بش��ر اختراع كرد، رنگ قرم��ز بود. اين 
رنگ بس��يار انعطاف پذير است و س��نبل حيات، خطر، 
مبارزه و انقلاب و شورش است. قرمز با خون ارتباط دارد، 
رنگ قلب و زبانه هاي آتش و ش��ور است. نگاه را به خود 

مي كشاند و به گردش خون سرعت مي بخشد. 
لباس و آراي��ش قرمز رنگ، ش��ما را بيش��تر اهل عمل  

مي كند و پرمايه و مبتكر مي سازد.
استفاده از رنگ قرمز آتشين علم و قدرت اين را مي دهد 
كه بتوان به راحتي حرف دل را زد وآنچه را كه دوس��ت 
داريم به دنيا بگوييم. قرمز قدرت نفوذ زيادي دارد، توجه 
را جلب مي كند و به خاطر همين در فضاي مه آلود خوب 
ديده مي شود. تركيب رنگ قرمز با نارنجي، رنگ پر شور 
و با اشتياق از عشق است. قرمز مثل آتش مي درخشد و 
به رشد گياهان به خصوص داخل آپارتمان كه نور كمي 

وجود دارد سرعت مي بخشد.

  رنگ سبز انسان را به تعمق و تفکر وامی دارد
س��بز از تركيب دو رنگ اصلي زرد و آب��ي پديد مي آيد. 
سبز رنگ روستا و چمنزار و درختان است. سبز متمايل 
به زرد، جواني و نيروي به��اري طبيعت را به ياد مي آورد 
و سبز پر رنگ زنگار گرفتگي و از هوش رفتگي را منتقل 
مي كند. سبز سنبل زندگي، آرامش، اميدواري، شكوفايي 

و زندگي است.
اين رنگ انس��ان را به تعمق و تفكر وا مي دارد. احساس 
جواني و نيرومندي است، ش��ادي آفرين و پيام آور صلح 
و طراوت اس��ت. لباس يا دكوراس��يون سبز رنگ كمك 
مي كند احس��اس نزديكي بيش��تري با طبيعت داشته 
باشيد و نيز باعث مي ش��ود به ديگران احساس راحتي و 
آرامش بيشتري ببخشيد. اس��تفاده از اين رنگ همانند 
يك خاك حاصلخيز باعث مي ش��ود دنيايي پر بار براي 

شما به وجود بيايد.
سعیده ایرواني، مربي صنایع دستي 

طرزتهیه
ابتدا بادمجان ها را ترجيحا روی ذغال كباب كرده 
در غير اين ص��ورت روی گاز يا فر تفت می دهيم.  
بعد كاملا آنها را پوست گرفته و ساتوری می كنيم. 
سپس آنها را كنار گذاش��ته و پياز را طلايی كرده 
با س��ی، رب گوجه و گوجه نگينی و چاشنی های 
ذكر ش��ده همه را خوب تفت می دهيم. بعد از آن 
بادمجان ساتوری شده و مواد يكی شود. تخم مرغ ها 
را زده و به مايه اضافه كنيد، مرتب هم زده تا اينكه 
مخلوط شود س��پس حرارت را كم كنيد تا غذا به 

روغن افتاده و جا بيفتد... نوش جان.

مواد لازم
بادمجان:  يك كيلو كباب شده 

سير: يك بوته بزرگ
نمك: به ميزان لازم

 زردچوبه: به ميزان لازم 
رب  گوجه: دو- سه قاشق غذاخوری 

گوجه نگينی: چهار - پنج عدد
تخم مرغ: سه عدد

پياز: يك عدد نگينی و طلايی شده
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میرزا قاسمی را از دست ندهید!

حتما خوراک میرزا قاس�می 
را خیلی  از ش�ما خورده اید 
اما بعضی دیگر ممکن است 
تنها نامی از آن شنیده باشید 
و ندانی�د چه ن�وع خوراکی 
است یا چطور پخته می شود. 
غذایی که س�نتی است و از 
غذاه�ای محلی گی�ان به 
شمار می رود. بنابراین در این 
شماره ، ستون آشپزی مثبت 
را به این خوراک خوشمزه با 
استفاده از نظریه زهرا امامی 

اختصاص دادیم.

سبک زندگی تان را    اصـــــــــلاح کـنـیـد !

گاهی هنگام پوش�یدن لباس و اینکه با چه یقه و یا 
چه آس�تینی برایمان مناسب اس�ت، دچار مشکل 
می ش�ویم ک�ه در خصوص ای�ن موارد ش�هدخت 
زارع�ی، مدی�ر و مرب�ی یک�ی از آموزش�گاه های 
 طراحی دوخت و صنایع دستی چنین نظراتی ارائه

 می دهد:

  یقه ها
• کس�انی که صورت گرد دارند یقه هایی به صورت 

هفت و انگلیسی و به صورت شال مناسب است.
• کسانی که صورت کشیده دارند، یقه های گرد برای 

آنها برازنده تر است.

• اشخاصی که گردن بلند و باریک دارند، از یقه های 
ایستاده یا چین دار استفاده کنند.

• یقه های باز چیندار برای خانم های چاق مناس�ب 
نیست.

• یقه های پهن مثل یقه ملوانی برای شانه های باریک 
مناسب تر است.

  آستین ها
• لباس های مهمانی بدون آستین برای لاغرها و چاق ها 

مناسب نیست.
• خانم های بلند قد و لاغر می توانند از آستین کلوش 

یا بلند استفاده کنند.

• آستین های تنگ جدا برای اشخاص چاق مناسب 
نیست.

• اش�خاصی که ش�انه های افتاده دارند از آس�تین 
کیمونو استفاده کنند.

  دامن ها
• دامن های چین دار و کلوش برای افراد بلند قد و لاغر 

مناسب است.
• دامن های تنگ برای لاغرها و چاق مناسب نیست 
مگر اینکه افراد لاغر در ب�الای دامن تنگ، جیب یا 
مدل داشته باشند و چاق ها در قسمت پایین دامن 

کمی گشاد شود.
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یقه ها از زبان شما صحبت می کنند؟  

 مرگ مشاهیر و جوگیری
خبر فوت مرحوم طباطبايی، هنرپيش��ه جوان س��ينما و تلويزيون در روزهای 
اخير، جامعه را به ش��دت تح��ت تاثير ق��رار داد. با اينكه خيل��ی ها حتی يك 
اثر ه��م از اين مرحوم ندي��ده بودند و حتی او را نمی ش��ناختند، اما به ش��دت 
در ش��بكه های مجازی به هم��دردی ب��ا وی پرداختن��د. همين ش��د كه به 
مصطفی گفتم پايه ای يه عكس الكی توی اينس��تاگرام بگذاريم و بنويس��يم 
كه اين خواننده بوده و فوت كرده اس��ت. ببينيم عكس العمل مردم چيس��ت؟ 
مصطفی ناكس گفت عكس خودت را ب��زار كه بهت هم می آيد . گفتم باش��ه 
 ولی يه دور از جونی چي��زی. خلاصه عكس ب��الا را با اين متن گذاش��تيم كه:

 متاسفانه با خبر شديم  » بشير مصطفايی « خواننده محبوب نسل جوان كه با 
ترانه هايی همچون » بچِيا بچِيا « و » بده بيبينيم « طرفداران زيادی پيدا كرده 
بود بر اثر سانحه تصادف در جاده چالوس فوت كرد .  در كمال ناباوری كامنت های 

ذيل در واكنش به اين خبر منتشر شدند:
1. مهسا ميم: من با ترانه هاش خيلی خاطره دارم. واقعا دلم شكست. 

2. يك پيج : خبر فوری؛ مراسم تدفين بشير مصطفايی به خاطر امكان ازدحام 
جمعيت لغو شد، پيكر اين خواننده محبوب با هليكوپتر به بهشت زهرا انتقال داده 

شده است. لطفا اطلاع رسانی كنيد.
3. خدا رحمتش كنه اين آهنگ عالی بود. 

4. جكی چان: سلام دوستان، من ساكن كانادام ولی با شنيدن فوت اين هنرمند 
غربت بيشتر به من نمود كرد. 

5. زهرا ام آر اس: وعده ما فردا بر سر مزارش، تخت پولاد قطعه هنرمندان!
 6. رضا: راحت ش��دی رفي��ق... الان دارم » كجا رفتی « رو توی ماش��ين گوش 

می دم. خيلی بغضم سنگينه.

سبک برخورد مردم اصفهان با مشاهیر چگونه است؟

کــارلـوسِ سا ... ظریفِسا
 بشیر اسماعیلی :  مصطفی زنگ زد گفت مژده ، گفتم هان؟ گفت صفحه سبک زندگی در نظر سنجی ها بالاترین امتیازو آورده!  گفتم نه بابا ! 
فیلم مون نکنی، وس�طش نگی بچیا. گفت نه جونی دو تای. گفتم پس می خونن واقعا؟ از منم اسمی آورده شده؟ گفت: نه! صفحه منه تو 
چیکاره ا ی؟ اما واقعا اگر این مطالب را می خونید لااقل به رومون بیارید. دست ازین کارا بردارید. قهر می کنم می رما. نه مِزه میام. حالا من 

که آدم معروفی نیستم. اما این شماره را اختصاص دادیم به سبک برخورد اصفهانی ها با آدم های معروف.

محمد جواد ظریف و سلفی ها 
چند هفته پيش محمد جواد ظريف، شخصيت معروف اين روزها 

به اصفهان آمد و با مقامات استانی ديدار و گفت وگو كرد.
 قصه ظريف البته با كارلوس فرق می كند، اولا كه ايشان اصالتا 
اصفهانی است و چاقو دسته خودش را نمی برد. در ثانی مردم 
دوس��تش دارند و به او به خاطر تلاش هاي��ش در حل و فصل 
مس��اله هس��ته ای احترام می گذارند. با اين ح��ال جوگيری 
عميقی برای س��لفی گرفتن با ظريف به راه افتاده بود كه قبلا 
سابقه نداشت. بعضی از مسوولان به اينكه آستين كتشان در 
عكس دسته جمعی با ظريف پيدا بود مباهات می كردند. يكی 
از مقامات هم كه نخواست نامش فاش شود گفت: ديدم خيلی 
ش��لوغس آ اصش نيمی ذارن دس��مون به ظريف برِِسد. منم 
دمی رفتن كه ديگه داشت می رفت سواری ماشين بشه پريدم 
جلوش و گفتم منا به جا مياريد آقا زاده؟ گفت نه. گفتم يادت 
نيس تو محله نوخواجو، تو كوچا بازی می كردی، من يه تومند 
دادم گفتم برو هر چی خواستی بسون بخور؟ يخده فكر كردا 
گفت يادم نيمياد. منم الكِی گفته بودم، اما تو اين كشاگير بچا10 

تا عكس از ما ورداشتن!

روبرتو کارلوس
تي��م س��تارگان فوتبال جه��ان در اين م��اه به ايران س��فر 
 كرد تا بازی دوس��تانه ای را با س��تارگان پيش��ين فوتبال ما 

برگزاركند.
حتما خبر پس گردنی زدن يكی از هموطن��ان عزيزمان به 
روبرتو كارلوس را شنيده ايد. ظاهرا پای يك شرط بندی در 

ميان بوده است. 
اگر كارلوس به اصفهان می آمد همشهريان ما با ايشان چگونه 

برخورد می كردند. 
 قش�رمرفه:  احتم��الا كارل��وس را به هر نحوی ش��ده س��وار 
ماشين هایلوكس خود می كردند و به باغ های جاده آتشگاه يا 
مرق می بردند. آنجا، كنار استخر و آب نما همان اول كار زير 
شلواری  پايش می كردند. س��پس كباب مفصلی با مخلفات 
برايش درست می كردند و بعدش هم كه قليان و بگوو بخند.

 در اين ميان حسابی از كارلوس و خودشان عكس می گرفتند 
تا فردا به رقبا فخر بفروشند كه: كارلوس سا! 

قش�ر زحمت کش: اين طي��ف اصولا ب��ا خارجی جماعت 
آبش��ان توی يك ج��وی نمی رود. ب��ا اين حس��اب احتمالا 
 از ب��دو ورود كارل��وس ب��ه اصفه��ان به ط��ور م��داوم او را 
 » اوی كِچِله! «، » كِچِلی دامغ��ان «، »گری خوره « خطاب

 می كردند. 
طرفداران بارسلونا هم احتمالا دست از سر كارلوس بر نمی داشتند 
و تهديدش می كردند كه » اگِه مردی بيا بالا انرژی هسته ای 

يه زيمين فوتبال هست تا حاليد كونيم. «
فوتبالیس�ت های قدیم�ی: افرادی همچون رس��ول خان 
 كربكندی، حج آقا چرخابی، آقای چنگيز، آقای ابراهيم زاده و... 
ضمن تحويل نگرفتن كارلوس برای اينكه از تك و تا نيوفتند 
خواهند گفت « بازيك��ون فقط مارادونا. اين��ا بچِه مچا را ما 

اصش نيمی شناسيم.

اپی�زود اول

اپی�زود دوم

اپیزود سوم
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 امروزه چاقی و افزای��ش وزن به ش��دت در حال افزایش اس��ت و در این 
 بین عده ای به وس��یله تبلیغات برای اغفال افراد با وعده های لاغری دام 

پهن کرده اند.  
دکتر احمد اس��ماعیل زاده، رییس و عضو هیات علمی دانش��کده تغذیه 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در این باره می گوید: رژیم غذایی غیراصولی 
مانند حذف نان، برنج، شیر و ش��یرینی برخلاف باور مردم به جای کاهش 
چربی ب��دن، باعث کاهش آب بدن در فرد می ش��ود و همی��ن تخلیه آب 

 بدن هرچند از اضاف��ه وزن می کاهد، ول��ی دوام آن کوتاه مدت اس��ت و 
همان گونه که س��ریع وزن بدن را کم می کند، به س��رعت هم وزن قبلی 
شخص بازمی گردد؛ ضمن اینکه بدن فرد را دچار عوارض جدی نظیر ضعف 
بدن، عوارض عصبی، ناراحتی ه��ای کلیوی و صفراوی، نقرس و اختلالات 
پوس��تی و ... می کند، همچنین عرضه قرص        های لاغ��ری موجود در بازار 
دارویی کشور و نیز قرص های ارائه شده توسط پزشکان در مطب که برای 
کاهش وزن است، به خاطر ایجاد عوارض بر روی بدن غیرقانونی اند. طبق 

تحقیقات گسترده، بهترین راه کاهش وزن استفاده از رژیم غذایی زیرنظر 
متخصص تغذیه و رژیم درمانی اس��ت، همچنین فعالیت بدنی متناسب با 
توانایی افراد در زندگی و رژیم حاوی تم��ام موادغذایی بدون حذف گروه 
موادغذایی و وعده های آن در این رابطه ضروری است. در عین حال باید به 
نیاز غذایی بدن و بیماری های فرد توجه شود و این رژیم به نحوی باشد که 
در فرد احساس گرسنگی ایجاد نشود. بهترین میزان کاهش وزن در افراد 

سه تا چهارکیلو درماه است.   

کاهش وزن سریع و سلامی دوباره به چاقی
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گزارش اصفهان زیبا از همایش اصول تغذیه سالم در فرهنگسرای دانش

جایگاه هرم غذایی در 
سبدغذایی شما چقدر است؟ 

هفته گذش�ته فرهنگس�رای دانش همایشی با 

ی 
هلان
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عنوان رژی�م غذایی س�الم برگزار ک�رد. در این 
همایش دکتر امین زارع، مش�اور تغذیه و رژیم 
درمانی به چگونگی یک رژیم تغذیه ای س�الم و 

جایگاه هرم غذایی پرداخت که به آن اشاره می شود.

گفت  و گوی پزش��کی

دانستنی های سلامت

مراقب رژیم غذایی کودکان باشید    
   مشكلات ش�ایع غذایی که برای کودکان پیش می آید، 

کدامند؟
معمولا مشکلات شایع غذایی که برای کودکان به ویژه سه تا پنج ساله 
پیش می آید، عبارتن��د از: جنب و جوش بیش از ح��د آنها و توجه 
نکردن به خ��وردن غذا، مصرف بی رویه و نابج��ای میان وعده های 
غذایی به ج���ای وع�ده ه�ای اصل���ی، رع�ای�ت نک��ردن ب�رنامه 
زم�ان ب�ن��دی برای غذاخوردن در س��اعات خ��اص، ت�ن�بل�ی در 
ج�وی�دن، بی اشتهایی، ترجیح دادن ن�وشیدنی ها به غذاهای جامد 

و چاقی در سنین بعدی.

   رژیم غ�ذایی ایده آل برای کودکان خردسال چیست؟
در این سنین کودکان به مواد غذایی متنوع از همه گروه های غذایی 
در حد تعادل نیاز دارند و این گروه ها ش��امل: نان و غلات که باید 
دست کم یك واحد مواد نشاسته ای در هر وعده غذایی کودك در 
نظر گرفته شود. سبزي ها و میوه ها که کودکان دو تا پنج ساله روزانه 
به چهار تا پنج واحد میوه و سبزی نیاز دارند. بهترین میوه ها برای 
این گروه س�ن�ی سیب، پرتقال، آلو، موز، کیوی، انگور، انبه، گرمك، 
ط�البی و هندوانه و مناسب ترین سبزي ها هویج، نخود سبز، کلم، 
بروکلی، گل کلم و فلفل دلمه ای است. گوشت و جایگزین های آن 
شامل گوشت، ماهی، مرغ، سویا، تخم مرغ، حبوبات به ویژه لوبیا و 
عدس که از بهترین غذاهای پروتئینی و جزء این گروه غذایی است. 
در ضمن در مصرف گوشت برای کودك نباید به مقدار زیاد استفاده 
کرد؛ چرا ک��ه باعث اختلال رفتاری در او می ش��ود، همچنین باید 
توجه داشت که مصرف شیر برای کودکان دو تا پنج ساله ضروری 

است، اما نباید در مصرف آن زیاده روی کرد.

  در مورد زمان تغذیه کودك چه توصیه هایی دارید؟
سعی ش��ود وعده های غذایی کودك نظم و ترتیب داشته و ساعت 
خوردن او تقریبا مشخص باشد تا کودك به آن عادت کند. زمان غذا 
خوردن او باید طوری تنظیم ش��ود که کودك خیلی خسته نباشد 
و بهت�ر اس�ت همراه با خانواده غذا بخورد. غذا خوردن کودك باید 
در محیطی شاد، آرام و به دور از بحث های خانوادگی باشد. وضعیت 
نشس��تن کودك و اندازه قاش��ق او باید راحت و متناس��ب باشد، 
مدت زمان کافی که بیشتر از نیم س��اعت نباشد مدنظر قرار گیرد، 
حجم کمی غذا در بش��قاب کودك ریخته شود، شیرینی به عنوان 
تشویق یا جایزه به کار نرود، در حد امکان از کودك حمایت شود تا 
 خودش غذا بخورد و به او اجازه دهید با غذا بازی کند تا غذا برایش 
لذت بخش و سرگرم کننده باشد. در خوردن غذا به کودك از اصرار 
کردن دوری ش��ود و به طعم و بوی غذا و حتی ولرم بودن آن باید 

توجه داشت.
دکتر رویا کلیشادی، متخصص اطفال 

با خواص پنیر سویا آشنا شوید
 توفو )پنیر س�ویا( نوعی پنیر غیرلبنی اس�ت که مس�تقیما 
از ش�یر تازه س�ویا تهیه می  ش�ود و این پنیر می  تواند علاوه 
 ب�ر مص�رف صبحان�ه، در طب�خ ان�واع غذاها مصرف ش�ود.
دکتر رس�ول حیدری، محقق و م�درس تغذی�ه و نیز رییس 
انجمن خانواده س�لامت درباره خواص این نوع پنیر می گوید.

زمانی که کلسیم از طریق مصرف توفو تامین می شود، دیگر بدن حالت 
اس��یدی پیدا نمی کند و کلسیم جذب ش��ده در بدن حفظ می شود. 
توفو ع��لاوه بر کلس��یم، دارای عناصری چون منیزیم، فس��فر، آهن، 
 روی، ویتامین های گروه B ، اس��یدهای آمینه ضروری، فیبر و سایر 
مواد معدنی اس��ت و به این دلیل، جذب کلس��یم آن در بالاترین حد 
ممکن اس��ت. این منبع تامین کلس��یم کاملا گیاهی بوده و خطرات 

ناشی از محصولات دارای کلسترول را ندارد.

خواص مهم پنیر سویا
  تامین کلس��یم از طریق مصرف توفو مناسب رژیم های حساس به 

لاکتوز و افراد دیابتی است.
  فاقد کلسترول و کاهش دهنده کلسترول خون

  حفظ سلامت قلب از طریق تمیز کردن رگ های خونی
  تسریع در گردش خون و تقویت دیواره رگ  ها و ماهیچه قلب

  پیشگیری از انس��داد رگ های خونی و لخته شدن خون به خاطر 
منیزیم موجود در توفو 

  جلوگیری از بیماری پروستات
  حفظ س��لامت روده بزرگ به وس��یله کاهش تکثیر س��لول های 
سرطانی و از بین بردن باکتری های مضر به وسیله آنتی بیوتیك های 

موجود در آن
  تقویت سیستم ایمنی بدن

  تاخیر در یائسگی
  مانع گرگرفتگی در زمان یائسگی

  پیشگیری از سرطان سینه
  کاهش بیماری آرتروز

  کمك به رفع کم خونی به دلیل آهن بالای موجود در آن
  دارای فیبر و کمك به دستگاه گوارش در عمل هضم

  تقویت کبد و کمك به دفع سموم بدن
  افزایش دهن��ده ان��رژی و مفید برای زن��ان باردار و ش��یرده و نیز 

ورزشکاران و میانسالان 
  کمك به رفع یبوست و هضم غذا 

سبک زندگی تان را    اصـــــــــلاح کـنـیـد !

توصیه های رژیمی کارشناس ارشد تغذیه به خوانندگان؛ 

رژیم غذایی مدیترانه ای دشمن بیماری هاست
امروز ثابت ش�ده رژیم غذایی مدیترانه ای می تواند بس�یار مفید باش�د. این ن�وع رژیم در اس�پانیا، ایتالیا، مراکش و س�ایر نواحی 
مدیتران�ه ای مورد اس�تفاده قرار می گیرد. ش�یوع ک�م بیماری ه�ای قلبی عروقی در ای�ن نواحی دانش�مندان را بر آن داش�ت که 
بر روی این الگ�وی غذایی تحقیقات بیش�تری انج�ام دهند و ب�ه این نتیجه رس�یدند اف�رادی که از ای�ن برنامه غذایی اس�تفاده 
می کردند خطر ابتلا به بیماری های قلبی و برخی انواع س�رطان در آنها کمتر بوده اس�ت. نارس�یس افقری، کارش�ناس ارشد تغذیه 

و رژی�م درمانی مرکز ط�ب پیش�گیری و ارتقای س�لامت انتخ�اب، در خصوص این ن�وع رژی�م توصیه هایی دارد.

گام بع��دی در برنام��ه غذای��ی مدیترانه ای، اس��تفاده از 
کربوهی��درات پیچیده )نان س��بوس دار، برن��ج همراه با 
حبوبات و س��بزیجات، میوه و س��بزیجات ت��ازه( و پرهیز 
از مص��رف کربوهی��درات س��اده )مانن��د قند و ش��کر و 
نوشیدنی های شیرین ش��ده و نان سفید( اس��ت. در این 
برنامه غذایی ب��ه مصرف حبوب��ات به عن��وان یك منبع 

پروتئینی تاکید زیادی شده است. 

روغن زیتون، به خص��وص از نوع تصفیه نش��ده و بودار از 
اهمیت زیادی برخوردار اس��ت. به منظور استفاده بهینه 
از روغن زیتون، بهتر اس��ت غذا را به صورت آبپز یا بخارپز 
آماده کنید و س��پس در آخرین مرحله، روغن زیتون را به 
 آن بیفزایی��د. روغن زیتون باعث کاه��ش میزان LDL و 

تری گلیسیرید شما می شود.

در این نوع رژیم غذایی بر اس��تفاده از ماه��ی و ماکیان به 
عنوان منبع گوشت مصرفی تاکید می شود. مصرف گوشت 
قرم��ز را به صورت ماهیان��ه محدود کنید. تاکید ش��ده در 
هفته دوبار از ماهی های بدون جیوه در برنامه غذایی خود 
استفاده کنید و مصرف غذاهای سرخ شده، گوشت قرمز و 
غذاهای شیرین شده باید در حداقل ممکن به صورت 

ماهیانه باشد. 

 در این رژیم به دلیل بالابودن منابع آه��ن گیاهی در برابر 
آهن حیوانی، بهتر است از خوردن ماست و لبنیات همراه با 
وعده های اصلی غذایی اجتناب کنید و این گروه های غذایی  
در میان وعده ها استفاده ش��ود. با این کار احساس سیری 
بیشتری پیدا می کنید، قندخون شما تنظیم می شود و بدن 

شما از منابع کلسیم و آهن بهتر استفاده می کند.

از میوه های خش��ك و آجی��ل بونداده به عن��وان تنقلات 
استفاده کنید. آجیل ها حاوی چربی سالم هستند، ولی به 
دلیل مقدار بالای چربی در این ترکیبات مصرف بی حد و 
اندازه آنها باعث چاقی و اضافه وزن خواهد ش��د. پس حد 

اعتدال را در مصرف آنها رعایت کنید.

 نان سبوس دار 

 روغن زیتون

گوشت قرمز کمتر
 

مصرف نكردن ماست با وعده های غذایی

 آجیل بونداده
 

 گروه نان و غلات  
م��واد غذای��ی ای��ن گ��روه، ش��امل ان��واع ن��ان ب��ه خص��وص نوع 

سبوس دار)س��نگك، بربري، نان جو (، نان هاي سنتی سفید)لواش 
و تافتون(، برنج، انواع ماکارونی و رش��ته ها، غلات صبحانه و 

فرآورده هاي آنها به ویژه محصولات تهیه شده از دانه کامل 
غلات است. گروه نان و غلات منبع کربوهیدرات هاي 

پیچیده و فیبر )مواد غیرقابل هضم گیاهی(، 
برخی ویتامین هاي گروه B، آهن، پروتئین 

و منیزیم است. 

 گروه سبزي ها 
این گ��روه ش��امل انواع س��بزي هاي ب��رگ دار، 

ان��واع کل��م، هوی��ج، بادمج��ان، نخودس��بز، 
لوبیاس��بز، انواع ک��دو، فلفل، ق��ارچ، خیار، 
گوجه فرنگی، پیاز و س��یب زمینی اس��ت و 

 B،A،C این گروه داراي ان��واع ویتامین هاي
و م��واد معدن��ی مانن��د پتاس��یم، منیزیم و 

 مقدار قابل توجهی فیبر است. 

 گروه میوه ها 
این گروه ش��امل انواع می��وه، آب می��وه طبیعی، 

کمپوت میوه ها و میوه هاي خش��ك )خشکبار( 
اس��ت و مواد مغذي مه��م این گروه ش��امل 

 ویتامینC،A، فیبر و مواد معدنی است. 

توصیه ش��ده مصرف نمك در ای��ن برنامه غذای��ی در حداقل 
ممکن باشد. شما می توانید با استفاده از آب لیموترش، سرکه 
بالزامیك یا س��یب، انواع ادویه و... جایگزین مناسبی برای 
نمك پیدا کنید، همچنین نوشیدنی انتخابی شما باید از 
نوع سالم باشد. آب و آبمیوه های طبیعی و دوغ کم نمك 
و بدون گاز که با سبزی های خانگی معطر شده می تواند 

انتخاب خوبی باشد.

 گروه شیر و لبنیات 
این گ��روه ش��امل ش��یر و فرآورده ه��اي آن)ماس��ت، پنیر، 
کش��ك، بس��تنی و دوغ( اس��ت که توصیه می ش��ود از انواع 
کم چرب آن اس��تفاده ش��ود و این گ��روه داراي کلس��یم، 
پروتئین، فس��فر، ویتامین B12 و B2 و سایر 
م��واد مغ��ذي اس��ت و بهتری��ن منبع 

 تامین کننده کلسیم است. 

 گ�روه گوش�ت، حبوب�ات، تخم م�رغ
 و مغز دانه ها 

ای��ن گ��روه ش��امل گوش��ت هاي قرمز)گوس��فند و 
گوساله(، گوشت هاي سفید)مرغ، ماهی و پرندگان(، 
تخم م��رغ، حبوبات)نخ��ود، انواع لوبیا، ع��دس و لپه( 
و مغ��ز دانه ها)گ��ردو، ب��ادام، فن��دق، ب��ادام زمینی 
و...( اس��ت و ای��ن گ��روه ح��اوي پروتئی��ن، آه��ن، 

 روي و سایر مواد مغذي است. 

میزان توصیه شده مصرف روزانه  

میزان توصیه شده مصرف روزانه  

میزان توصیه شده مصرف روزانه   میزان توصیه شده مصرف روزانه  

میزان توصیه شده مصرف روزانه  

میزان توصیه شده مصرف روزانه  

6 تا 11واحد 

3-5  واحد

3-5  واحد حداق�ل واحد

4واحد -2

2-4واح�د
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اکونی�وز: رییس ات��اق بازرگانی، صنایع و مع��ادن ایران با تاکی��د بر اینکه 
بن��گاه های کوچک و متوس��ط باید فعال ش��وند، گف��ت: در دو م��اه آینده 
روش��ی را برای تزری��ق نقدینگی ب��ه واحده��ای تولیدی ب��ه کار خواهیم 
بس��ت. محس��ن جلال پ��ور در نشس��ت مش��ترک اس��تاندار، مدی��ران 
دس��تگاه های اجرایی، تش��کل ها و فعالان اقتصادی مازن��دران اظهار کرد: 
دچ��ار ش��رایط پیچی��ده ای هس��تیم، اما ام��روز ی��ک امی��دواری وجود 
 دارد و آن ای��ن اس��ت که ب��ا توجه به ش��رایطی ک��ه در منطقه ب��ه وجود

 آمده، فرصت برگش��ت به واگذاری واحدهای اقتصادی به م��ردم را نباید از 
دس��ت بدهی��م.وی اف��زود: در ای��ن دوران ب��ه ج��ای توس��عه بخ��ش 
خصوصی، ب��ه توس��عه بدن��ه دول��ت پرداختی��م، در حالی که بس��یاری 
 از کش��ورها ب��ا ی��ک س��وم نی��روی انس��انی کش��ور خودش��ان را

اداره می کنند.رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به اینکه دولت ها باید اقتصاد 
را به بخش خصوصی واگذار کنند، تصریح کرد: آنچه امروز به آن رسیدیم، یک 

بدهی سنگین بر گردن دولت یازدهم در برخی پروژه های نیمه کاره است.

فارس: عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی گفت: از 609 دشت 
کش��ور بیش از نیمی از آنه��ا وارد مرحله بح��ران ش��ده و 135میلیارد 
مترمکعب از مجم��وع 500 میلیارد مترمکعب آب زیرزمینی از دس��ت 

رفته است.
 عباس پاپی زاده، عضو کمیسیون کشاورزی آب و منابع طبیعی در مورد 
چگونگی کاهش مصرف آب در بخش کشاورزی، گفت: بخش کشاورزی در 
حال ورود به مرحله بحران تاریخی آب است، به همین دلیل باید با مجهز 

شدن به تکنولوژی های روز با ش��رایط به وجود آمده مقابله کرد. وی 
افزود: کشت گیاهان گلخانه ای، استفاده از روش های نوین آبیاری و 
بهره گیری از ارقام کم مصرف آب از روش های کاهش مصرف آب در 
بخش کشاورزی است. عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی 
اظهار داش��ت: به علت عدم تدبیر و کش��ت محصولات آب بر، برخی 
مناطق کم آب کشور با خشک شدن تعداد زیادی از دشت های کشور 

و کم شدن منابع آب  زیرزمینی مواجه شده اند.

دولت اقتصاد را به بخش خصوصی واگذار کند 
عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی؛رییس اتاق بازرگانی ایران:

300 دشت کشور به علت کم آبی در شرایط بحرانی است

ش��ماره 2463  ش��نبه  21 ش��هریور 1394 80i s f a h a n z i b a . i r اق���ت���ص���اد

 راهکارهای افزایش 
مسوولیت پذیری شهروندان 

از آنجا که پیش��رفت یک ملت در زمینه ه��ای گوناگون بر دو رکن 
تعهد و مس��وولیت پذیری افراد آن استوار اس��ت و این دو به مثابه 
 دوبال پرنده حرکت روبه رشد کشور را از نظر مادی و معنوی ممکن

می سازد، بنابراین درجه مسوولیت پذیری افراد جامعه و پاسخگویی 
آنان در برابر قبول مسوولیت، بیانگر میزان تعهد و پای بندی آنها به 

فرایند توسعه اقتصادی و لوازم آن است. 
مهم ترین راهکارهای افزایش این ویژگی و سنجش کمی و کیفی آن 

را می توان چنین برشمرد: 
1- درنظرگرفتن وجدان کاری افراد جامعه از راه ملاحظه معیارهایی 
چون حضور منظم و به موقع سرکار، میزان کار مفید روزانه هر فرد و 
رعایت نکته هایی که استفاده بهینه از منابع و سرمایه ها را تضمین 

می کند و معیشت حلال و مشروع را به دنبال دارد.
2-  ملاحظه اتقان و استواری کارها با سنجش میزان رعایت کیفیت 

مطلوب و استاندارد در تولید کالاها و ارائه خدمات 
3- درجه پایبندی به قراردادها و پیمان ها در معاملات اقتصادی 

خرد و کلان 
4- ملاحظه رعای��ت حقوق اقتص��ادی یکدیگ��ر و تحقق عدالت 

اقتصادی در عموم جامعه

هزینه واقعی برق بالاتر است
طرح جریمه مشترکان پر مصرف برق 

منتفی است
ایس�نا: مدیرعامل توانیر گفت: در حال حاض��ر نرخ پرداختی 
هزینه برق به صورت تصاعدی متناسب با افزایش مصرف زیاد 
می ش��ود؛ یعنی هرچه میزان مصرف افزایش یاب��د، هزینه ها 
واقعی تر می شود و قرار نیست که طرح جدیدی مبنی بر جریمه 

مشترکان پرمصرف وضع شود.
آرش کردی با بیان اینک��ه در تمامی قبوض برق میزان مصرف 
و هزینه  آن و حتی حالت تساعدی درج شده است، اظهار کرد: 
برنامه ای برای جریمه پر مصرف ها وجود ندارد. وی در خصوص 
لزوم منطقی شدن قیمت برق، گفت: هزینه واقعی برق نسبت 
به مبلغ حصولی بسیار بالاتر است، اما با توجه به اینکه این مساله 
سیاس��ت کلی دولت است، ما موظفیم بر اس��اس این سیاست 

حرکت کنیم. 
مدیرعامل توانیر با اشاره به تفاوت های تعرفه برق، گفت: تعرفه 
 واحد های تجاری بالاتر از 80 تومان، تعرفه کش��اورزی حدود 
14تومان، خانگی 56 تومان و صنعت 60 تومان است که بر این 
اساس می توان میانگین تعرفه برق را بدون احتساب هزینه های 

سوخت 58 تومان عنوان کرد.

برای تشویق مشتریان آسیایی؛ 
ایران نفت خود را ارزان کرد

تسنیم: ایران برای بازیابی سهم خود از بازار و تشویق مشتریان 
آسیایی برای خرید نفت بیشتر از این کشور، قیمت نفت خود را 

به پایین ترین رقم در سه سال گذشته رساند.
ایران برای تشویق مشتریان آسیایی اش برای خرید نفت بیشتر 
از این کشور در س��ال آینده، قیمت نفت خود را به پایین ترین 

رقم در سه سال گذشته رسانده است. 
این کاهش قیمت تنها یکی از اقدامات ایران برای افزایش تولید 
و بازیابی سهم از دست رفته خود از بازار پس از افت صادرات این 

کشور به دلیل تحریم های غرب است.
 به رغم خوشبینی پدیده آمده در س��ایه توافق هسته ای ایران 
و گروه 1+5 و لغو تحریم های ایران، خریداران آس��یایی که با 
فزونی عرضه مواجه اند، خواهان قیمت های پایین تر هستند و 
این کار را برای ایران دشوار ساخته است. فروش نفت ایران در 
ماه سپتامبر بر اس��اس آمارهای مربوط به بارگیری تانکرها، به 

پایین ترین رقم شش ماه گذشته خواهد رسید. 

عضو هیات مدیره بانک مسکن خبر داد:
 36هزار مسکن مهر 

تصرف شد
 ایس�نا: عضو هیات مدیره بانک مس��کن با بیان اینکه حدود 
36 هزار مسکن مهر در سراسر کشور توسط متقاضیان تصرف 
شده است، گفت: شورای عالی استان ها باید به حل این مساله 
کمک کند تا بتوانیم این واحدهای تحویل شده را در دولت قبل 

فروش اقساطی کنیم.
علیرضا بلگوری اظهار کرد: یک سری از واحدهای مسکن مهر در 
استان های مختلف متصرف هستند. در دولت قبل مردم به ناچار 
در این واحدها مردم ساکن ش��ده اند، در حالی که این واحدها 

فروش اقساطی نشده اند.
وی با بیان اینک��ه حدود 36 ه��زار واحد مس��کن مهر فروش 
اقس��اطی نش��ده اما متقاضیان در آن ساکن ش��ده اند، تصریح 
کرد: متقاضیان این واحدها اقساط را پرداخت نمی کنند؛ چون 

تحویل شده، اما فروش اقساطی نشده است. 
عضو هیات مدیره بانک مس��کن ادامه داد:  در جلسات هفتگی 
اس��تان ها را دعوت می کنیم، اما باید خود استان ها در شورای 
مسکن به این مساله کمک کنند تا بتوانیم این واحدها را به آمار 

فروش اقساطی مسکن مهر اضافه کنیم.

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

اولین جلس��ه کمیس��یون گردش��گری و برند 
ات��اق بازرگانی ب��ا حض��ور ش��هردار اصفهان 
و مس��وولان اس��تانی و فع��الان بخ��ش 
خصوصی برگ��زار ش��د. محمدرض��ا رجالی، 
رییس کمیس��یون گردش��گری و برند شهری 
 ات��اق بازرگانی اصفهان در ابتدای جلس��ه گفت: 
مهم ترین موضوع فعلی در حوزه گردشگری اصفهان، 
 برند شهری است. وی با اش��اره به مشکلات موجود 
30 س��ال اخیر اعم از اتکای به نفت، یارانه، مس��کن 
مهر، پروژه ه��ای نیمه تمام، تحریم، س��وء مدیریت 
افزود: همه این مشکلات س��اختاری منجر به ایجاد 
رکودی گسترده ش��ده که برون رفت از آن به راحتی 
ممکن نیست، اما گردشگری می تواند یکی از راه های 

خروج از این رکود باشد. 
رجالی روند سه س��اله مبحث برند شهری را در پنج 
مرحله توصیف ک��رد و گفت: برند ش��هری همانند 
فانوسی اس��ت که در هوای مه آلود می تواند فعالان 

اقتصادی و ارگان ها را راهنمایی می کند.
رییس کمیسیون گردشگری و برند شهری در ادامه 
تصریح کرد: در قضیه برند ش��هری بایستی در ابتدا 
متولی مش��خص می ش��د و اتاق بازرگانی با مطالعه 
تجرب��ه اتاق بازرگانی س��ایر کش��ورها در این قضیه 
وارد شد و خوشبختانه در این مسیر شهردار قبلی و 
مسوولان استانی طی سه سال اخیر حمایت مناسبی 
کردند و نتیجه آن در س��ه ماه آتی با رونمایی از برند 

شهری اصفهان به دست می آید.
وی با اش��اره به انواع برند شهری در حوزه بین الملل 

گفت: برندها بر دو نوع هستند که عبارتند از: ارگانیک 
و استراتژیک که برای اصفهان با هماهنگی ارگان های 
مسوول برند استراتژیک تعریف شده است. رجالی در 
مورد وظایف کمیسیون گردشگری نیز گفت: تلاش 
می کنیم با تشکیل کمیته های تخصصی، باورپذیری 
برند را در افکار عمومی تس��هیل ک��رده و برنامه افق 

1404 را در اصفهان عملیاتی کنیم. 

  لزوم توجه به میراث معنوی شهر
دکتر جمالی نژاد ش��هردار اصفهان در این جلس��ه 
 تاکی��د ک��رد: ب��ا صراح��ت م��ی گویم ش��هرداری 
به طور تمام قد پشتیبان تمام پیش��نهادهای حوزه 

گردشگری خواهد بود.
وی گفت: مقام معظ��م رهبری دهه چهارم انقلاب را 
دهه تثبیت تمدن نوین اس��لامی نام گذاری کردند، 
اما برای ساخت تمدن نوین اس��لامی، نیازمند ابزار 
نوین هستیم. اصفهان سابقه، تاریخ و هویت مناسب 
دارد، ام��ا این هوی��ت نیازمند پ��ردازش و بازنگری 
 اس��ت. ش��هردار اصفهان با اش��اره به صحبت های
 ابن خل��دون –م��ورخ مس��لمان- گف��ت: عصبیت

در نظ��ر اب��ن خل��دون، یعن��ی اعتق��اد ب��ه باورها 
و ارزش ه��ای گذش��ته و اصفه��ان ب��ا ای��ن 
پیش��ینه نی��از ب��ه عصبی��ت در برن��د ش��هری 
 دارد. اصفه��ان ب��ه دلی��ل ریش��ه عمی��ق تاریخی 
دو ش��خصیت دارد که یکی روح و دیگری کالبد آن 
است و متاسفانه در بحث گردش��گری فعلی، تنها به 
ظاهر توجه می ش��ود و باید باوره��ا و ارزش ها را به 

گردش��گران نش��ان دهیم. وی به مراحل طی شده 
برای ثبت برند شهری اشاره کرد و گفت: کلیات برند 
شهری اصفهان پذیرفته شده و به صورت مجزا برای  
 شهروندان داخلی و مسافران خارجی دوبرند تعریف 

خواهد شد.
دکتر جمالی نژاد با تشکر از اعضای اتاق، در مورد آغاز 
این کار گفت: کار ارزشمندی شروع شده که بر اساس 
 آن، شناسنامه فاخر اصفهان قابل عرضه خواهد بود. 
به گفته ش��هردار اصفهان، برند ش��هری خ��ود را به 
س��رعت در بحث گردش��گری نش��ان خواه��د داد؛ 
چون اصفهان یک شهر بزرگ اس��ت و باید تعریفی 
جامع از آن ارائه کرد، از همین رو اصفهان را شهری 
دانش محور تعریف کرده ایم و اگر قرار اس��ت آینده 
گردشگری اصفهان روشن باشد، باید زاویه ای جدید 

باز شود.
دکتر جمالی نژاد با انتق��اد از رویکرد فعلی در بخش 
گردشگری گفت: همیشه تنها کاربری های فیزیکی 
استان را به گردشگران نشان داده ایم، اما شاخص های 

معنوی معرفی نشده اند که پتانسیل بالایی دارند. 
وی همچنین افزود: اگر مس��افری ب��ه اصفهان آمد، 
دلیلی ندارد یک س��اعته میدان ام��ام)ره( را ببیند 
و باید ب��ا کار خلاقان��ه ضریب ماندگاری گردش��گر 
را زی��اد کنیم. برای مث��ال، باید فضا را برای کس��ب 
تجارب در م��کان های��ی همچون می��دان امام)ره( 
ایجاد کنیم تا ناش��ناخته های فرهنگی ما ش��ناخته 
 شوند و در حوزه صنایع دستی بتوانیم تبلیغ مفیدی 

انجام دهیم.

ش��هردار اصفه��ان خطاب ب��ه اعضای کمیس��یون 
گردش��گری اتاق گفت: نگاهی نو در این کمیسیون 
 ایجاد کنی��د تا می��راث معن��وی، آداب و رس��وم و 
ناشناخته های شهر به دیگران معرفی شود؛ زیرا ایران 
جزیره امن منطقه اس��ت و همه گردش��گران مقصد 
مصر و س��وریه می توانند به ایران و اصفهان متمایل 
شوند، به همین دلیل در تراکم بالای حضور خارجی ها 

در پساتحریم بایستی بیشترین استفاده را ببریم.

دکتر جمالی ن��ژاد در خاتم��ه با گلای��ه از وضعیت 
معماری در اصفهان گفت: شخصیت اصفهان بسیار 
بزرگ است و متاسفانه این بزرگی در ساخت و سازها 

بروز نکرده است.
ما پشتیبان س��اخت و س��از و خصوصا انبوه سازی در 
اصفهان هس��تیم، ام��ا دنبال تصدی گری نیس��تیم 
و همچنین تاکید م��ی کنم در تخری��ب بافت های 

تاریخی تجدیدنظر کنید. 

رجالی، رییس کمیسیون گردشگری و برند شهری خبر داد:

تعریف برند راهبردی و ارگانیک برای اصفهان 

سبد خبر
گروه اقتصاد

به عقیده بسیاری از کارشناس��ان، بهتر است که در 
 کلانش��هر بزرگی مثل اصفهان که محدودیت هایی

همچون آلایندگی و منابع آب وجود دارد، گرایش از 
سمت کشاورزی و صنایع آلاینده به سوی گردشگری 
و اقتصاد دانش بنیان برود. دلایل آنان این اس��ت که  
سال هاس��ت اس��تان اصفهان با بحران خشکسالی 
زاینده رود مواجه شده و صنعت کش��اورزی آن تحت تاثیر 
این خشکسالی از رونق افتاده است. این اتفاق، موجب شده 
بخش قابل توجهی از اقتصاد اس��تان لطمه ببیند. از طرفی 
دیگر، تجمع صنایع در استان سبب تراکم آلاینده ها شده 
اس��ت و در حقیقت س��هم اصفهان از عنوان قطب نخست 
صنعت آلاینده ها و  بیماری های ناش��ی از آن، ورود مهاجر 
کار برای اس��تقرار در واحدهای صنعتی و در نتیجه تشدید 
تراکم بوده اس��ت، از این روس��ت که اخیرا تاکید برتوسعه 
صنایعی چون گردش��گری و اقتصاد دانش بنیان، به جای 
 توسعه صنایع آلاینده و کشاورزی در استانی مثل اصفهان 
می شود تا اینگونه با تمرکز بر مزیت های استانی، اقتصادمان 

رونق یابد.

  اصفهان گوهرهاي فراواني براي گردشگري دارد 
توسعه اقتصاد دانش بنیاد بر محور گردشگری و برندسازی 
صنایع دستی اصفهان یکی از رویکردهای دولت بوده و قرار 

است در استان اصفهان اجرایی شود.   
این یکی از مباحثی بود که حس��ن روحانی، رییس جمهور 
کش��ور در س��فر به اصفهان تاکید کرد و گفت: در اس��تان 
اصفهان زمینه هاي فراوان در بخش صنعت و کش��اورزي، 
علم، دانش، فناوري و سایر امور وجود دارد اما در آینده بخش 
بزرگي از اقتصاد اصفهان باید بر روي دوش گردشگري قرار 
گیرد؛ چرا که اصفهان گوهرهاي فراواني براي گردش��گري 
دارد. رییس جمهور بیان کرد: ما باید بخش گردش��گری و 
 توسعه این صنعت را در استان توسعه دهیم؛ همچنین باید 
فناوری های نو همراه با علم و دانش در اس��تان توسعه پیدا 

کند، اما این موضوع که توسعه  گردشگری و علم و فن آوری 
جایگزین صنایع آلاینده و کش��اورزی در اس��تان شود، از 
مواردی است که طرفداران زیادی داش��ته و البته برخی با 
چنین رویکردی مخالف هستند و معتقدند که توسعه هیچ 
صنعتی نباید متوقف شود، بلکه باید صنایع موجود را حفظ 
کنیم.  آن گونه که سیدکریم داوودی، عضو کمیسیون امور 
اقتصادی، حقوقی و گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان 
می گوید، ما باید به توسعه توجه کنیم نه کنارگذاری و تاکید 
می کند که کشاورزی و صنعت باید در اصفهان حفظ شوند 

و صنایع پاک آن را تکمیل کند.
 این مسوول خاطرنش��ان می کند: یکی از راهکارهای مهم 
توسعه توجه به گردش��گری است که ش��امل گردشگری 
تاریخی، طبیعی، سلامت و حلال می شود و این پروسه ای است 

 که برای عملیات و اجرایی ش��دن آن همه ارگان ها درگیر 
 می شوند تا زیرس��اخت های آن فراهم ش��ود.  وی توضیح 
می دهد: وقتی موضوع گردشگری و جذب توریسم مطرح 
می شود، در کنارش این سوالات شکل می گیرد که گردشگر 
با چه وسیله ای به مقصد برود، درچه محلی اقامت کند، چه 
غذایی بخورد، به چه مکانی برود و چه بخرد؛ اینها مواردی 
است که برای جذب گردشگر به ش��هرمان باید موردتوجه 
 قرار گیرد و زیرساخت هایش تهیه ش��ود. داوودی تصریح 
می کند: باید مدیریت ش��هری به تمیزبودن ش��هر، وجود 
تابلوهای راهنما به زبان انگلیسی، سرویس های بهداشتی 
فرنگی، وجود رستوران ها با تنوع غذایی و سلایق مشتریان 
خارجی و ساماندهی اوضاع تاکسیرانی و آنچه لازم است در 
یک شهر برای ورود گردشگر مهیا باشد توجه کند، همچنین 

ایجاد هتل های پنج ستاره با شرایط مناسب که حداقل یک 
هفته گردشگر در آن تامین شود ضرورت دارد. وی با اشاره 
به اینکه یکی از مهم ترین اقداماتی که برای جذب توریسم 
 به شهرمان باید انجام شود فرهنگ سازی است، می افزاید: 
صدا وسیما در رابطه با ارتقای فرهنگ شهروندی برای چنین 
موضوعی باید اقدام کند. این عضو ش��ورای اس��لامی شهر 
بیان می کند: اگر بخواهیم ب��ه تحلیل بخش های مختلف 
در رابطه با این موضوع بپردازیم، در هر قسمتی با مشکلات 
زیادی روبرو هستیم و این تلاش همه ارگان ها را می طلبد. 
به گفته این مسوول، اینکه مسوولان به این نتیجه رسیده اند 
که بهترین راه توسعه اصفهان گردشگری است، گام بزرگی 
به شمار می رود، ولی فرصت کم است و باید هرچه زودتر به 

این مسائل پرداخت.

  ب�ا مدیری�ت صحی�ح ب�ا کمب�ود آب مواج�ه 
نمی شویم 

موس��وی لارگانی، عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس در 
ارتباط با جایگزینی اقتصاد دانش بنیان و توجه به توریسم 
به جای صنایع آلاینده و کش��اورزی، می گوید: از آنجا که 
آلودگی هوا در اصفهان به مرز خطر رسیده و زنگ خطری 
برای سلامت مردم ش��هر اس��ت، با کنار گذاشتن اینگونه 
صنایع موافقم و بهتر است به جای توسعه صنایع آلاینده، به 
 توریسم و اقتصاد دانش بنیان پرداخته شود؛ چرا که اصفهان 

ظرفیت های خوبی را برای چنین مواردی دارد. 
وی می گوی��د: توجه به ای��ن دو مورد می توان��د ارزآوری 
و اش��تغال زایی خوبی برای اس��تان و کش��ورمان داشته 
باش��د و باید به توس��عه آنها اهمیت داده ش��ود. موسوی 
لارگان��ی تصریح می کند: ام��ا درباره کش��اورزی معتقدم 
که نبای��د ب��ه آن بی توجه��ی کرد؛ چ��را که ب��ا مدیریت 
 صحیح ب��ا کمب��ود آب مواج��ه نیس��تیم و اگر توس��عه

امکان پذیر نیس��ت، کش��اورزی موجود از بین ن��رود. این 
مسوول خاطرنش��ان می کند: نکته قابل توجه آن است که 
کشور ما سال هاست در تحریم قرار گرفته، ولی مردم کشور 

به خاطر حفظ عزت، سختی ها را تحمل کرده اند.
 وی می گوید: در س��ال های گذش��ته تحریم هایی  مانند 
ماشین آلات، آهن، تجهیزات صنعتی و غیره وجود داشته که 
مردم کم و بیش با وجود تحمل سختی می توانند با کمبود 
این محصولات کن��ار بیایند، اما اگ��ر در زمینه محصولات 
کش��اورزی چون گندم و برنج تحریم باشیم و خودمان هم 
قادر به تولید نباشیم، مس��اله متفاوت شده و مردم قادر به 
تحمل آن نخواهند بود، بنابر این در زمینه کشاورزی لازم 
است که با حمایت دولت به خود کفایی برسیم. این نماینده 
مجلس تاکید می کند: هرچقدر که زیرساخت های اقتصاد 
دانش بنیان و جذب گردشگر تقویت شوند، بازهم نیازمند 
کشاورزی هستیم؛ چر ا که علاوه بر رفع نیاز غذایی مردم، 

آلودگی هوا هم با وجود کشاورزی کمتر می شود. 

با حفظ مزیت های صنعتی و کشاورزی صنایع پاک توسعه یابد 

گردشگری و اقتصاد دانش بنیان ؛ محور پیشرفت اصفهان
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سرمربی تیم فوتبال امید کشورمان معتقد است این تیم باید تمرکزش را روی کار و قدرت 
خودش بگذارد تا حریفان از تیم امید بترس��ند.محمد خاکپور در پایان اردوی آماده سازی 
تیم فوتبال امی��د در هلند گف��ت: فکر می کن��م تیم فوتبال امی��د ایران یک��ی از بهترین 
اردوهای تدارکاتی خود را طی چند س��ال اخیر تجربه کرد و توانس��ت در کش��ور هلند که 
مهد فوتبال اروپاس��ت، تمرینات با کیفیت خودش را برگزار کند.وی اف��زود: بابت برپایی 
این اردو و امکانات فوق العاده ای که در اختیار تیم امید قرار گرفت باید از حبیب کاش��انی، 
مدیریت تیم تش��کر کنم. در اردوی هلند تمامی امکانات لازم به صورت کاملا حرفه ای در 

اختیار تیم بود و خوش��بختانه کوچ��ک ترین کم و 
 کاستی و دغدغه ای وجود نداشت.سرمربی تیم امید 
درخص��وص برگ��زاری بازی ه��ای تدارکات��ی و 

پیروزی های��ی که مقابل تیم ه��ای هلندی و 
بلژیکی کسب شد، گفت: قبل از شروع 

اردو برای نوع بازی تیم در دیدارهای 
تدارکاتی هدف گذاری کرده بودیم .

اواخر س��ال گذش��ته بود که رییس جدید فدراسیون 
هندبال، فرامرز می آبادی را به عنوان سرپرس��ت دبیری 
فدراس��یون انتخاب کرد. با توجه ب��ه اینکه می آبادی 
ریاس��ت هیات هندبال اس��تان اصفهان را بر عهده 
داشت، حضور همزمان وی در این دو مسوولیت 
ابهاماتی را به وج��ود آورد، به ویژه اینکه وی 
برای انجام مسوولیت دبیری فدراسیون 

ناچار به سکونت در تهران شده بود و از لحاظ قانونی نیز ادامه فعالیت وی با مشکل مواجه 
بود.می آبادی در ابتدای دوران مسوولیتش در فدراسیون هندبال عنوان کرد: فدراسیون 
هندبال و اداره ورزش و جوانان اس��تان اصفهان در مورد آین��ده کاری وی تصمیم گیری 
خواهند کرد. درنهایت با استعفای وی که حدود یک دهه ریاست هیات هندبال استان را بر 
عهده داشت، سرپرست جدیدی برای هیات انتخاب شد.با پیشنهاد اداره ورزش و جوانان 
استان اصفهان و موافقت فدراسیون هندبال، حس��ن افتخاری به عنوان سرپرست هیات 

هندبال استان انتخاب شد.

خداحافظي مي آبادي از هیات هندبال اصفهان خاکپور: باید کاری کنیم تا حریفان از ما بترسند
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رقابت هاي جام حذفي باشگاه هاي کشور از دیرز آغاز شده 
و امروز و فردا هم ادامه مي یابد. در اتفاقي نادر فردا هر دو 
تیم اصفهاني میزبان خواهند ب��ود و از آنجا که ذوب آهن 
مي خواهد در ورزشگاه خانگي خود فولادشهر بازي کند،  
س��پاهاني ها به ناچار راهي صفائیه خواهند شد تا دیدار 
اول خود در این شهر برگزار کنند.البته این اتفاق بدي هم 
نیس��ت. کارخانه فولاد مبارکه در نزدیکي همین صفائیه 
است و بد نیست سپاهاني ها سال یک بار بازي خود را در 
چنین مکاني برگزار کنند تا هواداران خود را در این شهرها 
نیز داشته باشند. فراموش نکنیم که همین تیم فنرباغچه 
بازي خود مقابل ذوب آهن را امس��ال و مقابل سپاهان در 
فصل گذشته را در منطقه دورچه برگزار کرد تا هوادارانش 
در این شهرهاي کوچک هم از دیدن ستاره هاي محبوب 
این تیم بي نصیب نباش��ند. به هر حال فردا ذوب  آهن در 
فولادش��هر و س��پاهان در صفائیه رودرروي حریفانشان 
خواهند ایستاد و اولین نکته اي که نباید از نظر دو بدارند 
اصل غافلگیري در این مسابقات است. همواره جام حذفي 
محل خلق شگفتي هاست. بزرگان زیادي حذف شده اند 
و این اصل همواره این مسابقات را جذاب تر کرده است. در 
واقع راحت بگوییم که اصلا نباید ذوب آهن گول قهرماني 
در فصل گذش��ته و س��پاهان گول قهرماني اش در لیگ 
برتر را بخورد و مي تواند فاجعه این باش��د که این دو تیم 

حریفشان را دست کم بگیرند.

  سپاهان و سفیر قزوین
هرچند گذش��تن از س��د این حریف دس��ته دومی نباید 
چالش خیلی دشوار برای سپاهان باشد، اما تیم اصفهانی 
برای این مسابقه مشکل خاص خودش را دارد و آن بلندتر 
شدن لیست غایبان احتمالی این تیم برای این بازی است.

محرم نویدکیا، لوسیانو پریرا و لئوناردو پادوانی که از ابتدای 
فصل تاکنون برای س��پاهان بازی نکرده اند در دیدار برابر 
س��فیر آبیک هم غایب خواهند بود. میلاد سرلک اواسط 
هفته در تمرینات تیم از ناحیه مچ پا مصدوم شد و سر از 
بیمارستان درآورد. هرچند مصدومیت هافبک 20 ساله 
سپاهان خیلی هم جدی نیست، اما او که باید چند روزی 
اس��تراحت کند به احتمال زیاد به این مسابقه نمی رسد. 
 به غیر از سرلک سپاهان یک مصدوم دیگر هم دارد و آن 

وریا غفوری اس��ت که در اردوی تیم ملی با گرفتگی کمر 
مواجه شد و احتمالا در این بازی غایب است. نفرات دیگری 
هم هستند که حضورشان در این مسابقه در هاله ای از ابهام 
اس��ت. یکی از آنها مهدی شریفی اس��ت که امروز باید به 
همراه 7 بازیکن دیگر برای دریافت ویزای آمریکا از ایران 
به دوبی برود تا در صورتی که برای بازی با گوآم در لیست 
نهایی کارلوس کی روش قرار گرفت مشکلی برای سفر به 

این کشور نداشته باشد. 
شریفی به همراه دو بازیکن دیگر س��پاهان که در اردوی 
اخیر تیم ملی حضور داش��تند؛ یعنی وریا غفوری و علی 
کریمی تنها یک روز قبل از دیدار با سفیر آبیک به اصفهان 
می رسد. اولین دیدار س��پاهان در چارچوب جام حذفی 
همچنین اولین مسابقه رسمی به حساب می آید که در آن 

سپاهان احسان حاج صفی را در اختیار ندارد.

  ذوب آهن و حریف چغر بد بدن
به غیر از قاس��م حدادی فر که به تازگی نرم دوی را شروع 
کرده و به طور قطع در این مس��ابقه حاضر نخواهد بود 
بازیکنان دیگری هم هس��تند که برای رساندن خود به 
این مسابقه کار سختی دارند. احس��ان پهلوان، صائب 
محبی و رضا ش��کاری همراه با تیم ملی امید به هلند و 

بلژیک سفر کرده اند. 
کاوه رضایی در روزهای منتهی به این مس��ابقه همراه 
تیم ملی بزرگس��الان بود و دیروز هم اولین بازی ملی 
خ��ود را در بنگلور هند انج��ام داد. علی حم��ام و ولید 
 اس��ماعیل هم در این مدت در اردوی تی��م ملی لبنان 

حضور داشتند. 
علاوه بر این نفرات ملی پوش، محمدرش��ید مظاهری 
و مهرداد قنب��ری هم ام��روز باید به هم��راه 6 بازیکن 

 برای دریافت وی��زای آمریکا از ایران ب��ه دوبی بروند تا 
درصورتی که نامش��ان برای بازی با گوآم در فهرس��ت 
نهای��ی کارلوس کی روش ق��رار گرفت مش��کلی برای 

همراهی تیم ملی در سفر به این کشور نداشته باشند. 
مظاهری و قنبری که به همراه رضایی و سایر ملی پوشان 
فقط یک روز قبل از مسابقه به ایران بازمی گردند، تقریبا 

در آستانه مسابقه به اصفهان می رسند. 
به ای��ن ترتیب و ب��ا وجودی ک��ه ذوب آهن ب��ه غیر از 
حدادی ف��ر فعلا مص��دوم دیگری ندارد، ام��ا حضور 8 
بازیکن دیگر ای��ن تیم در بازی با ب��ادران در هاله ای از 
 ابهام قرار دارد و ش��اید گل محمدی نتواند به ش��کلی 
90 دقیقه ای از حضور آنها در این مسابقه استفاده کند. 
 تیم س��نجري فوتب��ال را فیزیکي ب��ازي خواهد کرد و 

ذوب آهن باید خیلي مراقب این تیم باشد. 

  امیدواریم شگفتني ها در اصفهان رقم نخورد.
 برنامه مس��ابقات مرحله س��وم )16/1 نهایی( مس��ابقات 

جام حذفی )گرامیداشت آزاد سازی خرمشهر(
چهارشنبه 18 شهریور94

پدیده خراسان – ش��هرداری کاشان – س��اعت16:30 – 
ورزشگاه ثامن مشهد

ملوان بندرانزلی – عقاب تهران – س��اعت 17- ورزش��گاه 
تختی انزلی

پنجشنبه 19 شهریور 94
استقلال خوزستان – س��پیدرود رشت –ساعت 18:45 – 

ورزشگاه غدیراهواز
صبای قم – نیروی زمینی تهران – ساعت 18:45 – ورزشگاه 

یادگارامام قم
سیاه جامگان مش��هد – کارون اهواز – س��اعت 16:30 – 

ورزشگاه ثامن مشهد
گسترش فولاد تبریز- امید رزکان البرز- ساعت 16:30 – 

ورزشگاه اختصاصی گسترش
جمعه 20 شهریور 94

استقلال تهران – ش��هرداری سمنان - س��اعت 18:40- 
ورزشگاه تختی تهران

راه آهن تهران- منطقه آزاد کیش - ساعت 16:30 - ورزشگاه 
شهدای شهرقدس

ذوب آه��ن اصفهان – ب��ادران تهران – س��اعت 18:45 - 
ورزشگاه فولاد شهراصفهان

فولاد مبارکه سپاهان – سفیر آبیک قزوین – ساعت 16:30- 
ورزشگاه صفائیه مبارکه اصفهان

فولاد خوزستان – ایثار جیرفت – ساعت 18:45 - ورزشگاه 
غدیراهواز

تراکتورسازی تبریز – بعثت کرمانش��اه – به علت انصراف 
 تیم بعثت کرمانش��اه از مس��ابقه ج��ام حذفی ای��ن دیدار

برگزار نمی شود.
شنبه 21 شهریور 94

س��ایپا تهران – وش��تا آمل – س��اعت 17:30 - ورزشگاه 
دستگردی تهران

پرسپولیس – پیکان – ساعت18:40- ورزشگاه آزادی تهران
 اس��تقلال اهواز- کارا شیراز-س��اعت18:45- ورزش��گاه 

تختی اهواز

متخصصان اصفهاني وارد مي شوند

 معنوی نژاد: بازی با ونزوئلا جام حذفي؛ جام شيرين اصفهاني ها
سخت تر است

دریافت کننده اصفهاني تیم ملی والیبال ایران گفت: تیم تونس 
بسیار جنگنده بازی کرد و به همین دلیل در برخی لحظات ما 

را دچار مشکل کرد.
 محمدج��واد معنوی نژاد پ��س از پیروزی 3 بر ی��ک تیم ملي 
والیبال برابر تونس اظهار داشت: خدا را شاکر هستم که توانستم 
نخس��تین تجربه حضور در جام جهانی را با پیروزی پشت سر 
بگذارم. اول از همه لطف خدا و بعد هم اعتماد کادر فنی موجب 

شد تا بتوانم در این مسابقه عملکرد خوبی داشته باشم.
وی ادام��ه داد: امیدوارم بتوانم در بازی ه��ای بعدی بهتر بازی 
کنم. تونس بس��یار جنگنده بود و وقتی عقب می افتاد دس��ت 
از تلاش برنمی داش��ت و به همین دلیل خدا را شکر می کنم و 
بسیار خوشحالم. امروز که توانستیم پیروز شویم قطعا در تمام 

پست ها و فاکتورها خوب بودیم.
دریافت کننده تیم ملی والیبال ای��ران درمورد بازی با ونزوئلا، 
گفت: ونزوئلا هم تیم سختکوشی است و امروز با نتیجه 3 بر 2 
به آرژانتین باخت. بدون شک امشب این تیم را آنالیز خواهیم 

کرد تا بتوانیم بهترین عملکرد را مقابل این تیم داشته باشیم.
 
 

احتمال غیبت ستاره های تراکتور 
برابر سپاهان

وضعیت دو بازیکن تیم تراکتورس��ازی برای دیدار حس��اس با 
سپاهان هنوز مشخص نیست.سروش رفیعی و سامان نریمان 
جهان دو بازیکن تاثیرگذار تبریزی ها همچنان از آسیب دیدگی 
رنج می برند و حضورشان در بازی برابر سپاهان مشخص نیست. 
 با این حال خبر خوب برای سرخپوش��ان تبریز اینکه ش��جاع 

خلیل زاده مشکلی برای این دیدار نخواهد داشت.
 دیدار تیم هاي فوتبال س��پاهان و تراکتورس��ازي س��ه شنبه 
بیست و چهارم شهریور در ورزشگاه فولادشهر برگزار مي شود.

 

پایان همكاري خسوس و فوتسال ایران
»خسوس کاندلاس« با ارس��ال نامه ای به کمیته فوتسال نظر 
نهایی خود را درخصوص ادامه همکاری با تیم ملی فوتسال ایران 
اعلام کرد.چند روز پیش از طرف کمیته فوتس��ال فدراسیون 
فوتبال متن ق��رارداد پیش��نهادی برای همکاری با خس��وس 
کاندلاس برای این مربی اسپانیایی ارس��ال شد، اما پاسخی از 
طرف خسوس به فدراسیون فوتبال داده نشد.سیدرضا افتخاری 
رییس کمیته فوتسال اما اعلام کرد که اگر تا پایان روز سه شنبه 
خس��وس پاس��خ آنها را برای حضور در تیم ملی فوتسال ندهد 
برای هدایت تیم ملی سراغ گزینه ایرانی و البته وحید شمسایی 
می رود. پس از این اظهار نظر، سه شنبه شب افتخاری و خسوس 
با هم صحبت هایی را انجام دادند. هرچند این صحبت ها چندان 
شفاف نبود، اما دیروز »خس��وس کاندلاس« با ارسال نامه ای 
به کمیته فوتس��ال انصراف خود را از ادامه همکاری با تیم ملی 

فوتسال ایران اعلام کرد.
 

 نامه اسدی به تاج برای ممانعت 
از فعالیت تیم های بدهكار

دبیر کل فدراسیون با ارسال نامه ای به تاج، رییس سازمان لیگ 
فوتبال، از وی خواست تا از فعالیت باشگاه های بدهکار در لیگ 

دسته اول جلوگیری کند.
در نامه علیرضا اسدی، دبیر کل فدراس��یون فوتبال به مهدی 
تارج، رییس سازمان لیگ برتر فوتبال آمده است: پیرو مکاتبات 
و مذاکرات متعدد، به اطلاع می رس��اند ادامه فعالیت تیم های 
بدهکار شاغل در لیگ دسته اول جام آزادگان از لحاظ کمیته 

انضباطی فدراسیون فوتبال غیرقانونی است. 
لذا دستور دهید با قید فوریت، از فعالیت های تیم های بدهکار 
جلوگیری به عمل آمده  و نتیجه آن را به این کمیته اعلام کنید.
 همچنین دکتر اس��دی در اینباره تاکید کرد: ش��روع فعالیت 
تیم های ش��اغل درلیگ دس��ته دوم و س��وم جام آزادگان نیز 
منوط به کس��ب رضایت کلیه ش��اکیان و اعلام کتبی کمیته 

انضباطی است.
 
 

  مربی اسكاتلندی 
تا پایان انتخابی المپیک با امیدها

مربی بدنساز اسکاتلندی تیم امید در پایان اردوی آماده سازی 
هلند گفت: اردوی بسیار خوب و با کیفیتی داشتیم و از حضورم 

در کنار تیم امید ایران خوشحال هستم.
کن اس��تید درخص��وص وضعیت تی��م امید گف��ت: تیم امید 
پتانسیل بسیار بالایی دارد و با توجه به شرایط خوبی که بر تیم 
 حاکم است، جا برای رشد و پیشرفت بیشتر وجود دارد تا جزء 

بهترین های آسیا باشیم.
استید ادامه داد: هدف ما این است که در ماه ژانویه به بالاترین 
سطح از آمادگی برسیم و با تمام قدرت بتوانیم مقابل حریفان 

ظاهر شویم.

سبد اخبار
گروه ورزش

تیم ملی والیبال کش��ورمان در ش��رایطی در س��ومین 
دیدارش در مس��ابقات جام جهانی 2015 به مصاف تیم 
ونزوئلا می رود که از دو دیدار قبلی یک برد و یک باخت 
کس��ب کرده، اما همچنان امیدوار به کس��ب سهممیه 
المپیک است، به شرطی که در سایر دیدارهایش برنده از 
زمین مسابقه بیرون بیاید.رقابت های والیبال جام جهانی 
2015 به میزبانی ژاپن درحال برگزاری اس��ت و 12 تیم 
حاضر در این مسابقات برای کس��ب دو سهمیه اعطایی 
المپیک تلاش می کنند. ایران، آرژانتین، آمریکا، استرالیا، 
ایتالیا، تونس، روسیه، ژاپن، لهستان، مصر، ونزوئلا و کانادا 
تیم های حاضر در این دوره از رقابت ها هستند که البته 
در غیاب برزیل میزبان المپیک آینده و فرانسه برای کسب 

بهترین نتیجه تلاش می کنند.

  برد برابر تونس
تیم ملی والیبال کشورمان در نخستین دیدارش در این 
رقابت ها روز سه شنبه به دیدار تیم ملی آرژانتین رفت که 
برابر این تیم با نتیجه سه بر یک مغلوب شد. این در حالی 
است که پیش از آغاز مسابقات رقابت اصلی در این جام 

بین تیم های تیم های آمریکا، لهستان، ایتالیا، روسیه و 
ایران پیش بینی می شد و کارشناسان برای تیم آرژانتین 
 ش��انس چندانی قائل نش��ده بودند، اما این تیم برخلاف 
پیش بینی ها موفق به شکس��ت تیم ایران شد که البته 
به نظر می رسد شناخت خوب ولاسکو از تیم کشورمان، 
برگ برنده آرژانتینی ها بود.تیم ملی کشورمان در دومین 
دیدارش نیز به مصاف تیم تونس رفت که توانست با نتیجه 
س��ه بر یک برابر و با امتیازهای 25 بر 17، 21 بر 25 ، 25 
بر 14 و 25 بر 20 موفق شد نماینده قاره آفریقا را مغلوب 
کند.تیم ملی در دیدار اول مقابل آرژانتین نمایش��ی که 
مورد انتظار هواداران بود را نداشت که البته به نظر می رسد 
طولانی شدن شرایط سفر به ژاپن نیز موجب شده بود تا 
این تیم شادابی لازم را نداشته باشد.تیم ملی کشورمان در 
سومین دیدارش که عصر امروز برگزار می شود، به دیدار 
تیم ونزوئلایی می رود که روز گذشته مغلوب آرژانتینی ها 

شده بود و به عبارت دیگر دو تیم مغلوب شده برابر شاگردان 
ولاسکو، رودروی یکدیگر قرار خواهند گرفت.در رقابت های 
جام جهانی والیبال، 12 تیم شرکت می کنند که هر تیم 11 
بازی انجام خواهد داد. این مسابقات در چهار شهر مختلف 
ژاپن به طور همزمان برگزار می شود که فاصله هر یک از 
شهرها با یکدیگر حدود 250 کیلومتر است و تیم ها باید با 
قطارهای تندرو سفر کنند که این مساله تا حدودی خستگی 
تیم های شرکت کننده را به همراه خواهد داشت؛ ضمن 
 اینکه این رقابت ها دو هفته نیز به طول خواهد انجامید و 
تیم هایی که از لحاظ آمادگی جس��مانی وضعیت بهتری 

دارند، می توانند به نتیجه گیری امیدوار باشند.

  غفور و معنوی نژاد از برد تیم ملی می گویند
با وجودی که طی س��ال های اخیر عادت ک��رده بودیم 
که والیبال اس��تان اصفه��ان یک نماین��ده در تیم ملی 

 داشته باشد، اما در این رقابت ها امیر غفور و محمد جواد 
معنوی نژاد دو بازیکن اس��تان هس��تند که تیم ملی را 
همراهی می کنند.امیر غفور که در دیدار تیم ملی ایران و 
تونس به عنوان بهترین میدان انتخاب شد، در گفت وگو 
با خبرنگاران حاضر در سالن مسابقات گفت: بدون شک 
موفقیت تیم مل��ی مهم تر از همه چیز حت��ی انتخابم به 
عنوان بهترین بازیکن دیدار با تونس است.وی در مورد این 
دیدار نیز تاکید کرد: تونس کمی در گیم دوم ما را اذیت 
کرد، اما زمانی که به خوب بازی کردن شروع کردیم دیگر 
آنها حرفی برای گفتن نداشتند. هر زمانی که حریفان را 
دست کم گرفتیم با مشکل مواجه شدیم، اما امروز خدا را 

شکر که پیروز شدیم.
غفور در مورد دیدار با ونزوئلا نیز گفت: می خواهیم با یک 
روحیه خیلی خوب وارد زمین شویم، چراکه پس از آن 4 
بازی بسیار سخت در پیش داریم. باید ونزوئلا را شکست 

دهیم تا هم روحیه م��ان بالا برود و هم اینک��ه بعد از آن 
بتوانیم به خوبی ریکاوری کنیم تا آماده بازی های سخت تر 
شویم.محمد جواد معنوی نژاد، ملی پوش جوان اصفهانی 
نیز معتقد است تیم تونس بسیار جنگنده بازی کرد و به 

همین دلیل در برخی لحظات تیم ما را دچار مشکل کرد.
وی نیز در جمع خبرنگاران تاکید کرد: خدا را شاکر هستم 
که توانستم نخس��تین تجربه حضور در جام جهانی را با 

پیروزی پشت سر بگذارم. 
اول از همه لطف خدا و بعد هم اعتماد کادر فنی موجب شد 
تا بتوانم در این مسابقه عملکرد خوبی داشته باشم. بتوانم 
در بازی های بعدی بهتر بازی کنم. تونس بسیار جنگنده 
بود و وقتی عقب می افتاد دست از تلاش برنمی داشت و 
به همین دلیل خدا را ش��کر می کنم و بسیار خوشحالم. 
امروز که توانستیم پیروز شویم قطعا در تمام پست ها و 
فاکتورها خوب بودیم.وی در مورد بازی با ونزوئلا نیزگفت: 
 ونزوئلا هم تیم س��خت کوش��ی اس��ت و امروز با نتیجه 
3 بر 2 به آرژانتین باخت. بدون ش��ک امشب این تیم را 
آنالیز خواهیم کرد تا بتوانیم بهترین عملکرد را مقابل این 

تیم داشته باشیم.

به آرژانتین باختیم؛ تونس را بردیم

با این روند المپیكی نمی شویم

خوشبختانه همه آن اتفاقاتي که درباره دیدار ایران و هند 
پیش بیني مي کردیم به وقوع پیوست و ایران توانست در 
جایگاه مناسب و در ش��انش بایستد. اینکه ایران هم امتیاز 
با عمان و گوام باش��د زیبنده نیس��ت،ولي به هرحال ایران 
همین که حالا صدرنشین گروه است برایش قابل ملاحظه 

 خواهد بود.هفته چهارم دور رفت رقابت هاي فوتبال انتخابي 
 جام جهاني 2018 روسیه و جام ملت هاي 2019 امارات روز 
سه ش��نبه برگزار ش��د. این هفته از مس��ابقات همراه بود 
 با برگ��زاري پان��زده رقابت که البت��ه یک��ي از دیدارها نیز 
نیمه تمام ماند.مسابقات هفته چهارم با دو اتفاق ویژه براي 
تیم ملي فوتبال ایران همراه بود. نخست پیروزي 3 بر صفر 
ش��اگردان کي روش برابر هند و دوم توقف عمان در زمین 
گوام. این فرص��ت خوبي بود براي یوزها ت��ا در پایان هفته 
چهارم طعم ش��یرین صدرنشیني را با رس��یدن به امتیاز 
7 بچشند. این صدرنشیني البته به لطف تفاضل گل بهتر 

نسبت به عمان و گوام رقم خورد.تیم ملي فوتبال ایران بعد 
از بردي که با به ثمر رس��یدن 6 گل برابر گوام به دست آمد 
در گرماي بنگلور هند پیروزي دیگري را تجربه کرد. شاید 
نتیجه فوق العاده براي ایران پیروزي با تعدادهاي گل هاي 
بیشتر بود، اما برتري 3 بر صفر شأن فوتبال ایران را در این 
دیدار حفظ کرد. البت��ه کي روش نیز که ش��اید تا پیش از 
این دیدار برتري با تعداد گل هاي بالاتر را در ذهن داش��ت 
از عملکرد بازیکنان هند شگفت زده شده بود. این تعجب 
 در صحبت هاي سرمربي تیم ملي فوتبال ایران بعد از بازي 
به خوبي نمایان است. » بازیکنان و تیم هند ما را شگفت زده 

کردند و انتظار نداشتیم که آنها با این عزم و اراده مقابل ما 
قرار بگیرند. به نظرم بعد از بازی مقابل دو تیم دیگر گروه و 
بازی مقابل هند، تیمی که مستحق بالا آمدن از این گروه 
محسوب می شود، هند است. من و بازیکنانم در نیمه نخست 
با رویکرد تهاجمی هند شگفت زده شدیم، اما خوشبختانه 
توانستیم پیروز به رختکن برویم. البته در نیمه دوم و بعد از 
گلی که به ثمر رساندیم هند متوجه شد که قدرت برتری 
مقابل ایران را ندارد.« اما چند نکته از عملکرد تیم کي روش: 
سرمربي تیم ملي فوتبال ایران مسابقات انتخابي جام جهاني 
و جام ملت  هاي آسیا را فرصت خوبي براي میدان دادن به 

جوان ترها دانسته است. این فرصت با توجه به تعداد اندك 
مسابقات تدارکاتي به وجود آمده و زماني است براي محک 
بازیکنان جوان تر. مهدی طارمی، میلاد محمدی، مهدی 
ترابی و س��عید عزت الله��ی از این جمله ان��د. البته برخي 
کارشناس��ان فوتبال این انتقاد را به کي روش واردکرده اند 
 ک��ه در ترکی��ب تیم مل��ي در دیدار ب��ا هند بای��د حضور 
پررنگ تري از جوانان را ش��اهد بودیم تا عی��ار آنها اندکي 
بیشتر محک بخورد.اماخط هجومي ایران در دومین دیدار 
متوالي درخشید:مهدي طارمي و سردار آزمون با بازي موثر 
آندرانیک تیموریان از نکات مثبت و موثر تیم ملي ایران بود. 

ایران به صدر خوش آمدي

 جاي ایران زیر گوام 
و عمان نبود
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 کارگاه گ��ره چینی، هن��ری که ب��ر روی چوب و با 
گره ه��ای زیبایی خلق ش��ده اس��ت. پنجره های 
مشبک و معرق بر روی دیوار و درب هایی که با هنر 
گره چینی آمیخته است. اینجا همه چیز هنرمندانه 
طراحی شده اس��ت حتی اتاق کوچک استاد که با 
درهای گره چینی و آیین��ه ای زیبا به دی��وار گویای این 
هنر زیبا و اصیل اس��ت. قدم در این کارگاه که می گذاری 
آرامشی عجیب با تو همراه می ش��ود. اینجا طبیعتی بکر 
از زیبایی هایی است که ساخته دس��ت بشر است. استاد 
در گوش��ه ای ایستاده اس��ت و مش��غول آموزش، محمد 
حسین جلیلی 45 سال دارد. او هنرش را با استاد اولیایی 
در هنرس��تان هنرهای زیبا آغاز کرد و در دانشگاه میراث 

فرهنگی تهران زیر نظر استاد شعرباف آن را ادامه داد. 
جلیلی با اس��تادان بس��یاری همچون، عش��اقی و مکبر 
همکاری داشته و در هنرش از تجربیات آنها بهره مند شده 
است. در سال های پایانی عمر استاد ابراهیمیان، جلیلی 
 وارد س��ازمان میراث فرهنگی ش��د و ادامه دهنده هنر او 
برروی 9 درب چهل ستون شد. هنگامی که در سال 1370 
استاد ابراهیمیان فوت کرد، کارهای نیمه تمام او را به این 
هنرمند سپردند و او از تجربیات این هنرمند استفاده کرد. 
کارهای او گره چینی های مشبک در کاخ چهلستون بوده 
که به دست جلیلی به اتمام رسیده اس��ت. استاد جلیلی 
اثری برای نش��ان ملی ظریف ترین اثر گره چینی را خلق 
کرده است به همین منظور با او به گفت و گو نشستیم. این 

گپ و گفت را بخوانید خالی از لطف نیست.
  استاد درباره خلق اثرتان برای ثبت در گینس و 
نش�ان ملی و به کاربردن گره چینی بر روی ظروف 

فیروزه کوبی توضیح دهید؟
ظریف ترین گره چینی را برای گرفتن نش��ان ملی ابداع 
کردم. کاری که مانند آن تا به حال انجام نشده است و این 
موضوع از عمده تلاش های م��ن در زندگی بود. به همین 
منظور گره چین��ی را بر روی ظروف فی��روزه کوبی برای 
 اولین بار انجام دادم. به این صورت که گره را با فیروزه در 

کوچک ترین مدلی که قابل اجراست، تلفیق کردم. 
  ابعادی که در زمان صفویه به کار می رفته چقدر 

بوده و شما این کادر را چقدر کاهش داده اید؟
کادری که در زمان صفویه استفاده می شده است کوچک تر 
از هشت سانتی متر در هشت سانتی متر نبوده است و زمینه 
با چهار لنگ��ه در این ابعاد به کار می رفته اس��ت. در حال 
حاضر این ابعاد را به چهار سانتی متر و شش دهم میلی متر 
رس��اندم. گره چینی های زمان صفویه ضخامت بیشتری 
داشته و گره چینی در این ابعاد کوچک ترین کاری است 

که تا به حال انجام شده است. 
  هدف شما از ارائه این طرح چه بوده است؟

ثبت در گینس هدف اولیه ما بوده اس��ت تا کوچک ترین 
کاری راکه انجام می شود به ثبت برسانیم. این کار به دلیل 
اینکه هزینه بر اس��ت باید مخاطب خاص خودش را پیدا 
کند. در مرحله اول تصمیم داش��تم تع��دادی فلش های 
آموزش��ی گره چینی در کنار این کار ارائه دهم، اما پس از 
اینکه مساله نشان ملی پیش آمد، تصمیم گرفتم آن را به 
صورت تندیس درآورم. در مراحل بعدی این طرح قابلیت 

این را دارد که در فضاهای معماری قرار بگیرد.
  درباره هن�ر گره چینی ب�ر روی خات�م توضیح 
 دهی�د؟ آی�ا ب�ر روی ه�ر خاتمی م�ی ت�وان هنر 

گره چینی را به کار برد؟
خیر، فقط گره چینی با خاتمی که توس��ط استاد قنبری 
انجام شده است. او یکی از هنرمندان بی نظیری است که 
خاتم را به سبک صفویه خلق می کند و ازلحاظ دقت و نوع 
هنری که دارد مشابهتی برای او وجود ندارد. او اکنون در 

منزل شخصی اش آثار خاص انجام می دهد. 
  هنر گ�ره چین�ی در اصفه�ان  و در کش�ور چه 
جایگاه�ی دارد؟ آی�ا رو به افول اس�ت ی�ا در حال 

احیا شدن؟
متاسفانه هر روز تعداد استادان این رشته هنری براثر کهولت 
سن از دست می روند. استادان این هنر جواهرهایی هستند 
که به نوعی جبران نبود آنها س��خت اس��ت و زمان می برد 
تا استادی برای این رش��ته هنری تربیت شود. این هنر به 
صورت موروثی انتقال یافته است و در حال فراموشی است. 

هدف ما از راه اندازی این کلاس ها شکستن موروثی بودن 
این هنر است تا بتوانیم هنرجویانی که به این هنر علاقه مند 

هستند به کار مشغول کنیم و خدا را شکر تا 
حدودی در این راه موفق بوده ایم.

باید هنرجویانی که پشتیبانی خویشاوندی 
در این هنر ندارند ب��رای آموزش این هنر 
تربیت شوند. فراهم کردن شرایط، زمینه 
و امکان��ات زمان م��ی خواه��د و هزینه بر 
اس��ت، ولی به هر حال تلاش می ش��ود تا 
هنرجویانی شایسته برای این رشته هنری 
تربیت شوند. خدا را شکر نتایج آن را هم در 

شهر می بینیم، ولی روند آن کند است.
  برخی از آثار گ�ره چینی از کیفیت 
لازم برخوردار نیست باتوجه به اینکه 
بازاری کار کردن در هنرها از جذابیت 

آن می کاهد، نظر شما چیست؟
مساله مهم این است که س��لیقه عمومی 
و ب��ازار کاری که قرار اس��ت ایجاد ش��ود 

موضوعی اس��ت که باید به صورت عموم درب��اره آن فکر 
 ش��ود. در برخی از بخش ها هنرمندان به واس��طه اینکه 
می خواهند به ساخت آثار سرعت ببخشند و هزینه های 
آن را کاه��ش دهند، آث��اری را خلق می کنن��د که هیچ 
تخصص طرحی ندارد و از جایگاه اصلی برخوردار نیست. 

متاسفانه اینگونه رفتارها به این هنر ضربه می زند.

هنرجویان باید آگاه باش��ند طرحی که می خواهند انجام 
دهند نباید با فتوش��اپ دو طرف آن را بکش��ند و یا برش 

دهند که این کار از کیفیت اثر می کاهد.
  مزیت هنر گ�ره چینی الان با زمان 

صفویه چه تفاوتی دارد؟
بازار ای��ن هنر مس��لما در زم��ان صفویه 
بوده اس��ت و به گونه ای همه اف��راد با آن 
آشنایی کامل داشتند. هنرمندان هندسه 
 نقوش را ترس��یم می کردند و ب��ا آن کار 
می کردند. اگر الان اثری از دوران صفویه 
باقی مانده اس��ت، هنوز نابود نشده است و 

جای شکر دارد. 
امروز ما نسبت به زمان صفویه خیلی خیلی 
 نس��بت به زمان صفویه ضعی��ف برخورد 
می کنی��م و اگر هنرمندانی باش��ند که به 
آثار گذشته چیزی اضافه کنند و خودشان 
 اثره��ای قبل��ی را مطالع��ه کرده باش��ند 
می توانند کاری انجام دهند که از گذشته 
 باقی بمان��د و این هن��ر را به حد کم��ال برس��انند. هنر 
گره چینی دود چراغ خوردن و زحمت فراوان می خواهد 
که کس��ی بتواند از آثار قبلی اثری خلق کند که تا به حال 

انجام ابداع نشده و مطلوب تر هم باشد.
  درکدام بناهای معماری اصفهان این هنر بیشتر 

نهفته است؟

در بس��یاری از بناهای اصفه��ان این هنر نهفته اس��ت و 
مس��جد جامع بهترین آنهاست. تمام س��قف های این اثر 
بی نظیر اصفهان به نقوش گره چینی آغش��ته است است 
و حتی تعدادی سنگ دارد که به صورت مشبک در آن از 
این هنر اس��تفاده شده اس��ت. درب ها و پنجره هایی که 
در مسجد جامع و علامه مجلسی اس��ت و پس از مسجد 
امام و امامزادگان مختلفی که در اصفهان هس��تند با این 

هنرعجین شده است.
  اولین اثری که در اصفهان با این هنر تلفیق شده 

است، کجاست؟ 
در قرن چهارم هجری در فریزهند اردستان امامزاده ای بنا 
شده است که ضریح و درب آن به تعدادی گره چینی های 
آلت و لغت مزین است و اکنون تمام تکنیک های بکار رفته 
در آن با قرن چهارم هجری هیچ تفاوتی نکرده است فقط از 

لحاظ نوع ابزار متفاوت شده است. 
  کاربرد هنر گ�ره چینی در خانه ه�ای قدیمی و 

جدید چگونه است؟
در خانه های قدیمی از بازیافت و نخاله های س��اختمانی 
استفاده می شده است، اما متاسفانه  در معماری جدید از 
طرح های قدیمی استفاده نمی کنند. متاسفانه هنگامی 
 که ب��ه ارزش های گذش��ته توجه نکنی��م، وقتی موضوع 
 ت��ازه ای  در زندگ��ی ایجاد می ش��ود آن را م��ی پذیریم 
به عنوان مثال یک دزدگیر ماش��ین به جز اینکه سروصدا 
ایجاد می کند، آیا دزد می گیرد و یا سر و صدا و ناهنجاری 
ایجاد می کند. ما به دنبال راحتی هس��تیم؛ وکشورهای 
 دیگر به این نتیجه می رس��ند که برای ماش��ین هایشان 

جی پی اس نصب کنند. 
ما باید به ای��ن ارزش ها پی ببری��م و جای��گاه آن را پیدا 
 کنیم. مردم برای یک شب خوابیدن در یک خانه تاریخی 
200 هزار تومان هزینه می کنند، برای اینکه یک نفر آمده 
اس��ت و گرد وغبار را از آن زدوده اس��ت و همان را به آنها 
نشان می دهد و آن را می پذیرند و فضاهای معماری جدید 
افراد را از هم دور می کند. در گذش��ته چند خانواده با هم 
زندگی می کردند، اکنون افراد تحمل زندگی با یکدیگر را 
 ندارند و این فضای معماری اس��ت که این نوع دس��تور را 

می دهد که ما چگونه زندگی کنیم. 
این اتفاق محرومیت هایی نسبت به فضاهای گذشته دارد 
و والدین برای فرزندان وجود دارد و مادران بی تجربه برای 

تربیت فرزند می مانند.
  به عنوان س�وال پایانی مس�وولان چقدر از شما 

حمایت می کنند؟
حمایت مسوولان به هنرمندان بس��تگی دارد که چگونه 
کارش��ان را ارائه دهند. برخی کار می کنند و برخی دیگر 

عزلت نشین شده اند. 

مهر/ رض�ا میرکریم�ی، مدیرعام�ل خان�ه س�ینما: از راه فرهنگ و س��ینما 
 مس��ائل کش��ور در مق��ولات مختل��ف را س��ریع ت��ر و ک��م هزین��ه تر م��ی توان 

حل و فصل کرد. 
به گزارش خبرنگار مهر، توقع نداریم کارهای زیربنایی جدی از س��وی وزارت ارشاد 
اتفاق بیفتد و این امر نیازمند عزم جدی است که باید برگرفته از باور به فرهنگ باشد. 
اگر باور به اهمیت کار فرهنگی وجود نباشد آنگاه صله دادن ها کم اثر خواهد بود. ما 

باید به اهمیت و تاثیر سینما واقف باشیم. 

 آمری��کا با تاری��خ چند صد س��اله اش از ما ب��ا تاریخ تم��دن هزاران س��اله فرهنگ 
دوست تر است؟ به اعتقاد من آنها بحث هزینه و فایده را خوب می شناسند و می دانند 
با کمک سینما می توان از راه های کم هزینه تر به هدف های ملی برسند. باور کنیم 
که بسیاری از سردرگمی های مزمن سیاسی و اقتصادی و مشکلات در زمینه امنیت 
ملی ناشی از کم کاری های فرهنگی است و مسوولان بدانند مسیرهای کم هزینه ای 
از جمله سرمایه گذاری در عرصه فرهنگ وجود دارد که از آن طریق می توانند بقیه 

امور کشور را کم هزینه تر اداره کنند.

تس�نیم/ حجت الاس�ام اختری، دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت)ع(: باتوجه به 
ارتباطاتی که با 130 کشور جهان داریم بیش از 3۶0 موسسه و جمعیت اهل بیتی به صورت 

رسمی در سطح دنیا فعالیت دارند و معارف اسلامی را به مردم ابلاغ می کنند. 
بس��یاری از م��ردم علاقه دارن��د تا بخش��ی از س��رمایه خ��ود را در امور معن��وی هزینه 
 کنند و ما بای��د این س��رمایه ها را ب��ه س��متی هدایت کنیم که اندیش��ه های اس��لامی

 تبیین شود. 
اندیش��ه های جوان��ان و نوجوانان در مع��رض خطر قرار گرفت��ه و می توان با اس��تفاده از 

سرمایه های مردمی فعالیت های فرهنگی و معنوی خوبی برای هدایت این قشر از جامعه 
انجام داد. نوشته ها و آثار در جریان سازی غدیر باید با رویکرد فرهنگی مورد استفاده قرار 
بگیرد تا بتوانیم برای مقابله با فعالیت تکفیری هایی که از سوی آل سعود، آل خلیفه، رژیم 

غاصب اسرائیل و آمریکا و انگلیس حمایت می شوند مجهز شویم.
 لازم است در صورت نیاز شهرهای بزرگ خود را به عنوان حامی معنوی دیگر کشورها در 
نظر بگیریم تا از این طریق امکان گسترش مطالب علمی و مفاهیم متنوع در زمینه اسلام 

و اهل بیت)ع( به جامعه جهانی مهیا شود.

داستانی هایی با طعم 
محرومیت و حبس

»می نشینم گوشه دیوار، زانوهایم را بغل می کنم، سرم را می گذارم 
روی زانوها، چشم هایم را می بندم، دلم نمی خواهد دست هایم را از 
 پشت دستبند بزنند، آدم توی سلول با دستبند خیلی در تنگنا قرار 
می گیرد. اگر جایی از بدنت بخارد نمی توانی بخارانی!... نمی توانی با 

دگمه ای، تکه گچی یا تکه ای نخ بازی کنی و ...«
بخشی از داستان »آرزوهای کاغذی« علی اشرف درویشیان را به نقل 
از مجموعه »هفت مرد، هفت داس��تان« از نظر گذراندید. از همین 
چند سطر می توان به فضای ذهنی داستان های درویشیان وارد شد. 
خاطرات زندان های مخوف دوران ش��اه.  »علی اشرف درویشیان« 
در یکی از روزهای اوایل شهریور 1320 هجری خورشیدی در شهر 
کرمانشاه متولد ش��د.  پس از گذراندن دوره ی دانشسرای مقدماتی 
کرمانشاه، س��ال ها در روستاهای غرب کش��ور درس داد؛ سپس از 
دانشسرای عالی تهران فوق لیسانس مشاوره و راهنمایی تحصیلی 
گرفت و آن گاه وارد عرصه قلم ش��د.  درویشیان کار نویسندگی را با 
چاپ مقاله »صمد جاودانه شد« در ماهنامه »جهان نو« آغاز کرد این 
اثر قدرتمند،  او را به عنوان نویس��نده ای معترض و مردم گرا معرفی 
کرد. این ویژگی را در داس��تان هایی هم که در پی آن منتش��ر کرد، 

می توان دید. 
آثار درویشیان به دلیل دارا بودن درونمایه های سیاسی و اعتراضی، 
مدت ها او را به محبس کش��اند و با پیروزی انقلاب اسلامی در سال 
1357 از زندان آزاد ش��د، از معروف ترین داس��تان های »حبسیه« 
 درویش��یان، می توان به رمان »سلول 18« اش��اره کرد. که طی آن 

زندان های کثیف رژیم پهلوی را به تصویر کشیده است. 
درویشیان از نویسندگان پیرو سبک »صمد بهرنگی« است که مانند 
او همدردی اش را نس��بت به مردم فقیر و بی چیز نشان داده است. 
مسلمانانی ضعیف و تهی دست، نخس��تین کتاب این نویسنده »از 
این ولایت« نام دارد که در سال 1352 در میان کتابخوانان شوروی 
برانگیخت و تولد نویس��نده تازه ای از مکتب »ماکسیم گورکی« را 
بشارت داد. درویشیان موضوع اصلی اکثر داستان هایش را به هنگام 
آموزگاری در ده،  تجربه و احساس کرده است. او ضمن توجه  به بیکاری 
و نداری مردم و صبوری زنان، به تاثیر فقر و بیماری و جهل بر کودکان 

توجهی ویژه نشان می دهد. 
»... آقای مدیر که کارنامه مان را داد، به طرف خانه دویدم، همانطور 
که سرم پایین بود. ناگهان تو شکم مردی خوردم که طبقی خالی روی 

سرش بود، مرد ناله ای کرد و فحش داد: سر مگر می بری؟!...« 
کارنامه از دستم توی خاک ها افتاد، با عجله برش داشتم و بدون توجه 
به دشنام مرد طبقدار، دوان دوان به خانه آمدم. ننه به خانه های مردم 
برای رختشویی رفته بود. ظهر که شد با دست های قرمز و نازکش آمد،  

خسته بود،  چشم هایش تب دار و خواب آلود بود...« 
اولین داستان کتاب »فصل نان« گویای توجه زیاد درویشان به ادبیات 
کودکان و نوجوانان است و علاقه فراوانی که این نویسنده به این گروه 
سنی دارد را به خوبی نش��ان می دهد.این نویسنده در سه دهه اخیر 
مشغول تحقیق و تدوین »فرهنگ افسانه های ایران« بوده و تاکنون 
دوازده جلد از آن را منتش��ر کرده اس��ت،  چند جلد از داستان های 
محبوب من )جلد اول، 1380(، منتخب داستان از نویسندگان امروز، 

را هم با همکاری »رضا خندان« گردآوری کرده است. 
در زمینه ادبیات جنگ نیز مانند ادبیات محبس و همچنین ادبیات 
کودکان و نوجوانان آثار درخوری به قلم درویش��یان به رشته تحریر 
درآمده است. از آن میان می توان به داس��تان »درشتی« اشاره کرد 

که تاثیر جنگ بر مردم کرمانشاه را به خوبی به تصویر کشیده است. 

ادبیات
هنرمند اصفهانی ظریف ترین گره چینی را برای نشان ملی خلق کرد

هنر گره چینی دود چراغ خوردن و زحمت فراوان می خواهد

رضا میرکریمی در جشن روز ملی سینما:

مسائل کشور از راه فرهنگ، کم هزینه تر حل می شود
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت)ع(:

بیش از ۳۶۰ موسسه به طور رسمی در دنیا در خدمت اهل بیت )ع(هستند

حتما ش��ما وقتی این جمله را می ش��نوید که 
»ایران، جزء 10 کش��ور بزرگ صاحب س��بک 
 سینما در دنیاس��ت« متعجب ش��ده و آن را با 
 انگاره ه��ای کیفی موجود در س��ینما در تضاد 
می بینید، اما این جمل��ه حقیقت دارد هرچند 
 که داده های س��ینمایی، ما را ب��ه این حقیقت 
نمی رساند درست مانند تیم ملی فوتبال کشورمان که 
در رتبه بندی اول آسیاست، اما برنامه ریزی های بد و 
حواشی بسیار آن، با آنچه در برنامه یک تیم رده اولی 

است، مغایرت فراوانی دارد.
سینمای ایران اگر در همان س��ال های آغازین حیات، 
کمی جدی تر فعالیت می کرد و مثلا به جای فیلمفارسی، 
به اقتباس از آثار قدرتمند یا ملودرام های استخوان دار 
رو م��ی آورد، اکنون همه دنیا به جای س��ینمای فورد 

و هیچ��کاک و ولز و دیگر ب��زرگان، کارگردانان بزرگ 
 نسل قبلی ما را مثال می زدند.سینمای ایران از همان 
سال ها که غرب در حال ساخت ملودرام های قدرتمند 
و اقتب��اس از روی رمان های موفق ب��ود، عقب افتاد و 
متاسفانه تا به امروز نیز نتوانست خود را هم طراز با آن 

سینما قرار دهد.
البته در برخی گونه ها نظیر »ملودرام«، سینمای ایران 
توانسته طی س��الیان اخیر، با رشد قابل توجهی مواجه 
 ش��ود و حتی یکی از داعیه داران تولید آث��ار خوب در 
این گونه در س��ینمای جهان باش��د، عل��ی الخصوص 
از زمان��ی که »اصغ��ر فره��ادی« متد جدی��دی را در 
داستانگویی سینمای ملودرام به جهان نشان داد، این 
گونه سینمایی در ایران با توجه و حساسیت بیشتری از 
سوی فیلمنامه نویسان و کارگردانان دنبال می شود، اما 

در بسیاری از گونه ها، هنوز هم در مراحل فقر یا آزمون 
و خطا به س��ر می بریم. به عنوان مثال سینمای ایران 
در گونه »وحش��ت« که محبوب ترین گونه سینمایی 
در تمام دنیاست، کاملا فقیر است و حتی یک ساخته 
نیز در طول س��ال به این گونه اختصاص ندارد یا گونه 
 »کمدی« که ب��ا وجود تمام پیش��رفت هایی که طی 
س��ال های اخیر داش��ته، ام��ا هنوز کمدی ه��ای ما، 
در س��طح کش��ورهای منطقه که به لح��اظ فرهنگی 
تقریبا در یک س��طح قرار داریم، نتوانس��ته اند بازار را 
 در دس��ت بگیرند.برخی گونه های معتبر س��ینمای 
 بین المللی نظیر سینمای تخیلی« نیز تاکنون در ایران 
نمونه هایی نداش��ته اس��ت.اینها ضعف های مس��لم 
فیلمسازی در س��ینمایی اس��ت که از نیروی انسانی 
فراوان، جوان و مس��تعدی بهره مند اس��ت، اما چون 

تنوع ژانر در سینمای ایران وجود ندارد، طبیعتا فیلمساز 
و مخاطب حرفه ای آن ژانر نیز نیست و در همین دوری 
که تمام محصولات سینمایی ساخته می شوند، اثرات 
عجیبی از تکرار به چشم می خورد که تاثیرات سوئی را 
نیز در بر خواهد داشت.نسل کنونی فیلمساز، نسل آینده 
داری است.نسلی است که مطالعه می کند و سینمای 

جهان را می شناسد و به شرکت در فستیوال های کوچک 
و بزرگ علاقه مندی دارد بنابراین موفقیت های کنونی 
سینمای ایران که بسیار بیشتر از سالیان گذشته است 
 را باید تا حدودی، مرهون این نسل علاقه مند و پیگیر 
 به ش��مار آورد که مطمئنا در آینده، ح��وادث خوب و 

خاطره انگیز بسیاری را رقم خواهند زد.

نگاهی به نقاط ضعف و قوت سینمای ایران به بهانه فرا رسیدن روز ملی سینما

کاش آغاز فیلمسازی در ایران، با فیلمفارسی همراه نبود...
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پس از سال ها شکواییه، دیگر همه می دانند که اصفهان 
به لحاظ سینمایی، چه وضعیت بغرنجی را داشته و دارد 
و البته همه این نکته را نیز می دانند ک��ه در آینده ای 
بسیار نزدیک، وضعیت سینماهای اصفهان به اندازه ای 
دگرگون می ش��ود که از آن به عنوان سرآمد شهرهای 

ایران در حوزه س��الن داری نام برده می ش��ود.افتتاح 
پردیس سیتی سنتر در شش ماه دوم امسال که متشکل 
از چندین سالن سینمایی اس��ت به همراه بازسازی و 
 افتتاح دوباره دیگر س��ینماهای مرکزی ش��هر، سبب 
می شود تا اصفهان نه تنها به یکباره با جهشی بی سابقه 

در زمینه تعدد سالن های سینمایی مواجه شود، بلکه 
تمام این س��الن ها، مدرن و با تکنولوژی های سمعی، 

بصری و رفاهی جدید شروع به کار خواهند کرد.
در کنار این مهم اضافه کنید سینما سوره را که حدود 
یک سال اس��ت به ناوگان س��الن های سینمایی شهر 
افزوده شده و هر روزه در سانس هایی مختلف با دیگر 
 س��ینماهای ش��هر، به اکران فیلم های هن��ر و تجربه 
می پردازد؛ یک غنیمت بس��یار بزرگ که چراغ مقوله 

تعدد اکران فیلم در اصفهان را روشن نگه داشته است.
حال در شرایطی که مس��وولان، چنین شرایط ایده آلی 
را پس از سال ها رکود سینمایی در اصفهان رقم زده اند، 
شایسته است کمی جدی تر به مقوله سینما نگاه کنیم 
و از آن به عنوان ابزاری صرفا س��رگرم کننده نام نبریم.

سینما، زندگی است و یکی از اصلی ترین شاخصه های 
تعیین سطح فرهنگی یک ملت؛ یک ابزار تبلیغاتی بسیار 
قوی که مخاطب خود را به راحتی جذب می کند فقط 
کافی است کمی اشتیاق نش��ان داده و با تعیین گونه 
س��ینمایی مورد علاقه خود، پیگیرتر از قبل به سینما 
نگاه کنید.اخبار سینمایی را مورد رصد قرار داده و سعی 
کنید اطلاعات سینمایی خود را افزایش دهید.همچنان 
که بسیاری از ما در شبکه های اجتماعی، عضو صفحات 
 هنرمندان هس��تیم، چه خوب اس��ت ک��ه در همین 
 ش��بکه های اجتماعی، عضو صفحات تولی��د فیلم و 
سایت های سینمایی معتبر نیز شده و از این طریق، از 

اخبار مختلف مطلع شوید.
 ام��روز، روز سینماست.ش��ما، ه��ر جایگاه��ی که در 

خانواده تان دارید، س��بب ساز آش��تی بیشتر اعضای 
خانواده با س��ینما ش��وید.آنها را بی مناسبت به دیدن 
یک فیلم خوب دعوت کنید، س��ینما را به عنوان یکی 
از اصلی ترین برنامه های تعطیلات آخر هفته یا مواقع 
بی حوصلگی یا فراغت خود برگزینید. وقتی قصد دارید 
یک شب خوب را برای خانواده، دوستان و عزیزانتان رقم 
بزنید، حتما سینما را در برنامه تان بگنجانید و خلاصه، 
»س��ینما« را ملکه ذهن خود کنید.ح��الا دیگر نوبت 
 شماست: با اضافه شدن س��الن های سینمایی، طبعا 
فیلم ها نیز از تنوع و کثرت برخوردار خواهند شد و دیگر 
نوبت شماست که خودی نش��ان داده و پس از سال ها 
رکود، سینما را در اصفهان با تمی جدید مواجه ساخته و 

خون شوید در رگ های  سینماهای اصفهان.

سینما در اصفهان و انتظاراتی که در این روز مطرح می شود

به سینما جدی تر نگاه کنید

عضو اتحادیه نویسندگان روسیه:
 خوانندگان روس 

به کتب ایرانی عاقه دارند
آلکساندر آندروشکین گفت: استقبال از کتاب ها خوب است و 

خوانندگان روس به کتاب های ایرانی علاقه دارند.
در نمایشگاه کتاب مسکو رمان »شطرنج با ماشین قیامت« اثر 
حبیب احمدزاده با ترجمه روس��ی رونمایی شد. عنوان روسی 
 »Шахматы с Машиной Страшного суда« کتاب
است که توسط الکساندر آندروش��کین به زبان روسی ترجمه 

شده است.
فارس به بهانه عرضه ترجمه روسی این کتاب با وی گفت وگویی 
انجام داده که از نظر می گذرد. آلکساندر آندروشکین، مترجم 
و مدیر انتش��ارات اس��وتوج گفت: این کتاب را بنیاد مطالعات 
اسلامی صدرا برای ترجمه به من س��فارش داده که جایزه دوم 
ادبی اروپا و آسیا را از آن خود کرده و قرار است طی مراسمی در 

آکادمی دیپلماسی روسیه این جایزه را داده شود. 
آندروشکین درباره کتاب »مردگان باغ سبز« نیز افزود: کتاب 
خیلی جالب و خواندنی است آقای بایرامی که سال گذشته به 
روسیه آمد در یک برنامه هفتگی به چند کتاب فروشی رفتیم 
و استقبال خود بود. این مترجم روس��ی با اشاره به استقبال از 
آثار ایرانی گفت: استقبال از کتاب ها خوب است و خوانندگان 
روسی به کتاب های ایرانی علاقه دارند این در حالی است که در 

بین دوستان آمریکایی و غربی من  اسم ایران خطرناک است.
وی با اشاره به اینکه برخی ترجمه هایش از آثار ایرانی به دلایل 
واهی رد شده است، گفت: چند ناشر روسی بدون خواندن کتاب 
به من نه گفتند و به خاطر اس��م ایران این کتاب ها را منتش��ر 
نمی کردند؛ چرا که برخی در کش��ورهای غربی ایران را دوست 
ندارند. آندروشکین به نقدی که درباره کتاب »شاه بی شین« در 
یکی از مجلات مهم روسی منتشر شده بود اشاره کرد و گفت: 
وقتی این کتاب را ترجمه کردم نقدهای مهمی در مجلات ادبی 

روسیه چاپ شد.

خبر
گروه فرهنگ



 برای آنكه تاثیر برداشت ها در مساله كم آبی زاینده رود 
مورد ارزیابی قرار گیرد كافی اس��ت به آمار ۳۷ ساله 
اخیر منتش��ره از س��وی وزارت نیرو مراجعه شود كه 
 متوسط دبی رودخانه زاینده رود در محل سد تنظیمی

 زاینده رود )كه در مقطع ورودی رودخانه به اس��تان 
چهارمحال و بختیاری واقع اس��ت( براب��ر ۴۶ مترمكعب بر 
ثانیه به دست می آید و  براس��اس همین آمار متوسط دبی 
رودخانه زاین��ده رود در محل پل زمان خ��ان )كه در حوالی 
مقطع خروجی رودخانه از استان چهارمحال و بختیاری واقع 
است( برابر ۴۶,۴ مترمكعب بر ثانیه به دست می آید كه تفاوت 
معنی داری بین این دو مقدار وجود ندارد. این نشان می دهد 
آب مصرفی در محدوده استان چهارمحال و بختیاری عمدتا 
از طریق زایش های مسیر رودخانه تامین می شود و برداشت 
آب در استان چهارمحال و بختیاری كه خود منشأ اصلی تولید 
 آب زاینده رود است، نمی تواند علت خشكی زاینده رود در 

سال های اخیر باشد.
در آینده نیز طرح انتقال آب از بازیافت به زاینده رود توسط 
شركت آب منطقه ای چهارمحال و بختیاری اجرا خواهد شد 
تا تخصیص های آب داده شده به این استان از محل انتقال آب 
از بازفت تامین شود و بارگذاری دیگری بر زاینده رود تحمیل 
نشود. بر همین اساس و با توجه به سخنانی كه مسوولان بلند 
پایه كشوری درباره روند جاری شدن آب در زاینده رود بیان 
كردند، اصفهان زیبا گفت و گویی انجام داده است با حسین 
محمدرضایی، عض��و هیات مدیره نظام صنفی كش��اورزی 
اصفهان، رییس انجمن حمایت از كش��اورزان شهرس��تان 
اصفهان، عضو كمیته آب، كش��اورزی و محیط زیست ذیل 
مجمع نمایندگان استان در مجلس شورای اسلامی كه در 

ادامه می خوانید.
  در س�ال 93  وزیر نیرو در س�تاد بح�ران اصفهان 
 برای بررسی مشکل کم آبی زاینده رود گفت کم آبی 
زاینده رود با برداش�ت های بی رویه بالادس�ت این 
رودخانه تشدید شده است. به اعتقاد شما این موضوع 

هنوز ادامه دارد؟
متاسفانه بله، با توجه به اینكه در بند دوم و سوم مصوبه 9ماده ای

آمده اس��ت بارگذاری جدید بر منابع آب زاینده رود تا پیش 
از تعیین تكلیف حقابه داران ممنوع اس��ت، س��امان دهی 
 برداشت آب در استان های اصفهان و چهارمحال و بختیاری از 
زاینده رود شامل چاه های حریمی، انهار، ایستگاه های پمپاژ 
آب و برداش��ت های ش��رب و صنعت و جلوگیری هرگونه 
برداشت های غیر مجاز، توسط وزارت نیرو باید كنترل شود، 

ولی در استان چهارمحال و بختیاری طرح های برداشت آب 
 از زاینده رود توسط مس��وولان ارشد به صورت علنی افتتاح 

می شود و این بی قانونی ها پا نهادن برروی قانون است.
  در خبری دیگر بهرام سبحانی، عضو هیات مدیره 
اتاق بازرگانی اس�تان اصفهان با انتقاد به برنج کاری 
در اط�راف زاینده رود، در س�ال 94 گفت براس�اس 
آمار وزارت نیرو در حال حاضر بیش از 9۲ درصد آب 
 کشور در بخش کشاورزی مصرف می شود که اگر تنها
۱۰ درصد از آب در این بخش صرفه جویی شود دیگر 
با مشکل کم آبی مواجه نخواهیم ش�د. این موضوع 

صحت دارد؟
این آمار كش��وری و با احتساب آب های س��طحی، چاه ها، 
 چش��مه ها، و قنات هاس��ت، و در مورد زاین��ده رود صدق 
نمی كند؛ به طور مثال برداشت آب شرب اصفهان و استان یزد 
از زاینده رود حدود۴50 میلیون متر مكعب و صنایع حدود 
200 میلیون متر مكعب در سال است، اگر 8 درصد شرب و 
 صنعت كه جمعا۶50 میلیون متر مكعب در سال از زاینده رود 
 برداشت داشته باشد با یک حس��اب سرانگشتی طبق آمار
 92 درصد مصرف در بخش كشاورزی باید در سال ۷ میلیارد

 و 500 میلی��ون مت��ر مكعب برداش��ت كش��اورزان باش��د، 

در صورتی ك��ه كل آورد زاینده رود اعم از ش��رب، صنعت و 
كشاورزی در یک سال زراعی حدود یک میلیارد250 میلیون 
متر مكعب اس��ت. پس نتیجه می گیریم كه این آمار غلط 

محض است.
  مهر زاد احس�اني، مدیر کل دفتر به هم پیوس�ته 
منابع آب حوضه آبریز فلات مرکزی ایران در خبری 
گفته است برای اولین بار در هشت سال اخیر با وجود 
 خشکس�الی در حوضه زاین�ده رود، ای�ن رودخانه 
به مدت 9 ماه از جریان پایدار آب برخوردار بود، ولی 
متاس�فانه این اتفاق نیفت�اد. علت این ام�ر را چطور 

ارزیابی می کنید؟
پایداری آب در زاینده رود 9ماه نبوده است و این آبی كه بعد 
از كشت غله كشاورزان جاری بود، آب نمایی بیش نبود و این 
آب به اضافه آب پساب تصفیه خانه جنوب اصفهان 2۴ ساعت 
با حجم یک و نی��م متر مكعب در ثانیه به ت��الاب گاوخونی 
ریخته و رسانه ای ش��د و بدنامی آبدار شدن تالاب را با خود 
داشت، در این میان فضای سبز شهری از این آب استفاد برد. 
میزان بارندگی های سال زراعی 9۳ – 9۴ در حوزه كوهرنگ 
خوشبختانه و با عنایت خداوند متعال هزار و ۶00 میلی متر 
بود و حدود ۴00 میلی متر )برابر با ۴00 میلیون متر مكعب 

آب( اضافه بر پیش بینی های هواشناسی بارندگی شد و كشت 
غله نجات یافت و مقدار آبی كه بعد از كشت غله كشاورزان 
مدتی در زاینده رود جاری بود، لطف خدا بود نه چیز دیگری.

  سه عامل جریان پیوسته آب رودخانه زاینده رود، 
وجود  زه آب هاي کشاورزي یا جریان زیرسطحي آب و 
ورود پساب دومتر مکعب تصفیه خانه جنوب اصفهان 
چقدر می تواند در پایداری آب در اصفهان موثر باشد؟

این میزان آب چشم گیری نیس��ت كه بتواند زاینده رود را 
زنده نگهدارد و با توجه به اضافه شدن پساب فاضلاب جنوب 
اصفهان به آن مشكلات زیست محیطی ایجاد می كنند و با 
نفوذ به چاه های حریمی اطراف زاینده رود كشاورز ناچار به 
استفاده از چاه های خود بوده كه مشكلاتی را برای محصولات 
تولیدی ایجاد می كنند، در صورتی كه این مشكل كشاورز 

نیست، بلكه مشكل تصویه نامناسب پساب است.
  وجود آب برای کشاورزان، برای برخی از کشت ها 
در پاییز ضروری است، اگر کشاورزان در این بخش با 

کمبود آب مواجه شوند چه اتفاقی می افتد؟
وقتی حقابه كشاورزان داده نشود، كشاورزان بیكار و بی درآمد 
شده و مجبور هستند برای امرارمعاش به كلانشهر اصفهان 
مهاجرت كنند كه این امر موجب معضلات خاص خود مانند 

شهرزدگی خواهد ش��د و عده ای از آنها مشغول شغل های 
كاذب و تعدای از آنها به راه های خلاف كشیده خواهند شد 
كه به نفع جامعه و نظام جمهوری اسلامی نیست و امیدوار 

هستیم چنین اتفاقی رخ ندهد.
  کشاورزان ش�رق اصفهان به علت کم آبی در سال 

گذشته تا چه حد متضرر شدند؟
كشاورزان شرق اصفهان با این آبی كه به آنها اختصاص داده 
شد حدود۴0 درصد زمین های خود را به زیر كشت بردند؛ 
بنابر این حدود۶0  درصد از زمین های آنها زیر كشت نرفت تا 
بتوانند ۴0 درصد كشت خود را به ثمر برسانند، می توان گفت 

این كشاورزان ۶0 درصد متضرر شدند.  
  اگر روزی قرار باش�د زاینده رود اصلا باز نشود چه 

اتفاقی می افتد؟
از  نظر زیست محیطی، كلانشهر اصفهان و شهرهای اطراف 
با مشكل روبرو خواهند شد و از نظر اجتماعی هم بی مشكل 
نخواهیم بود و فاجعه خواهد شد. در پاییز و زمستان امسال 
اگر بارندگی ها مطلوب نباشد چه اتفاقی خواهد افتاد؟ با توجه 
به اینكه، به گفته مدیر عامل س��ازمان آب و فاضلاب استان 
اصفهان در200 روستای اصفهان آب آشامیدنی با تانک بین 
مردم توزیع می شود. اگر از برداشت های بی رویه و از صدور 
مجوز برداشت آب زاینده رود جدا جلوگیری نشود در چند 
 س��ال آینده چه باران ببارد و چه نبارد علاوه براین روستاها

 شهرهای مان هم باید با تانكر آبرسانی شود.
  به عنوان س�وال پایانی در ماه ه�ای اخیر برخی از 
صنایع اصفهان مصرف آب خ�ود را کاهش دادند این 
موضوع چقدر در موضوع کم آب�ی در اصفهان تاثیر 

داشت؟
طبق یكی از بندهای قانون توزیع عادلانه آب مصوب مجلس 
شورای اسلامی در سال1۳۶1 اولویت آب صنعت بعد از شرب 
و كشاورزی و دام پروری است، ولی صاحبان قدرت در صنعت 
 اولویت آب صنعت را در حد ش��رب ب��الا آورده اند كه مقایر

با قانون اس��ت. طبق مصوبات وزارت نی��رو، صنایع و فضای 
سبز شهری باید برای رفع نیاز آب از پساب شهری استفاده 
كنند و دیگر حق��ی ك��ه از آب زاینده رود اس��تفاده كنند 
 ندارند. ولی با توجه به همه این مصوب��ات قانونی و تاكید بر

 عدم برداشت آب زاینده رود، اخیرا فولاد مباركه خط دوم لوله 
خود برای برداشت آب از زاینده رود را اجرا كرده است، بنابراین 
نمی توان گفت صنایع برداش��ت آب از زاینده رود را كاهش 
 داده است، طبق این ش��واهد صنایع، برداشت ها را افزایش

داده است.

جشن عاطفه ها امسال همزمان با سراسر كشور در روزهای 2۶ و 2۷ شهریور ماه در سطح 
استان و هشتم مهرماه در مدارس همزمان با سراسر كشور و با شعار» مهر در انتظار همدلی« 

برگزار می شود.
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از روابط عمومی و اطلاع رسانی كمیته امداد امام خمینی)ره( 
استان اصفهان؛ جش��ن عاطفه های امسال با همكاری س��ازمان صدا و سیما، پایگاه های 
 بسیج، آموزش و پرورش با محوریت سازمان دانش آموزي و مساعدت انجمن اولیا و مربیان

 برگزار می شود.
كمیته امداد استان اصفهان نیز همانند سال های گذشته با ایجاد پایگاه در معابر، مساجد و 
میادین در سراسر استان و با استفاده از تجارب 20 جشن برگزار شده در طول دو دهه فعالیت، 

جشن عاطفه ها را  برپا می كند.

در كنار پایگاه های كمیته ام��داد غرفه هاي فروش لوازم التحریر ایرانی اس��لامی و دیگر 
ملزومات مورد نیاز دانش آموزان مستقر می شود.

رشد 15درصدی كمک های مردمی به ایتام تحت پوشش كمیته امداد در پنج ماه گذشته
مدیركل كمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان  از رشد 15درصدی اكرام ایتام در پنج 

ماه گذشته به كمیته امداد استان اصفهان خبر داد.
مهدی مجلس آرا با بیان اینكه  كمک هاي اكرام ایتام در پنج ماهه سال جاری ۶ میلیارد و 

200 میلیون تومان بود است، اظهار داشت: هزینه حدود20 درصد از كل خدماتی كه به 
افراد تحت پوشش كمیته امداد ارائه می شود از طریق كمک های مردمی و اكرام ایتام تامین 

می شود كه این میزان نسبت به سال گذشته 15 درصد رشد داشته است.
وی با اشاره به اینكه 182 هزار نفر در استان اصفهان تحت پوشش كمیته امداد هستند، 
 افزود: در پنج ماهه گذش��ته 8 میلیارد و 500 میلیون تومان مس��تمری به افراد نیازمند

 تحت پوشش كمیته امداد پرداخت شده است.

مدیر كل كمیته امداد استان اصفهان بیان اینكه میزان كل دریافتی از صدقات در پنج ماهه 
سال جاری10 میلیارد و ۷0 میلیون تومان است، اظهار كرد: این میزان نسبت به مدت مشابه  

سال گذشته 8 درصد رشد داشته است.
وی با بیان اینكه در استان اصفهان520 هزار صندوق شامل صدقات خانگی، معابر عمومی 
و صندوق های متوس��ط وجود دارد، گفت: كل كمک های مردمی به كمیته امداد اعم از 
صدقات، اكرام ایتام و زكات در پنج ماهه امسال 2۶ میلیارد و 82۷ میلیون تومان است كه 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته۶ درصد رشد داشته است. 
 مجلس آرا با اشاره به اینكه در پنج ماهه نخست امس��ال با رشد منفي ۳8 درصدي زكات 
 رو برو بوده ایم، بیان كرد: در سایر س��ر فصل های كمک به نیازمندان كمیته امداد شاهد 
۶ درصد رشد بوده  است، اما این رشد منفی زكات بر رشد سایر سرفصل ها تاثیر داشته است.

نام های بی اساس در خانواده های ایرانی
می گوید می خواهم نام فرزندم تک باش��د و كس��ی چنین نامی را 
نگذاشته باشد، می رود به سراغ فرهنگ لغت، اما در انتها آنچه انتخاب 
می كند نمی داند مفهومش چیست و تنها به صرف اینكه زیباست آن 
نام را برمی گزیند. نتار، مهوا، شاترین، آروشا، ناشنس، ژورجر، برخی 
از این اسامی نامی هایی اس��ت كه مفهومی ندارد، اما گاهی برخی از 
خانواده ها این اسامی را برای فرزندانش��ان انتخاب می كنند فارغ از 
اینكه به محتوای آن اهمیتی بدهند. گاهی به پارک یا اماكن عمومی 
 كه می رویم و خان��واده ها فرزندان خود را به ن��ام صدا می زنند واقعا

 نمی دانیم آیا این فرزند دختر است یا پس��ر؟ برخی از خانواده ها به 
این نكته توجهی ندارند كه گذاردن نام بر روی فرزندانشان می تواند 
هویت آنها را بسازد و  در زیبا نامی برای آنها بسیار با اهمیت است. برخی 
 دیگر از خانواده ها به دلیل تنوع طلبی این نام ها را انتخاب می كنند و 
می توانند با توجه به این زیبایی هایی كه در نام ها وجود دارد به مفاهیم 
آن توجهی نداشته باش��ند. یكی از پژوهش��گران و آسیب شناسان 
اجتماعی با بیان اینكه  انتخاب نام نكو برای فرزندان حقوقی است كه 
 برای آنها در نظر گرفته می شود. دكتر مهرابی با بیان اینكه انتخاب

 نام ها می تواند در سرنوشت فرزندان بسیا با اهمیت باشد گفت: نامی 
كه برای فرزندان انتخاب می شود قطعا نباید بی محتوا باشد كه اگر 

اینگونه  باشد تاثیری در روحیه فرزندان خواهد گذاشت.

  گذاردن نام های عجیب و غری�ب بر روی فرزندان گاهی 
باعث دلزدگی آنها می شود

تنوع طلبی، نوآوری و غیرتكراری بودن می تواند سبب رواج اسم های 
بی معنا شود. افكار نیوز می نویس��د: جعفر بای، محقق و پژوهشگر 
آس��یب های اجتماعی اظهار می كند: انتخاب نام نیک و با ارزش كه 
دارای معنای دلنشینی باشد از حقوق مسلم والدین بر فرزندان است. 
این تنوع طلبی والدین باعث می شود كه آنها نسبت به این موضوع 
توجه داشته باشند كه اینگونه نام ها گاهی از هویت فرزندان می كاهد.

او تصریح می كند: نامی كه بر فرزند نهاده می شود نباید بی معنا باشد؛ 
چراكه بار محتوی آن در بین مردم و قطع��ا در روحیه، افكار و رفتار 
صاحب آن نام تاثیر می گذارد. بای می افزاید: هر چه نام دارای با ارزشی 
مثبت تری باشد صاحب آن با شنیدن اسم خود بیشتر رضایت خاطر 
 خواهد داشت. این جامعه شناس خاطر نشان می كند: امروزه اسم های

عجیب و غریب و دور از ذهن رواج زیادی پیدا كرده اس��ت كه حتی 
 برخی از مردم معنای آن را نمی دانند. ریشه انتخاب این نوع اسم ها 
می تواند علاقه والدین به غیرتكراری بودن اسامی بدون توجه به بار 
ارزشی مثبت آنها باشد. نوآوری و تنوع طلبی از علت هایی است كه 
امروزه مردم مذهبی و سنتی كه خود را وابسته به فرهنگ ایرانی- اسلامی 

می دانند از اسامی مدرن برای فرزندان خود استفاده می كنند.
بهتر اس��ت كه والدین از اس��امی قرآنی و ائمه اطهار )ع( و یا اسامی 
 بزرگان تاریخ غنی كشور كه تاثیرات مثبت باقی گذاشته اند و یا اسامی 

پر معنای ایرانی شاید فراموش شده اند استفاده كنند.
 كاشانی خاطر نشان كرد: اسامی بی محتوا می تواند سبب ناراحتی 

و آزردگی خاطر صاحب نام شود.

  نام های بد و لقب های ناشایست باعث حقارت می شود
برخی از روانشناسان بر این عقیده هستند كه نام های بد و لقب های 
ناشایست، انگیزه حقارت می ش��ود و همچون لباسی آلوده در همه 
عمر سبب آزار روانی می شود و زندگی را برای انسان ناگوار می كند، 
سرشكس��تگی، ش��رم و تحقیر پدید می آورد... و عقده های روانی و 

احساس حقارت ایجاد می كند. 
 پیامبر خدا )صلی الله علیه و آله( می فرماید: »نام های مبارک و نافع 

و بشیر و میمون را ناخوش می دارم تا اینكه گفته نشود«.
در س��نن ابی داوود، به نقل از محمد بن عمرو بن عطاء آمده اس��ت: 
زینب دختر ابوسلمه، از او پرسید: دخترت را چه نامیدی؟ گفت: او را 
برِّه )نیكوكار( نامیدم. گفت: پیامبر خدا)ص( از این نام نهی كرد. من 
بره نامیده شده بودم كه پیامبر خدا)ص( فرمود: خودتان را نستایید. 
خداوند به اهل نیكی آگاه تر است. گفتند: او را چه بنامیم؟ فرمود: او را 
زینب بنامید. متاسفانه برخی از نام ها ناخوشایند است و خانواده ها به 
دلیل اینكه نام های فرزندانشان تكراری نباشد آن را انتخاب می كنند. 

گزارش
رییس انجمن حمایت از کشاورزان در گفت و گو با اصفهان زیبا :ضحا قدوسی

برداشت غیرقانونی از زاینده رود ادامه دارد
  طرح های برداشت آب از زاینده رود توسط مسوولان پا نهادن روی قانون است
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جشن عاطفه ها در اصفهان برگزار می شود
در آستانه بازگشایی مدارس؛ 

س��ردار آقاخانی، فرماندهی انتظامی اس��تان 
اصفهان در هفته گذش��ته درباره پرونده های 
زمین خواری در اصفه��ان خب��ر داد و درباره  
جرائمی كه با این موضوع در دس��ت پیگیری 
است گزارش داد. در این خبر  فرمانده انتظامی 
استان اصفهان از كشف 8۳ هزار مترمربع زمین دولتی 
سخن گفت، اما به جزئیات این موضوع اشاره ای نكرد.

  دس�تگاه های دولتی؛ زمین خ�واران پایه 
اول در کشور

 انتخاب خبر نوشت: دستگاه های دولتی در خط اول 
زمین خواری در كشور قرار دارند.

 اس��ماعیل كهرم، مش��اور ریی��س س��ازمان حفاظت 
محیط زیست در تشریح پرونده زمین خواری در كشور 
می گوی��د: تاكنون 18 میلی��ون پرونده زمی��ن خواری 

در كش��ور وجود داش��ته اس��ت. از اینكه رهبری در 
 این ام��ر دخال��ت ك��رده اند خوش��حال هس��تیم؛ 
 چرا كه وقتی ایشان خودشان وارد ماجرا شوند دست 
خیلی ها كوتاه می شود و دیگر قدرت این را ندارند با 
پارتی بازی و لابی بازی، زمین خواری و ساحل خواری را 
انجام دهند. اسفند ماه سال گذشته بود كه رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در دیدار با مسوولان و دست اندركاران 
منابع طبیعی و حفظ محیط زیس��ت، بر حل مسائل 
و مش��كلات زیس��ت محیطی همچون كوه خواری، 
زمین خواری، دس��ت اندازی به جنگل ه��ا و مراتع و 
فضاهای سبز اشاره كردند و از نگرانی خود نسبت به 

این موضوعات گفتند.

 ایش��ان در طی س��خنان خود پدی��ده زمین خواری 
و اخیرا كوه خواری و س��اخت و س��از در ارتفاعات را 
از دیگ��ر مس��ائل رنج آور و اس��ف ب��ار دانس��تند و 
تاكید كردند كه بای��د در قانون، این گون��ه اقدامات 
 جرم تلق��ی ش��وند و اف��راد س��وء اس��تفاده كننده 
بی هیچ اغماضی مورد تعقیب قضایی قرار گیرند و اگر 
در دستگاه ها نیز كوتاهی انجام گیرد، باید با عوامل این 

كوتاهی هم به شدت برخورد شود.  
رهبر معظم انق��لاب اس��لامی افزودند: مس��اله محیط 
زیس��ت، مس��اله این دول��ت ی��ا آن دولت، مس��اله این 
ش��خص یا آن ش��خص و مس��اله ای��ن جری��ان و یا آن 
جریان نیس��ت، بلكه موضوعی كش��وری و ملی اس��ت 

كه بای��د برای حل مش��كلات مرتبط با آن، همه دس��ت 
به دس��ت یكدیگر دهند.  رهبر معظم انقلاب اس��لامی 
 با اش��اره به دیدگاه اس��لام درباره اهمیت حفظ زمین و 
ثروت های عموم��ی كره خاكی تصریح كردند: اس��لام و 
ادیان الهی همواره بر لزوم احس��اس مسوولیت انسان در 
 قبال طبیعت و حفظ تعادل میان انسان و طبیعت تاكید 
كرده اند، زیرا عامل اصلی بروز مشكلات زیست محیطی بر 

هم خوردن این تعادل است.
 سخنان رهبری باعث حركتی تازه و نو در عرصه مبارزه با 
زمین خواری و مسائل اینچنینی ایجاد كرد و گاها شاهد 
تخریب ساختمان هایی بودیم كه در منابع طبیعی به طور 
غیر قانونی ساخته شده بودند. اما مساله زمین خواری و 

كوه خواری، تنها معضلی نیست كه كشورمان با آن دست 
به گریبان است و در این میان باید به مسائل دیگری هم 
 همچون ساحل خواری نیز توجه داش��ت؛ پدیده ای كه

 سال های سال اس��ت ادامه دارد. كهرم با اشاره به پدیده 
تاسف بار ساحل خواری و اینكه سواحل كشور عزیزمان 
بدون صاحب است و در همه زمان ها هم از داشتن صاحب 
بی بهره بوده اس��ت، می گوید: در بحث ساحل خواری، 
مشكل اصلی خود دولتی ها هستند؛ مثلا در همین زیبا 
كنار، صدا و سیما مس��احت زیادی از ساحل را به تملک 
خود درآورده است و فقط كارمندان این سازمان می توانند 

از ساحل و دریا استفاده كنند. 
مشاور رییس سازمان حفاظت محیط زیست در امور 
محیط زیست طبیعی می گوید: حالا هم كه كمی به 
ماجرای ساحل خواری و یا زمین خواری پرداخته شده، 
به خاطر نگرانی و دخالت رهبری در این موضوع است.

پرونده های سنگین زمین خواری در ایران رهبر انقلاب را آزرد
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معاون وزیر نی��رو گفت: همانطور که ده ها س��ال پی��ش مردم ب��اور نمی کردند دریاچه 
 ارومیه خش��ک ش��ود، امروز این هش��دار درباره ناب��ودی ذخایر زیرزمینی آب کش��ور

 وجود دارد.
رحیم میدانی افزود: در سال های گذشته منابع مالی و فرصت ها را در سدسازی و ایجاد 
 کانال ها و تش��کیل ش��بکه ها صرف کرده ایم که این اقدامات در دنیا پسندیده نیست. 
معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا از اینکه در طول سالیان متمادی از تقویت اطلاعات آب 

و مهندسی رودخانه ها غفلت شده، ابراز تاسف کرد.

وی با اشاره صرف۹۰درصدی منابع آبی کشور در کشت آبی، اظهارداشت: این در حالی 
است که در بیش��تر مناطق دنیا این میزان بین ۴۰ تا ۶۰ درصد اس��ت. کشاورزان برای 
استفاده بهینه از منابع در بخش کشاورزی باید به دنبال ارزش افزوده حاصل از نوع کشت 

و محصول باشند و از کشت بدون برنامه محصولات کشاورزی خودداری کنند.
 معاون وزیر نیرو با هش��دار جدی به نابودی مناب��ع آب زیرزمینی اف��زود: همانطور که 
ده ها سال پیش مردم باور نمی کردند دریاچه ارومیه خشک شود، امروز نیز نابودی منابع 

زیرزمینی را باور ندارند.

مدی��ر ام��ور بی��ن المل��ل ش��رکت مل��ی نف��ت ای��ران گف��ت: می��زان واردات بنزین 
در پنج ماه نخس��ت امس��ال ح��دود ۶ میلیون لیتر در روز بوده اس��ت. س��ید محس��ن 
قمص��ری در این ب��اره ک��ه از ابت��دای س��ال تاکنون چ��ه می��زان بنزین وارد کش��ور 
ش��ده اس��ت، ب��ا اش��اره ب��ه اینک��ه واردات بنزی��ن براس��اس اع��لام نی��از ش��رکت 
 پخ��ش ف��رآورده ه��ای نفت��ی انج��ام م��ی ش��ود، گف��ت: رق��م واردات بنزی��ن در

ماه های مختلف متفاوت اس��ت. وی افزود: واردات بنزین درشهریورماه که پیک مصرف 
محسوب می شود، بیش از ماه های دیگر همچون ماه های آبان و آذر است.

قمصری با تاکید بر اینکه براساس نیاز کشور بنزین وارد می شود، درباره میانگین واردات 
 بنزین در پنج ماه نخس��ت امس��ال گفت: میانگین واردات بنزین از ابتدای سال، حدود 
۶ میلیون لیتر در روز بوده اس��ت. وی اظهار کرد: بنزین وارداتی بر اساس استانداردهای 

مصرفی کشور و منطبق با استاندارد یورو ۴ انجام می شود.
گفتنی است؛ پیش بینی های به عمل آمده در خصوص کم شدن حجم صادرات بنزین از 
دیگر نقاط به بازارآسیا از ماه سپتامبر به بعد،  تا حدودی مانع از کاهش بیشتر قیمت این 

فرآورده نفتی در بازار آسیا شده است.

خشکی منابع آب کشور دور از ذهن نیست
شرکت ملی نفت خبر داد؛هشدار معاون وزیر نیرو:

واردات روزانه ٦ میلیون لیتر بنزین به کشور
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 شاخصه های اقتصادی انسان محور 
در توسعه آموزه های اسلامی

براساس آموزه های اسلامی، پنج شاخص اصلی به منظور سنجش 
میزان توسعه اقتصادی یک کشور مطرح می شود که فهرست 

کلی آنها چنین است: 
1- میزان توسعه یافتگی نیروهای انسانی 

 2- میزان تناس��ب س��طح مص��رف و رف��اه جامعه با معیش��ت 
عموم مردم 

3- میزان پایبندی افراد جامعه درباره حفظ منافع ملی
4- میزان تعهد، مسوولیت پذیری و پاسخگویی افراد جامعه 

5- میزان کامیابی در رفع فقر و تامین رفاه نسبی 
در مورد این شاخص ها لازم به تذکر است که از دیدگاه اسلام، 
تمامی آنها مبتنی بر توسعه انسان محور در عرصه فعالیت های 
اقتصادی اس��ت. همچنین از آنجا که شاخص های مطرح شده 
بیانگر امور کلی و کیفی اس��ت، برای هریک از آنها راهکارهایی 

جهت سنجش کمی پیشنهاد شده است. 

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

خبر

بازار میوه  امس��ال از روزه��ای آغازین تاکنون 
درگیر قفل گرانی شده و هیچ کلیدی تاکنون 
نتوانسته است این قفل را بگشاید؛ حتی کلید 
بی اعتنایی مردم و عدم خریدشان قفل محکم 
این گرانی را باز نکرد و در بهار و تابستان شاهد 
گرانی غیرمنطقی انواع میوه های نوبرانه و غیرنوبرانه 

و ایرانی و خارجی بودیم.
اکنون با نزدیک شدن به فصل جدید، بازارمیوه پر شده 
اس��ت از میوه های دوفصل متفاوت تابستان و پاییز. 
هنوز میوه ه��ای تابس��تانی از بازارمیوه خداحافظی 
نکرده اند که سروکله میوه های پاییزی همچون لیمو، 
پرتقال، انار، پسته، گردو و بادام تازه در فروشگاه های 

عرضه میوه پیدا شده است.

  میوه ه�ای وارداتی؛ ارزان ت�ر از میوه های 
داخلی

خوش��مزه  از  یک��ی  روزه��ا  ای��ن  بازارمی��وه 
تری��ن بازاره��ای س��ال اس��ت. مح��ال اس��ت 
ب��ه می��وه ه��ای زیب��ا  رهگ��ذری چش��مش 
هل��و، همچ��ون  رنگ��ی  و  عط��ر  خ��وش   و 
گلابی،انبه،موز،پرتق��ال ه��ای س��بزرنگ و پس��ته 
ت��ازه خوش��رنگ بیفتد و ه��وس نکند حتی ش��ده 
مقدار کم��ی از این می��وه ه��ا را خری��داری کند و 
 باخود به خانه بب��رد، اما دریغ و صددری��غ از گرانی

وحشتناک این روزهای بازار میوه!
 اتفاق عجیب در بازار میوه امسال این است که حتی 
میوه هایی مثل هندوانه، طالب��ی و خربزه هم ارزان 
نمی ش��وند و اگر س��ال های گذش��ته م��ردم برای 
جلوگیری از عطش در روزهای گرم تابس��تان از این 
میوه های ارزان قیمت استفاده می کردند، امسال با 

گرانی آنها مواجه شده اند.
نکته جال��ب دیگر این اس��ت که برخ��ی میوه های 
وارداتی همچون م��وز، انبه و آناناس در بازار بس��یار 
ارزان ت��ر از میوه های داخلی همچ��ون هلو و گلابی 
هستند. آیا ما، خود درکش��ور توان تولید کافی این 

میوه ها را نداریم؟! 
مس��اله ای که باعث حیرت می ش��ود، این است که 
قیمت میوه در نقاط مختلف ش��هر بسیار با یکدیگر 
متفاوت اس��ت و نیز قیمت ها در میادین میوه و تره بار 

بسیار ارزان تر از قیمت آن در فروشگاه هاست.
رییس اتحادیه میادین میوه و تره بار اصفهان درباره 
وضعیت تاسف برانگیز بازار میوه گفت: متاسفانه در 
روزهای آغازین امسال بسیاری از درختان میوه دچار 
سرمازدگی شدند و ما مجبور به واردکردن میوه های 

از  مختلف 
ش��هرهای 
یگ��ر  د
و  ش��دیم 

مس��لم اس��ت که هزینه حمل و نقل به قیمت میوه 
ها اضافه می شود.

  نوبرانه هابا گذشت زمان ارزان می شوند
ناصر اطرج عنوان کرد: برخی دیگر از انواع میوه های 
نوبرانه مثل پس��ته تازه در آغاز کمی گران هستند؛ 
چون فع��لا به مقدارکم برداش��ت می ش��وند و چند 
 روزی که از ورودش��ان به بازار بگذرد، حتما ارزان تر

می شوند. وی ادامه داد: اختلاف قیمت میوه در نقاط 
مختلف شهر هم ناش��ی از اختلاف کیفیت آنهاست، 
البته گاهی مغازه داران در برخی قس��مت های شهر 
به علت گران بودن اجاره بهای م��کان خود اقدام به 

گرانفروشی می کنند که شهروندان می توانند مراتب 
را به اتحادیه اطلاع دهند و نی��ز از این مغازه ها اصلا 

خرید نکنند. 
رییس اتحادیه میادین می��وه و تره بار اصفهان تاکید 
کرد: قیمت میوه ها براساس تعرفه قانونی در بازارهای 
روز، واقعی است و مردم می توانند برای جلوگیری از 
خرید میوه با قیمت کاذب و گران ب��ه بازارهای روز 
کوثر که در تمام س��طح ش��هر وجود دارند مراجعه 
کنند. اطرج درباره گرانی میوه هایی همچون هندوانه 

اظهار داش��ت: گرانی هندوانه به خاطرکمبود آن در 
بازار است و تا هندوانه از جنوب کشور به بازار اصفهان 

برسد، دستخوش گرانی می شود. 
نماینده مردم در مجلس ش��ورای اسلامی نیز ضمن 
اظهارتاسف از گرانی موجود در بازارمیوه بیان داشت: 
مهم ترین عامل گرانی میوه در بازار، نبودن نظارت و 
بازرسی توسط دولت است و بقیه صحبت ها توجیه 

به نظر می رسد.

  دست دلالان از بازارمیوه قطع شود
سیدناصرموسوی لارگانی تصریح کرد: عوامل گرانی 
میوه باید ازبین برود و دس��ت دلالان و واسطه گران 
از بازارمیوه قطع ش��ود. وی ادامه داد: قیمت میوه از 
س��رزمین های کش��اورزی تا میدان و سپس مغازه 
ها از زمین تا آس��مان فرق دارد و این مس��اله توجیه 
ناپذیراست و ضایع کردن حق کش��اورز زحمتکش و 
مصرف کنندگان در این میان کاملا مش��هود است. 

نماینده مردم در مجلس شورای اس��لامی در پایان 
صحبت های خ��ود تاکیدکرد: قیم��ت میوه عادلانه 
 نیس��ت و دولت باید در این زمینه دلس��وزی کند و 

چاره ای بیندیشد.

در سایه کم توجهی مسوولان به بازار میوه؛

کلید بازار میوه اصفهان در دست دلالان

دی
حم

از ا
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گروه اقتصاد

حسین امیری - شهردار شاهین شهر 

فراخوان سرمایه گذاری و مشارکت
 در پروژه های شهرداری اصفهان 

دفتر سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

)نوبت دوم( )نوبت دوم(

شهرداری اصفهان از کلیه سرمایه گذاران علاقمند به مشارکت در پروژه های ذیل دعوت به عمل 
می آورد تا با مراجعه و یا تماس با دفتر امور سـرمایه گذاری و مشـارکت های شهرداری اصفهان 
اطلاعات پروژه ها را دریافت و در صورت تمایل درخواسـت خود را حداکثر تا پایان وقت اداری 
روز پنجشنبه مورخ 94/6/26 به دبیرخانه امور سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

ارایه و یا ارسال نمایند. 
1-مجموعه مسکونی، تجاری، ورزشی و پارکینگ عطار نیشابوری واقع در منطقه 10

2-مجموعه مسکونی اوحدی واقع در منطقه 10
3-مجموعه مسکونی میرزای شیرازی واقع در منطقه 10

4-مجموعه ورزشی، بهداشتی و آموزشی واقع در منطقه 4 )امتداد کانال جی شیر، خیابان سروستان(
CNG 5-تالار و رستوران رضوان واقع در خروجی آرامستان رضوان بعد از پمپ

6-رستوران گل ها واقع در جاده اصفهان – نایین، بعد از خروجی آرامستان رضوان 
آدرس دفتر امور سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

بوستان سعدی، مقابل صدا و سیما، طبقه فوقانی بانک ملت، امور سرمایه گذاری و مشارکت های 
شهرداری اصفهان 

investmun@gmail.com :تلفن: 36287120             فاکس: 36287119             ایمیل

آگهی مناقصه عمومی 

شهرداری شـاهین شهر به اسـتناد مجوز شـماره 5237/ش مورخ 94/1/20 
شـورای محترم اسلامی شـهر در نظر دارد عملیات اجرایی احداث چاه جذبی 

سطح شهر شاهین شهر را از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید. 
متقاضیان جهت کسـب اطلاعات بیشـتر و اخذ اوراق مناقصه می بایستی در 
ساعات اداری به حوزه عمران شهرداری مراجعه و پیشنهادهای خود را حداکثر 
تا آخر وقت اداری روز دوشنبه مورخ 94/6/30 به دبیرخانه شهرداری تحویل 

نمایند. 
شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختار است. 



مهر :  اریک کانتونا، بازیگر سابق و مشهور فوتبال می گوید، پذیرای مهاجران در خانه اش خواهد 
بود و از مردم فرانسه خواس��ت همین کار را  بکنند. اریک کانتونا که وارد دنیای سینما هم شده، 

همچنین از دولت سوسیالیست برای اینکه در برابر فشار جناح راست سکوت می کند، انتقاد کرد.
به گزارش لوپاریزین، فوروارد پیشین تیم منچستر یونایتد که اکنون ۴۹ ساله است، به شش رهبر 
روزنامه های فرانسوی پیوست که در میزگردی درباره بحران مهاجران در اروپا شرکت کرده بودند.

این بازیکن محبوب سال های نه چندان دور، با انتقاد از غرب به خاطر حمایت نکردن از پذیرش 
مهاجران جنگ، گفت: ما جنگ ها را به دلیل اقتصادی شروع می کنیم و بعد مردم مجبور می شوند 

از کشورهایش��ان فرار کنند، آن هم به دلیل بحرانی که ما ایجاد کرده ایم و ما حتی نمی خواهیم 
عوارض این کار را بپذیریم. او در پاس��خ به این سوال که آیا حاضر اس��ت پناهندگان را در خانه 
خودش بپذیرد، گفت: البته و قطعا. کانتونا افزود:  اگر همه به استقبال از این مهاجران برخیزند، 
برای ۶۵ میلیون مردم فرانسه هم خوب خواهد بود. این بازیکن فرانسوی که به تازگی در صحنه 
تولید نمایش »پیروزی« توسط هانری برنستاین در تئاتر ابرتو در پاریس ظاهر شده، افزود: من 
سال ۲۰۱۲ در برابر مساله مهاجرت به نفع هلند در تعدیل ش��مار آنها رای دادم، اما سال ۲۰۱۷ 

رای سفید خواهم داد.

ایسنا : وین رونی در حال حاضر با ۵۰ گل ملی راه طولانی تا رسیدن به رکورد گلزنی علی دایی 
با ۱۰۷ گل دارد. وین رونی در بازی برابر سوئیس در انتخابی یورو ۲۰۱۶ موفق شد از روی نقطه 
پنالتی، پنجاهمین گل ملی خود را به ثمر برساند و برترین گلزن تاریخ فوتبال انگلیس لقب بگیرد و 

رکوردی که سال ها پیش سر بابی چارلتون از خودبه جای گذاشته بود را بشکند. 
پایگاه اینترنتی todayonline، در گزارشی با تمجید از وین رونی نوشت: فوتبال انگلیس بالاخره 
پس از مدت ها یک چهره گلزن را به خود دید و این وین رونی بود که توانست رکورد برترین گلزن 
ملی این کشور را ارتقا بخشد، ولی این بازیکن راهی طولانی برای رسیدن به عنوان برترین گلزن 

ملی تاریخ فوتبال جهان را دارد؛ چرا که او باید بیش از ۵۰ گل دیگر برای تیمش به ثمر برساند که 
کمی دور از ذهن است. در حال حاضر علی دایی تنها فوتبالیستی است که بیش از ۱۰۰ گل برای 
تیم ملی کشورش به ثمر رسانده است. او ۱۰۷ گل ملی را در کارنامه خود دارد و این در حالی است 
که فرانس پوشکاش با 8۴ گل در 8۹ بازی یکی دیگر از بزرگانی است که در این رده بندی قرار دارد. 
در این بین ستارگانی چون کریستیانو رونالدو، نیمار، لیونل مسی و وین رونی در این هفته برای تیم های 
ملی شان گلزنی کردند، ولی همه آنها راهی طولانی دارند تا بتوانند برترین گلزن ملی تاریخ شوند؛ 

رکوردی که به نظر دور از دسترس است. 

راه طولانی رونی تا رسیدن به رکورد دایی  اریک کانتونا از فرانسوی ها خواست پذیرای مهاجران باشند
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پیروزی سپاهان مقابل نماینده قزوین
تیم فوتبال سپاهان در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی مقابل 
سفیر قزوین توانست به پیروزی دست یابد. تیم فوتبال سپاهان در 
 مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی روز گذشته از ساعت ۱۶:3۰

به مصاف سفیر قزوین رفت که در پایان توانست با نتیجه ۴ بر صفر 
مقابل حریف خود به برتری برس��د و راهی مرحله یک هشتم نهایی 
شود. گل های شاگردان حسین فرکی را در این دیدار حسین پاپی در 
دقایق ۱۴ و 38، محمدرضا خلعتبری دقیقه ۶۵ و  امین جهان عالیان 

دقیقه 88 به ثمر رساندند. 

 

اسامی تیم ملی بسکتبال برای حضور 
در جام ملت های آسیا اعلام شد

اس��امی ۱۲ بازیکن ایران برای حضور در جام ملت های آس��یا اعلام 
شد. در حالی که درک بائرمن، س��رمربی تیم بسکتبال روز گذشته 
در جری��ان تمرین تیم مل��ی اعلام ک��رد هنوز اس��امی ۱۲بازیکن 
نهایی ب��رای جام ملت های آس��یا را اعلام نکرده اس��ت، اما س��ایت 
فدراسیون جهانی در خبری اس��امی ۱۲ بازیکن اعلام شده ایران را 
 برای این رقابت ها منتشر کرد. بر این اس��اس، حامد حدادی، صمد

نیکخواه بهرامی،  مهدی کامرانی، فرید اصلانی، س��جاد مش��ایخی، 
اوش��ین س��اهاکیان، اصغر کاردوست، محمد جمش��یدی، محمد 
 حس��ن زاده،  س��عید داورپن��اه، حام��د آف��اق و بهن��ام یخچال��ی، 
۱۲ بازیکنی هستند که برای جام ملت ها مشخص شده اند.۱۴بازیکن 
در حال حاضر در اردوی تیم ملی حضور دارند که با این شرایط، روزبه 
ارغوان و جواد داوری نامشان برای جام ملت ها اعلام نشده است و از 

فهرست تیم ملی خط می خورند.

 حمایت وزارت ورزش 
از انتشار قرارداد بازیکنان 

مدیرکل حراست وزارت ورزش و جوانان اعلام کرد: در مورد انتشار 
قرارداد بازیکنان کاملا با این موضوع موافق هستیم و این کار باید 
انجام می ش��د. رضا حس��نی خو در این مورد گفت: از مسوولان 
سازمان لیگ بابت انتشار قرارداد بازیکنان و کادر فنی باشگاه های 
 لیگ برتر تشکر می کنم. اگر ما ش��عار مبارزه با فساد در ورزش را 
سر می دهیم و به دنبال ورزش پاک هستیم، جز شفافیت و اینکه 
مسائل مالی باشگاه ها علنی و آشکار شود هیچ راه دیگری وجود 
ندارد. این مقام مسوول افزود: این کار بس��یار خوبی بوده است و 
وزارت ورزش کاملا از آن حمایت می کند و ما در خدمت دوستان 
هستیم تا این نوع اتفاقات بیشتر رخ دهد. مدیرکل حراست وزارت 
ورزش و جوانان تاکید کرد: ما معتقدیم این شفافیت و روشنگری 
حتما باید در همه سطوح اتفاق بیفتد. یکی از مشکلاتی که اکنون در 
ورزش وجود دارد و مورد اتهام هستیم، این است که مبلغ قراردادها 
زیاد است و بین قراردادها اتفاقات خاصی رخ می دهد. وی تصریح 
کرد: اینکه قراردادها علنی و آشکار شود و همه بدانند مبلغ قرارداد 
بازیکنان و کادر فنی چقدر است و کارشناسان نظر خاصی در این 
مورد بدهند، کار بسیار درستی است. حسنی خو گفت: درصددیم 
تا از طریق مدیرکل روابط عمومی وزارت ورزش قرارداد بازیکنان و 

کادر فنی لیگ برتر در سایت وزارت ورزش هم منتشر شود. 

  لزوم حضور آشپز ایرانی 
برای همراهی تیم  ملی بسکتبال

با توجه به ش��رایطی که تی��م  ملی در ج��ام ویلیام جون��ز تایوان 
داش��ت، حضور یک آش��پز ایران��ی در ج��ام ملت های آس��یا در 
 چین ض��روری به نظر می رس��د.تیم ملی بس��کتبال در تورنمنت

ویلیام جونز تایوان توانس��ت عنوان قهرمانی را از آن خود کند، اما 
ظاهرا با توجه به نوع غذاهایی که در کش��ورهای شرق آسیا وجود 
دارد، شرایط نسبتا سختی از لحاظ تغذیه برای ملی پوشان در این 
تورنمنت وجود داشت. با توجه به این شرایط و برگزاری جام ملت های 
آسیا در کشور چین، حضور یک آشپز ایرانی در کنار تیم ملی در این 
رقابت ها ضروری به نظر می رسد تا بازیکنان بتوانند با خیال آسوده تری 
 در تمرین و مسابقه حاضر شوند و نگران تغذیه خود نباشند. صمد

نیکخواه بهرام��ی، کاپیتان تی��م ملی بس��کتبال در این خصوص 
می گوید: »فکر می کنم مسوولان تیم ملی و فدراسیون تدابیری را 

برای این کار اندیشیده باشند .«

سومی ایران در مسابقه های 
وزنه برداری آسیا

تیم ملی وزنه برداری ایران در پایان مس��ابقه های قهرمانی آسیا 
مقام س��وم را به دس��ت آورد. در پای��ان چه��ل و پنجمین دوره 
مسابقه های وزنه برداری قهرمانی آسیا تیم ملی وزنه برداری ایران 
که با هشت وزنه بردار در این رقابت ها شرکت کرده بود، در پایان 
پس از تیم های چین و تایلند در رده سوم قرار گرفت.ایران در این 
رقابت ها صاحب یک مدال نقره و دو برنز مجموع توس��ط بهادر 
مولایی، مجید عسگری و علی هاشمی شد.در جدول وزنه بردارانی 
 که بیش��ترین امتیاز را کس��ب کرده ان��د، کیم یون��گ هیوک از 
کره شمالی با ۴۵۵.۲۹۰ امتیاز در صدر وزنه برداران حاضر در این 

رقابت ها قرار گرفت.

آفساید
گروه ورزش

نشست خبری رییس هیات فوتبال شهرستان اصفهان 
در محل این هیات برگزار ش��د و رضا دهقان به سوالات 
 خبرنگاران و اصحاب رس��انه در این نشست پاسخ داده و 

به ارائه گزارشی از عملکرد این هیات پرداخت.
وی که یک دهه ریاس��ت کمیته داوران استان را برعهده 
داشت، سه سال قبل مسوولیت هیات فوتبال شهرستان 
اصفهان را بر عهده گرفت و بعد از سه سال، معتقد است 
شرایط فعلی هیات با زمانی که سه سال قبل آن را تحویل 

گرفته، از زمین تا آسمان تفاوت دارد.
حوزه فعالیت هیات فوتبال شهرستان اصفهان گستردگی 
زیادی دارد و شهرهای بهارستان، رهنان و خوراسگان و 
بخش های جرقویه سفلی و علیا، جرگه، کوهپایه، بن رود 
و نیک آباد را در بر می گیرد که ب��ه گفته دهقان، در حال 

حاضر ۱۱ هیات فوتبال در س��طح شهرس��تان اصفهان 
فعالیت دارند که تمام آنها دارای چارت سازمانی هستند.

وی با اش��اره به فعالیت ه��ای صورت گرفت��ه در هیات، 
تاکید کرد: برای اینکه با قضی��ه فوتبال علمی تر برخورد 
شود، این واحد برای نخستین بار در هیات فوتبال ایجاد 
شد که اهدافی همانند تهیه راهبردهای هیات فوتبال و 
 تهیه شرح وظایف سازمانی بر مبنای ساختار سازمانی را 

دنبال می کند.
تاکنون س��ه دوره داوری در این شهرستان برگزار شده و 
8۰  داور تربیت کرده ایم و امس��ال برای نخستین بار دو 
داور سهمیه ملی معرفی کرده ایم، همچنین چهار دوره 
مربیگری نیز برگزار شده اس��ت. به دلیل کم آبی منطقه 
شرق اصفهان، با مش��کلاتی برای برگزاری مسابقات در 

زمین چمن مواجه هستیم، اما به طور متناوب مسابقات 
فوتبال در سطح زمین چمن و خاکی برگزار می شود. سال 
گذشته سه مدرس��ه فوتبال در سطح شهرستان فعالیت 
داشت، اما امس��ال این تعداد به۱۱مدرسه با مجوز ارتقا 
پیدا کرده است و تلاش می کنیم ساماندهی لازم را برای 
مدارس فاقد مجوز داش��ته باش��یم، همچنین مسابقات 
فوتس��ال، مهارت یابی و فوتبال ساحلی در سال جاری را 
برای بانوان داشته ایم که این فعالیت ها نوید بخش توسعه 

فوتبال بانوان در شهرستان قلمداد می شود.
در ادامه این نشس��ت، دهقان با بیان اینکه روسای قبلی 
هیات فوتبال شهرستان اصفهان، سپاهان و ذوب آهن را 
می خواستند و به مشکل برخوردند، متذکر شد: برخلاف 
قبلی ها، به جای اینک��ه تمرکز خودمان را ب��ر روی این 

مساله بگذاریم و در جا بزنیم، تلاش کردیم فوتبال شرق 
اصفهان را زنده کنی��م. امیدواریم با تعام��ل خوبی که با 
هیات فوتبال استان داریم، بتوانیم فوتبال شهر اصفهان 
را نیز در اختیار بگیریم تا هیات فوتبال اس��تان با فراغت 

بیشتر به سیاس��ت گذاری های کلان بپردازد. وی در این 
نشست تاکید کرد که به جای اینکه وقت خودمان را صرف 
»نداریم« و »نمی شود« کنیم، به سراغ راهکارهایی رفتیم 

که ما را به سمت اهدافمان رهنمون کند.

در نشست خبری مطرح شد؛
دامنه گسترده فوتبال در شهرستان اصفهان

بارها به مضرات کشت دیم در ورزش کشور اشاره 
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کرده ایم؛ اینکه هیچ س��ازمان مناس��بي براي 
مدیریت ورزش کشور وجود ندارد را نمي توان 
انکار کرد و حالا بایستي عزاي روزهایي را گرفت 
که ورزش ایران دیگر حتي باید نگران درخشش 

تک رشته هاي خود باشد!
بع��د از عملکرد ضعی��ف کاراته ای��ران در رقابت هاي 
آس��یایي و نتایج ضعیف اخیر تیم مل��ي والیبال ایران 
نوبت به کشتي فرنگي رسید تا نتواند از عناوین گذشته 
خود دفاع کند و ب��ا نتایجي نه چن��دان خوب، عرصه 

رقابت هاي جهاني را ترک کند.
این نمایش سه رشته پرافتخار کش��ورمان بود که در 

س��ال هاي اخیر در همه میادین خوب درخشیده اند. 
وقتي سري به سایر رش��ته هاي ورزشي مي زنیم هم 
متوجه مي ش��ویم که اوضاع چندان روبه راه نیس��ت. 
همین جا بای��د فوتبال را جدا کرد و به خاطر ش��رایط 
خاص این رشته،  هزینه کرد و شرایط خاص فوتبال به 

سایر رشته ها پرداخت.
متاس��فانه باید گفت که فضاي حاکم در رش��ته هاي 
ورزشي نظیر بسکتبال،  هندبال، واترپولو، تنیس روي 
میز و چند رش��ته دیگر هم نش��اني از درخشش هاي 
گذش��ته ندارد و همگي با درص��دي تلورانس، با افت 

روبرو شدند.
 اینکه ما در المپی��ک لندن عملکردي بس��یار خوب 

داشتیم و توانستیم جهان را تحت تاثیر درخشش خود 
قرار دهیم، یک بعد قضیه است و توجه به این نکته که 
ممکن است در تابس��تان آینده در ریو بار دیگر با افت 

مدال و افتخار روبرو شویم، یک طرف دیگر موضوع.
وقتي گودرزي به عنوان وزیر ورزش انتخاب شد، بسیار 
امیدوار بودیم که در سایه حضور یک مدیر تحصیلکرده 
بتوانیم بالاخره زیرساخت هاي رشد ورزش را آرایش 
کرده،  نم��ودار حرکت اس��تراتژیک را رس��م کنیم و 
شاهد پي ریزي و فنداسیون ورزش��ي باشیم که قرار 
 نیست فقط به ستاره هایي که به صورت خودرو ایجاد 
 مي ش��وند اکتفا کن��د؛ اما ام��روز جری��ان دیگري بر 

ورزش حاکم است.

متاس��فانه نه از برنامه خبري اس��ت و نه از استراتژي 
خاص. وزارت ورزش نتوانس��ته آنگونه که باید و شاید 
فضاي ورزش را مدیریت کند و بیش از آنچه که باید، در 

حاشیه گام برداشته است. 
حرکت در جهت خصوصي سازي که در نهایت به هیچ 
سرانجامي نرسید، مهم ترین دغدغه وزیربود. اینکه در 
صورتي که دغدغه سرخابي از روي میز وزیر برداشته 
شود بسیاري از مشکلات برطرف خواهد شد، موضوع 
درستي اس��ت، ولي اینکه پس از ماه ها تلاش پرونده 
خصوصي به جایي نرسید، این نتیجه را نشان مي دهد 
که وزارت ورزش ماه ها وق��ت خود را صرف موضوعي 
کرده که هیچ برآیند خاصي براي فوتبال و ورزش ایران 

نداشته است. 
از طرف دیگ��ر، دغدغه تعارض با فدارس��یون فوتبال 
سبب ش��ده تا انرژي وزیر به خوبي تقسیم نشود و این 

موضوع سبب کاهش کارایي در وزارت شده است. 
آنچه مشخص اس��ت، وزارت ورزش باید هر چه زودتر 
به جاي حل ش��دن در جریان ورزش، خ��ودش را در 
مقام س��ازمان برنامه ریز،  تصمیم س��از و مولد دریابد، 
در مسیر آماده سازي رشد همگون ورزش گام بردارد 
 و اجازه ندهد فضاي ورزش بی��ش از پیش در رخوت 

پیش برود.
وزیر ورزش باید خودش هر چه زودتر از ش��رایطي که 
در فضاي ورزش حاکم شده است رهایي یابد و خوب 
فکر کند. تنها موضوع المپیک ریو مطرح نیست،  فضاي 
 ورزش غیرفوتبالي ما هم��ه قهرمانان، مربیان و اهالي 
رش��ته هاي ورزش را در ی��اس و ناامیدي ف��رو برده 
و اگر ه��ر چه زودتر ب��ه فریاد ورزش نرس��یم، ممکن 
اس��ت تبعات آن نه فقط افت ورزش،  بلکه افت انگیزه 
در جامعه، کاه��ش صلابت و نش��اط اجتماعي و حتي 

اعتمادبه نفس ایران در حوزه هاي مختلف باشد.
فرام��وش نکنیم که وقتي حمید س��وریان ب��ا افتخار 
قهرمان جهان ش��د، موجي از غرور و اقت��دار و افتخار 
 در جاي جاي کش��ورمان و در میان همه مردم ایجاد 
به وجود آمد و وقتي در مسابقات اخیر بازنده شد، حس 
ناخرسندي جامعه را فرا گرفت و مي توان این اصل را 

به خوبي در همه زمینه ها تعمیم داد.

خبر
افت ورزش كشور

چه كسي پاسخگوست؟ اختصاص 8/5 میلیاردتومان برای 
توسعه ورزش همگانی در کشور

معاون وزی��ر ورزش و جوانان با بیان اینک��ه توجه به ورزش 
بان��وان اولوی��ت برنامه های دول��ت یازدهم اس��ت، گفت: 
8/۵میلیاردتوم��ان اعتبار برای توس��عه ورزش همگانی به 
فدراسیون ها اختصاص یافت. غلامرضا شعبانی بهار اظهار 
داش��ت: المپیاد فرهنگی ورزشی دانش��جویان با محوریت 
وزارت علوم در کشور برگزار و با توجه به گستردگی وزارت 
علوم و وجود مراکز علمی متعدد در کشور، هر دو سال یک بار 
برپامی شود. شعبانی بهار با اشاره به اینکه برگزاری مسابقات 
بیانگر اهمیت توجه مس��وولان به موض��وع ورزش در بین 
دانشجویان و جوانان اس��ت، عنوان کرد: مسابقات ورزشی 
که محور اصلی آن بر روی فعالیت های حرکتی است، سبب 
ایجاد زمینه های سلامتی و شور و نشاط در بین دانشجویان 
و جامعه می ش��ود. وی عنوان کرد: جامعه ورزشی بارها به 
بهانه ها و مناسبت های مختلف خدمت مقام معظم رهبری 
و رییس جمهور می رس��ند که یکی از افرادی که از ورزش 
بانوان حمایت جدی دارد، مقام معظم رهبری هستند. ایشان 
در یکی از دیدارهای جامعه ورزش��ی فرمودند: »من یکی از 

حامیان ورزش بانوان در میادین بین المللی هستم.«
وی عنوان کرد: زمانی که یک بانوی ورزشکار ایرانی در سکوی 
قهرمانی می ایستد و به نامحرم دست نمی دهد، بزرگ ترین 
رسالت انقلاب را به جهان مخابره می کند. شعبانی بهار عنوان 
کرد: یکی از اولویت های اصلی در دولت یازدهم توسعه ورزش 
همگانی و ورزش بانوان است که بر توجه به آن تاکید دارد و 
برنامه های انجام شده در وزارتخانه و نتایج قهرمانی های ایران 
در این عرصه در سطوح فراتر از کشور موید این موضوع است.

وی با بیان اینکه بانوان ورزش��کار ایرانی مقام های قهرمانی 
بسیاری را از آن خود کرده اند، گفت: 8/۵ میلیارد تومان اعتبار 
برای توسعه ورزش همگانی به فدراسیون ها اختصاص یافت.

وی گفت: در بحث توسعه زیرساخت ها بخش عمده ای از این 
مسوولیت برعهده شهرداری ها و از وظایف ذاتی آنهاست تا 

برای ورزش شهروندی زیرساخت های لازم را فراهم کنند.

گروه ورزش

مسابقات هندبال جام باش��گاه های جهان به 

ور
مص

ی 
��ر

مه

میزبانی دوحه قطر به پایان رس��ید که مجید 
کلاهدوزان، داور بین المللی هندبال اصفهان 
به همراه علیرضا موسویان کوبل داوران ایرانی 

را تش��کیل می دادند، به دلی��ل عملکرد 
خ��وب این کوب��ل داوری، کمیته مس��ابقات، 
قضاوت دیدار فینال بین تیم های بارس��لونای 
اسپانیا و سیدنی استرالیا را که پنجشنبه برگزار 
ش��د به این کوبل واگذار کرد.کلاهدوزان ماه 
گذشته نیز در مسابقات قهرمانی جهان که به 

میزبان��ی برزیل برگزار ش��د، حضور 
 داش��ت تا طی مدت ی��ک ماه 

دو رویداد بزرگ را پش��ت سر 
بگذارد.

  ب�ه عنوان ی�ک داور 
بین المللی از جایگاه این 
قشر در جامعه ورزش و 
مدیران و متولیان ورزش 

رضایت دارید؟
 ی��ک داور ب��رای موفقیت 

در کارش بای��د دوره ه��ا و 
مراحل زیادی را س��پری کند 
و نی��از ب��ه تمرین و ممارس��ت 
زی��ادی دارد، اما بهای��ی به این 

قشر داده نمی ش��ود. همواره دلم 
می خواسته از مس��وولان ورزشی 

بپرسم جایگاه داوران کجاست؟
 البته این س��وال را از معاون س��ابق وزارت ورزش و 
جوانان پرس��یدم که در جواب من گف��ت: »داوری 
که کاری ن��دارد!«؛ وقتی یک مس��وول ط��راز اول 
ورزش چنین دیدگاهی داشته باشد، باید به 
 حال ورزش کشور افسوس خورد. ورزش

س��ه ضلع دارد که داوری هم یکی از این 
اضلاع اس��ت که اگ��ر نباش��د، یک جای 
کارمی لنگد، اما همواره برای من س��وال 
بوده که چ��را داوران دیده نمی ش��وند. 
آرزو دارم زمان��ی یک داور وزیر 
ورزش ش��ود؛ زیرا فردی 
ک��ه تجرب��ه داوری 
باش��د،  داش��ته 

می داند داوران چه 
های��ی  س��ختی 
متحمل شده اند 
و شاید گوشه ای 
از ح��ق خ��ورده 
جامع��ه  ش��ده 

داوری را بگیرد.
  ب�ا توجه ب�ه روند 
موفقی�ت آمی�زی ک�ه 
و  کلاه�دوزان  کوب�ل 
کرباس�چی داش�ت، به 
شما حق می دهیم که از 

خداحافظی یکباره محسن کرباسچی دلخور و 
گلایه مند باشید.

دلخور نیس��تم، بلکه ناراحتم؛ زیرا ضربه این اتفاق را 
داوری ایران خورد.

  بعد از آقای کرباسچی، با علیرضا موسویان 
کوبل جدیدی را تش�کیل دادید؛ از این تجربه 

بگویید.
موسویان بعد از ما دوره های داوری را طی کرده بود 
و به همراه کوبلش در مس��ابقات قهرمانی نوجوانان 
جهان شرکت داش��ت. بعد از اینکه کرباسچی رفت، 
مش��کلی برای کوبل موس��ویان رخ داد و فدراسیون 
جهانی نیز با ترکیب شدن کوبل ما موافقت کرد، البته 

من و محسن دویار جدا نشدنی هستیم.
  با این نظر موافقید که سطح داوری هندبال 
ایران از س�طح این رش�ته در بعد بین المللی 

فراتر رفته است؟
دلیل اصلی را باید در تلاش و کوش��ش خود جامعه 
داوری دانست. منظور این نیست که تیم های هندبال 
ما زحمت نکش��یده اند، اما برای پیش��رفت داوری 
هندبال ایران زحمات زیادی کش��یده شده و جامعه 
داوری نیز با قدر دانستن این زحمات، تلاش کردند 

که در مسیر نتیجه گیری حرکت کنند. 
  در گذش�ته بعد از ه�ر بار حض�ور تیم های 
هندبال ایرانی در مس�ابقات جام باشگاه های 
آس�یا، بحث ناداوری و قضاوت ه�ای مغرضانه 
مطرح ش�ود. به عن�وان یک داور بی�ن المللی 

هندبال که قاعدتا از پشت پرده های این عرصه 
مطلع هس�تید، فرضیه مافیای داوری هندبال 

در آسیا را تایید می کنید؟
در مورد مافی��ای داوری باید بگویم، ب��ه هرحال هر 
کشوری که در بعد بین المللی به دنبال کرسی های 
تاثیرگذار در رشته های مختلف است، تلاش دارد تا از 
این کرسی ها به سود خود استفاده کند، همان طوری 
که کش��وری مانند کره در داوری تکواندو حرف اول 
دنیا را می زند و طبیعی است که کره ای ها سعی کنند 
به سود ورزشکاران یا تیم های کشور خودشان پوئن 

یا امتیازاتی را قائل شوند. 
پیش از این در داوری هندبال آس��یا جریاناتی وجود 
 داش��ته و اتفاقاتی هم رخ داده اس��ت؛ زی��را زمانی در

م��ورد فردی ک��ه مس��وولیت یک��ی از کرس��ی های 
فدراسیون آسیایی را بر عهده داشت، حرف و حدیث هایی 
بود، اما این مافیای قدرت شخصی بود و نمی توان آن 

را به کل تعمیم داد. 
  اما ع�ادت کرده بودی�م که توجی�ه ناکامی 

تیم های ایرانی با نام داوری گره بخورد!
در کشور ما عادت بدی وجود دارد که هر تیم یا فردی 
بازنده می شود، پای داوری را به میان می کشند و داور 
را مقصر قلمداد می کنند؛ چون در بیش��تر رشته ها 
مربیان ما این شهامت را ندارند که مسوولیت شکست 
 خوردن یا ناکام��ی تیمش��ان را بر عه��ده بگیرند و

به اصطلاح دیواری کوتاه تر از داوران وجود ندارد.
  بعد از گذش�ت س�ال ها فعالی�ت در عرصه 

داوری بین المللی، پش�یمان نش�دید که این 
حرفه را انتخاب کردید؟

 در این مس��یر س��ختی های زی��ادی کش��یدم، اما
شیرینی های کار و موفقیت ها، سختی ها را تحت الشعاع 

خود قرار داده است. 
من از س��ال ۲۰۰۴ به همراه کرباسچی برنامه ریزی 
چهار ساله ای داشتیم که افق آن حضور در المپیک 
بود. بع��د از انتخاب ای��ن هدف، تمرینات س��ختی 
را ش��روع کردیم که س��الن های ورزش��ی اصفهان 
می توانند بر سختی کار ما ش��هادت بدهند. در کنار 
این س��ختی ها، از تجربی��ات افراد زیادی اس��تفاده 
کردیم؛ زیرا معتقد بودیم به جای کسب تجربه، باید 

از تجربیات دیگران استفاده کنیم.
 پس از کس��ب تجربه در میادینی مانن��د جوانان و 
نوجوانان آس��یا و امیدها، برای مس��ابقات قهرمانی 
جهان۲۰۰۷ آلمان، ۲8 کوبل داوری از سراس��ر دنیا 
انتخاب شدند که در نهایت هشت کوبل از این جمع 
برای قضاوت در این رقابت ها گزینش شدند که کوبل 
ما با توجه ب��ه عملکرد خوب، تا فینال در مس��ابقات 
حضور داشت، سپس برای مسابقات جام باشگاه های 
جهان دعوت شدیم و پس از آن هم افتخار قضاوت در 

المپیک ۲۰۰8 را به دست آوردیم. 
قضاوت در مسابقات جام جهانی و جام باشگاه های 
جهان و ب��ازی های آس��یایی نی��ز رویدادهای مهم 
دیگری بود ک��ه تجرب��ه داوری در آنها را به دس��ت 

آوردیم.

قضاوت داور اصفهانی در فینال جام باشگاه های جهان

کلاهدوزان: هندبال ایران را  در دنیا با  داورانش می شناسند 
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